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Ne stavkamo
Klasje se enako kot občinska uprava naše občine ni udeležilo stavke 
javnega sektorja, kamor na en način tudi tole naše in vaše javno glasilo 
spada.  En dan manj v času zaključka redakcije bi lahko resno ogrozilo 
pravočasni izid, še bolj kot to, pa nas k delu zavezuje naše poslanstvo, 
ki ga opravljamo, saj glas naše občine in življenje naših soobčanov me-
sec za mesecem prinašamo v naše domove. To nas neizmerno veseli 
in navdihuje za delo in upamo, da res dosegamo želene in pričakovane 
cilje.
In  v minulem mesecu se je spet zvrstila vrsta dogodkov in dosežkov 
tega našega koščka Slovenije, ki mu pravimo občina Ivančna Gorica. 
Prepričani smo, da vas bomo pritegnili k branju in tudi na ta način 
polepšali bližnje praznike. Pred nami pa je maj, ko bomo praznovali 
tudi občinski praznik!

Matej Šteh, urednik

Vse se je začelo z Ivankinim sejmom

Občino Ivančna Gorica in Žužemberk 
bo povezoval nov most čez Krko

Toni Vencelj 8. na puščavskem maratonu v Maroku
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Franc Fritz Murgelj, Jožefa Železnikar, Irena Brodnjak; Lektoriranje: Mateja D. Murgelj; Oblikovna zasnova: Flamus, Nataša Ž. Erjavec; Priprava za tisk: AMSET, d. o. o.; Tisk: Papir Servis d.o.o., Ljubljana,  
Časopis KLASJE izhaja v 5.800 izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

Prispevke za naslednjo številko sprejemamo do 15. maja.

Beseda župana
Spoštovane občanke in občani.
V zadnjem času je dogajanje na gospodarskem in političnem 
področju tako pestro, da mu pravzaprav že težko sledimo. Žal 
je situacija resna in prej bomo to vsi skupaj dojeli, prej bodo 
stvari lahko šle na bolje. Naj si želimo priznati ali ne, v zadnjih 
treh letih je bilo v državi porabljenega preveč denarja in javno 
porabo bo treba znižati. Česar ni, ni mogoče porabiti. 

Vlada pripravlja rebalans državnega proračuna, čaka nas var-
čevanje na vseh področjih, predvsem pri javni porabi. Tudi mi-
nistrstvo za javno upravo išče notranje rezerve in nekaj časa je 
bila v igri celo ukinitev Krajevnega urada v Ivančni Gorici. Pred-
vsem po zaslugi KS Ivančna Gorica, ki jim dve leti ne bo zara-
čunavala najemnine za prostore in delno tudi občine Ivančna 
Gorica, ki bo krila del stroškov poslovanja krajevnega urada, 
smo z Upravno enoto Grosuplje dosegli dogovor, po katerem 
bo Krajevni urad Ivančna Gorica deloval še naprej. Podoben do-
govor bomo skušali doseči tudi s Policijo, da bi svojo pisarno v 
Ivančni Gorici ohranila tudi v prihodnje, čeprav velja poudariti, 
da Policija tudi že sedaj ni plačevala nikakršnih stroškov in je 
šlo vse v breme Občine in KS Ivančna Gorica. 
Tudi na sestanku s predsedniki krajevnih skupnosti se seve-
da nismo mogli izogniti težkim finančnim razmeram v državi. 
Pregledali smo načrtovane investicije, predvidene z občinskim 
proračunom in se dogovorili o skupnih akcijah v dobro vsake 
KS posebej in občine v celoti. Kljub recesiji na državni ravni, 
je občinski proračun za enkrat stabilen in njegovo izvajanje ni 
ogroženo. Če bo država v proračunu občinam namenila manjši 
znesek, bo seveda temu ustrezno treba prilagoditi porabo. Po-
rabo denarja iz občinskega proračuna bomo  prilagajali na vseh 
področjih, ne samo na investicijah. 
Občinska uprava dela s polno paro, odprtih je veliko razpisov 
tako za delovanje društev in zvez kot za sofinanciranje kme-
tijskih dejavnosti. Izvajamo številne večje ali manjše investicije 
oziroma pripravljamo dokumentacijo zanje. Opazen napredek 
je bil narejen pri seznanjanju bodočih uporabnikov poslovilnega 
objekta v Šentvidu pri Stični, upam, da se bo to pokazalo tudi 
pri sofinanciranju te pomembne pridobitve za šentviško faro, 
saj gradnja poteka po načrtih. V kratkem bodo končana vsa 
dela na poslovilnem objektu in pokopališču v Ivančni Gorici. 
Tržnica v Ivančni Gorici in tematski dnevi  so čedalje bolje obi-
skani, dober glas o zdravi domači hrani in drugi ponudbi, ki jo 
lahko kupite na stojnicah, se širi tudi izven meja naše občine. 
Pridni prostovoljci izvajajo raziskavo o pričakovanjih in potre-
bah občanov glede starosti prijazne občine. Vloženega je veliko 
truda, zato se zahvaljujem vsem, ki kakorkoli sodelujete. 
Po uspešnem obisku delegacije ivanških podjetnikov v pobra-
teni občini Hirschaid že razmišljamo o organizaciji povratnega 
obiska v Ivančni Gorici, ki bo na začetku jeseni. Hkrati name-
ravamo organizirati tudi podjetniški sejem ivanških podjetni-
kov, na katerem se bodo lahko predstavili tako nemški kot tudi 
domači javnosti. Menim, da jim  je v teh, tudi za podjetnike in 
obrtnike težkih časih, treba pomagati, saj bo samo z uspešni-
mi podjetniki in obrtniki uspešna tudi občina.
Za konec še dve lepi novici. Po številu pomoči, ki smo jih v letu 
2011 izplačali staršem novorojencev, lahko z veseljem ugoto-
vimo krepko povečanje števila rojstev glede na pretekla leta. 
Skupaj smo jih izplačali 240, kar je kar za 62 več kot v letu 
2010. Menim, da je tudi to dokaz, da je naša občina prijetna 
in domača, ter da je v njej lepo živeti. Gotovo bo kateri izmed 
novorojencev postal uspešen športnik, morda celo rokometaš.  
Za vzorniki se mu ne bo treba ozirati daleč naokoli, saj so ro-
kometaši SVIŠ-a iz Ivančne Gorice ponovno postali prvoligaši. 
Čestitam!

Vaš župan Dušan Strnad

Iz 15. seje Občinskega sveta

Začeli z Akrapovičem,  
končali z urednikom Klasja
15. redna seja Občinskega sveta je potekala 28. marca, svetniki in svetnice pa so jo začeli z 
ogledom podjetja Akrapovič. V nadaljevanju seje so se seznanili z delovanjem nekaterih občin-
skih javnih zavodov, potrdili pa so tudi mandat uredniku občinskega glasila Klasje.

Podobno kot so se svetniki in svetnice že 
pred časom seznanili s poslovanjem pod-
jetja Livar, je sedaj sledil še obisk svetovno 
znanega podjetja Akrapovič, ki se ukvarja s 
proizvodnjo izpuhov za motociklistično in 
avtomobilsko industrijo. Predstavniki ob-
činskega sveta pa so se ob srečanju z usta-
noviteljem in lastnikom podjetja, Igorjem 
Akrapovičem, seznanil s potekom proi-
zvodnih procesov in načrti tega podjetja, 
ki danes na lokaciji v Ivančni Gorici in Pod-
peči zaposluje že več kot 500 zaposlenih, 
od tega manj kot 20 odstotkov domačinov 
iz območja občine Ivančna Gorica. 
Potem ko je globalna kriza prizadela pred 
leti domala ves svet, se je to v Akrapoviču 
poznalo minimalno, in sedaj ponovno be-
ležijo rast prodaje svojih proizvodov. Še 
posebej je v zadnjih letih v porastu proi-
zvodnja za avtomobilsko področje, ki že 
počasi dohiteva Akrapovičevo izvirno de-
javnost na področju motociklizma. Seveda 
pa je razvoj podjetja v veliki meri odvisen 
tudi od možnosti širitve, ki je načrtovana 
in v veliki meri pogojena tudi s sprejetjem 
Občinskega prostorskega načrta. Kot je ob 
tej priliki povedal župan Dušan Strnad, je s 
strani občine storjeno vse, da se Akrapo-
viču omogoči načrtovana širitev in upa, da 
bodo tudi državne institucije prepoznale 
pomembnost tega podjetja, ne samo za 
lokalno, temveč tudi slovensko gospodar-
stvo.
Nadaljevanje seje je potekalo v sejni sobi, 
kjer so se občinski svetniki seznanili s po-
ročili nekaterih javnih zavodov in institu-
cij. Tako je poročilo o delovanju Policijske 
postaje Grosuplje podal komandir Vlado 
Ščavničar, ki ocenjuje ugodne varnostne 
razmere v občini. Iz poročila je bilo razvi-
dno, da je bilo v lanskem letu storjenih na 
območju občine Ivančna Gorica 702 kazni-
vih dejanj. Spodbudno je, da pri prometnih 
nesrečah ni bilo nesreč s smrtnim izidom, 
ugotavlja pa se dokaj nizka raziskanost  teh 
kaznivih dejanj, ki je posledica zlasti šibke 
kadrovske ekipe in velikokrat tudi pomanj-
kanja informacij s strani lokalnega prebival-

stva. Komandir je ob tej priložnosti izpo-
stavil tudi vprašanje delovanja policijske 
pisarne v Ivančni Gorici, saj so razmere v 
državi naravnane k varčevanju, ki naj bi v 
prihodnje ogrožalo tudi obstoj delovanja 
te pisarne, v kateri začenjata delo vsak dan 
dva policista in sta vsaj delno navzoča tudi 
na območju občine Ivančna Gorica. 
V nadaljevanju se je Občinski svet seznanil 
tudi s poročilom Centra za socialno delo 
Grosuplje. Direktor Nenad Stojanovič je 
poročal, da se tudi njihov center sooča z 
zaostanki pri reševanju vlog, prioritetno pa 
se obravnava denarno-socialne pomoči. V 
lanskem letu je bilo za našo občino izdanih 
335 denarnih socialnih pomoči, 205 izre-
dnih denarnih socialnih pomoči in 115 en-
kratnih občinskih denarnih pomoči.
Direktorica Mestne knjižnice Grosuplje, 
Roža Kek je izpostavila v poročilu, da šte-
vilo članov in obiskov v enoti v Ivančni Go-
rici stalno narašča, knjižnica pa s pomočjo 
finančnih sredstev občine uspešno deluje, 
tako je bilo v lanskem letu nabavljenih ne-
kaj več kot 4000 novih knjižnih enot, veči-
noma knjig. V razpravi je bilo izpostavlje-
no tudi vprašanje možnosti vzpostavitve 

krajevne enote v Zagradcu, do katere pa 
morda le pride v sklopu gradnje nove šole 
v Zagradcu. Prav tako se išče rešitev za 
ponovno vzpostavitev krajevne knjižnice 
na Krki, ki od poplav jeseni 2010 ne deluje 
več.
O delovanju ivanške enote Glasbene šole 
Grosuplje pa je poročal ravnatelj Dean 
Telič Zavašnik. V Ivančni Gorici je bilo v 
lanskem letu na novo vpisanih 34 otrok, 
učenci programov, ki se izvajajo v Ivanč-
ni Gorici pa se uspešno predstavljajo tudi 
na raznih javnih prireditvah, ter državnih 
in mednarodnih tekmovanjih, kjer dosega-
jo velike uspehe. Delovanje glasbene šole 
je zagotovljeno v prostorih srednje šole, 
kjer je občina tudi sofinancirala ureditev 
glasbenih učilnic in prostora za prireditve. 
Ravnatelj Telič Zavašnik pa je izrazil veliko 
potrebo po sodobni kulturni dvorani, ki 
bi ob morebitni izgradnji v Ivančni Gorici 
prav prišla tudi za njihove nastope.
V želji, da bi bili občinski svetniki sezna-
njeni tudi z delom predstavnikov, ki jih 
imenujejo v svete javnih zavodov, katerih 
ustanovitelj ali soustanovitelj je občina, oz. 
so ti zavodi po zakonski plati povezani z 
lokalno skupnostjo, so tokrat ti predstav-
niki podali poročila občinskemu svetu in jih 
tudi na ta način seznanili z delovanjem teh 
zavodov. Tako je bil občinski svet preko 
svojih predstavnikov seznanjen o delova-
nju in tudi o nekaterih problematikah na-
slednjih ustanov; Vrtec Ivančna Gorica, OŠ 
Stična, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični, 
Glasbena šola Grosuplje, Zdravstveni dom 
Ivančna Gorica, Srednja šola Josipa Jurči-
ča, Mestna knjižnica Grosuplje in Vzgojno 
izobraževalni zavod Višnja Gora in Center 
za zdravljenje bolezni otrok Šentvid pri 
Stični. Po obravnavi poročil je bil sprejet 
sklep, da morajo imenovani predstavniki 
posredovati informacije oz. se z Občino 
posvetovati pred sprejemom najpomemb-
nejših kadrovskih, finančnih in organizacij-
skih odločitev v zavodih, v katerih svetih 
so imenovani.

Matej Šteh

Urednik sporoča
Občinski svet me je na svoji 15. redni seji, na predlog Komisije za mandatna vpraša-
nja, volitve, imenovanja in priznanja, imenoval za glavnega in odgovornega urednika 
našega občinskega glasila, za obdobje štirih let. Imenovanje na podlagi javnega razpi-
sa, razumem kot potrditev dosedanjega dela na mestu vršilca dolžnosti glavnega in 
odgovornega urednika. Imenovanje seveda nalaga nove obveznosti in pričakovanja, 
katerim bom skušal slediti z izkušnjami, ki sem si jih pridelal z dosedanjim delom v 
uredništvu in jih nadgraditi tudi z novimi izzivi. Tako upam, da bomo tudi v nasle-
dnjem mandatnem obdobju, skupaj s člani uredniškega odbora, prinašali naše skupno 
Klasje na vaše domove z  zanimivimi in koristnimi sporočili o življenju naše prelepe 
občine Ivančna Gorica.
V uredništvu smo, v skladu s programom, ki sem ga podal ob prijavi na razpis (ob-
javljen je na spletni strani www.klasje.net) in v skladu z rezultati ankete, ki smo jo 
izvajali v prvih mesecih letošnjega leta, že začeli z uvajanjem nekaterih novosti. Tako 
je naša križanka postala nagradna, v tokratni številki pa boste prvič zasledili tudi novo 
rubriko Eko straža, gospodinjska stran pa si je sedaj nadela podobo Ivankine tržnice. 
Upamo, da vam bo branje prijetno, seveda pa smo v uredništvu dosegljivi za vaše 
predloge, pobude ali kritike (urednistvo@klasje.net, 781 21 30). 
Pa ne ustrašite se, če bo naslednjič Klasje prispelo v novi preobleki.

Matej Šteh, gl. in odg. urednik
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Vse se je začelo z Ivankinim sejmom
V soboto, 31. marca, je na Sokolski ulici v Ivančni Gorici potekal 5. velikonočni Ivankin sejem. Številni obiskovalci, so lahko izbirali v raznovr-
stni ponudbi na kar 28 stojnicah, v spremljevalnem programu pa so se prestavila tudi nekatera društva iz naše občine. Po približno enem letu 
delovanja ivanške tržnice so si bili sodelujoči enotni, da je prav Ivankin sejem v zadnjih petih letih dal potrebne temelje za začetek delovanja 
tržnice v Ivančni Gorici.

Aprilski tematski dan  
na tržnici Ivančna Gorica
Približuje se sobota, 28. aprila, ko se bo na Sokolski ulici v Ivančni Gorici plesalo in pelo. 

Tematski dan na tržnici, katerega poudarek bo na živi etnološki dediščini, bo potekal v sodelovanju s 
tradicionalnim dogodkom, festivalom Slofolk, v izvedbi Folklorne skupine Vidovo. 
Od 10. ure dalje bo poleg ponudnikov na tržnici kulturno-etnološki program. Oblikovali ga bodo naj-
mlajši člani FS Vidovo in FS OŠ Stična, glasbeniki in ljudski godci, ljudski pevci ter seveda FS Vidovo. 
Ob 11.00 uri pa bosta nastopili folklorni skupini iz Latvije in Makedonije.

Vabljeni!

Dela na poslovilnem 
objektu v Šentvidu pri 
Stični napredujejo
Poslovilni objekt v Šentvidu se gradi po predvideni časovni dinamiki. Iz-
vedenih je večina gradbenih del, dokončati je treba še vhod. Prav tako je 
izdelana kanalizacija in večina strojnih inštalacij, zaključeni pa so tudi ometi 
in tlaki.
Začelo se je tudi že polaganje talnih oblog, namestitev luči, sanitarne opre-
me, sledi še zunanja ureditev, izvedba fasade in zaključna kapa ravne stre-
he. Dela na objektu bodo predvidoma zaključena  v sredini meseca maja.
Nabralo se je tudi nekaj več prispevkov krajanov, glavnino pa še pričakuje-
mo. Prepričani smo, da ko bodo občani videli dokončan objekt, ki jim bo 
v ponos, bodo lažje prispevali sredstva, čeprav so za večino ljudi zdaj težki 
časi. Torej kljub zapletom se ta projekt nadaljuje in bo končan, kot je bilo 
obljubljeno. V naslednjih dneh bomo krajane KS Šentvid, Dob, Temenica 
in Sobrače še dodatno informirali o izgradnji poslovilnega objekta in jih 
poprosili, da prispevajo k sofinanciranju gradnje. 

V imenu župana, občinske uprave in  
krajevnih skupnosti zapisal Tomaž Smole, podžupan

Bogata ponudba naših kmetij, čebe-
larjev, sadjarjev, izdelovalcev domače 
obrti in drugih je tudi tokrat priva-
bila na tržnico v Ivančni Gorici lepo 
število obiskovalcev. Organizatorica 
tržnice Jarina, zadruga za razvoj po-
deželja je za to priložnost k sodelova-
nju pritegnila tudi nekaj ponudnikov 
zunaj občine, tako je bila ponudba 
res pestra in zanimiva. Seveda niso 
manjkale tudi velikonočne dobrote in 
cvetne butarice. 
Občina Ivančna Gorica je, skupaj z 
Jarino, pripravila tudi bogat spre-

mljevalni program, v katerem so 
se predstavili Konjerejsko društvo 
Radohova vas, Konjeniško društvo 
Ranč Prebil, KO RK Ivančna Gorica, 
KD likovnikov Ferda Vesela, CIZA in 
LAS Sožitje med mestom in pode-
željem ter TD Ivančna Gorica. Prav 
slednji so ostali zvesti svoji tradiciji in 
so tudi letos pripravili pravi spekta-
kel. Prvič so se javnosti predstavili z 
etnološko vsebino, kot t. i. »potovci«, 
ki so s starinskimi vozovi - »kulcami«, 
včasih vozili prodajati v daljne kraje, 
zlasti v Trst. Idejni oče te skupine je 

zagnani član društva Leopold Sever, 
ki se še posebej trudi za ohranjanje 
naše etnološke dediščine. Tako so 
člani TD Ivančna Gorica pod njego-
vim vodstvom uspešno popestrili 
program letošnjega Ivankinega sejma, 
nastopila je tudi posebna gostja, ki je 
zaigrala na balalajko.
Letošnji Ivankin sejem je imel tudi 
vzgojno-zdravstveno vlogo, saj je bil 
na njem predstavljen program SVIT, 
ki s pomočjo modela debelega čreve-
sa opozarja na bolezni debelega čre-
vesa. Preventivna akcija je potekala v 
organizaciji ZD Ivančna Gorica.
Svojo dejavnost je predstavila tudi OŠ 
Stična skupaj s svojimi podružničnimi 
šolami, ki z izbirnimi predmeti na 
temo etnologije in zgodovine odkri-
va preteklost naših krajev. Predstavili 
so tudi predmet gospodinjstvo, tu-
ristično nalogo na temo čebelarstva 
in projekt Podružnična šola gibalo 
razvoja. 
V kulturnem programu, ki je popestril 
sejemsko dogajanje, so se predstavili 
tudi MePZ Sončni žarek iz DU Šent-
vid pri Stični, ŽPZ KD Harmonija in 
učenke Glasbene šole Grosuplje, po-
družnica Ivančna Gorica, seveda pa ni 
manjkala tudi pogosta gostja ivanške 
tržnice, Godba Stična.
Občanke in občane ter ostale obi-
skovalce sejma je nagovoril tudi žu-
pan Dušan Strnad, ki je izrazil veliko 

zadovoljstvo, da so se načrti o orga-
nizaciji tržnice v Ivančni Gorici pred 
približno enim letom  uresničili. Še 
najbolj pa veseli dejstvo, da so se ure-
sničila tudi pričakovanja, saj je sobo-
tna tržnica lepo obiskana, zagotovlje-

na je redna ponudba, letos pa jo bo 
vsak mesec popestril vsaj en tematski 
dan z razširjeno ponudbo in pestrim 
spremljevalnim programom.

Matej Šteh
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S podpisom pogodbe se bo, po več 
letih urejanja in pridobivanja soglasij 
in dovoljenj, le začela prepotrebna 
gradnja novega, 24 metrov dolgega 
mostu Breg - Drašča vas. Ker je most 
ravno na občinski meji, most tudi 
simbolno povezuje obe občini. Tako 
je bil tudi dogovor, da obe občini za-
gotovita polovico potrebnih sredstev 
za izgradnjo. Tako župan Dušan Str-
nad kot Franc Škufca, sta ob podpisu 
izrazila zadovoljstvo, da je tovrstni 
skupni projekt končno stekel. Novi 
most, ki bo zamenjal sedanjega že 
zelo dotrajanega in nevarnega, bo za 
vaščane Drašče vasi izrednega pome-
na, saj bo omogočal hitro povezavo 
do regionalne ceste in avtobusne po-
staje v Bregu oz. do Zagradca. Prav 
tako pa bo novi most omogočal na-
šim občanom dostop na žužember-
ško stran, ne nazadnje imajo nekateri 
naši občani tam tudi kmetijska zemlji-
šča. Kot je ob podpisu pogodbe po-
vedal župan Dušan Strnad, nima smi-
sla ugotavljati komu most bolj koristi, 
saj gre zagotovo za dober primer so-
delovanja med obema občinama, kis 

e trudita svojim občanom zagotoviti 
kar se da dobre pogoje za življenje, 
v tem primeru tudi bolj na robu ob-
činske meje. Nadaljnje sodelovanje 
zlasti na področju turizma bo še kako 
dobrodošlo, saj ge za promocijo Suhe 
krajine in reke Krke. Prav zaradi tega 
je izgradnja tega mostu še toliko bolj 
pomembna, saj čudovito naravno 
okolje ob strugi Krke ponuja nešte-

te možnosti za turizem, pohodništvo 
in ribištvo. Podpisu so prisostvovali 
tudi predsednica KS Zagradec Biljana 
Gartner in občinska svetnika Andreja 
Miše in Džuro Čurčić.
Sedanji most je bil zgrajen v letih pred 
začetkom druge svetovne vojne in bil 
konec 60-ih let prejšnjega stoletja 
nazadnje obnovljen. Most je zadnjih 
nekaj let zaradi dotrajanosti tudi že 
nevozen. Novi most bo betonski in 
bo imel dva podporna stebra, dolg bo 
24 m in širok 6,5 m. Poleg voznega 
pasu bo urejen tudi hodnik za pešce. 
Nosilnost mostu bo 5 ton.
Po terminskem planu je torej predvi-
deno, da se dela začno še ta mesec, 
izgradnja pa bo po besedah direktorja 
glavnega izvajalca CGP Novo mesto 
Marjana Pezdirca, končana predvi-
doma konec oktobra. Obe občini se 
bosta potrudili, da bi bili do otvoritve 
mostu že urejeni tudi dostopni cesti 
do Krkine struge na levem in desnem 
bregu. Zlasti na žužemberški strani jo 
je treba razširiti in asfaltirati.

Matej Šteh

Obcinaˇ

Občino Ivančna Gorica in 
Žužemberk bo povezoval nov most 
čez Krko 
Četrtega aprila sta pogodbo o gradnji novega mostu čez reko Krko na Bregu pri 
Zagradcu podpisali občini Ivančna Gorica in Žužemberk kot investitorki približno 
190.000 evrov vrednega projekta, ki ga bo izvedlo podjetje CGP Novo mesto. Prva 
dela so načrtovana že v aprilu, glavni posegi v strugo Krke, pa so predvideni v času 
od konca junija do oktobra, ko ni obdobja drstenja rib.  

Center za zdravljenje 
bolezni otrok Šentvid 
pridobil mednarodni 
certifikat kakovosti
Center za zdravljenje bolezni otrok Šentvid pri Stični se 
že več let trudi za kakovostno in otrokom varno obrav-
navo in oskrbo. Sedaj pa je ta ustanova, ki se ukvarja zla-
sti z zdravljenjem in rehabilitacijo kronično bolnih otrok, 
prejela tudi mednarodni certifikat kakovosti zdravstva 
DNV – NIAHO (National Integrated Accreditation for 
Healthcare Organizations).

Direktorji občinskih uprav Srca 
Slovenije v Ivančni Gorici
V četrtek je v prostorh občisnke sej-
ne sobe potekal srečanje direktorjev 
in direktoric občisnkih uprav iz ob-
močja Srca Slovenije. Šlo je za prvo 
tovrstno srečanje, namen katerega 
je bil izmenjaati različne izkušnje pri 
izvajanju in sodelovanju pri raazlič-
nih projektih, ki potekajo v sklopu 
Srca Slovenije. 
Srečanje, ki ga je gostil direktor naše 
občinske uprave Janez Radoš, sta se 
udeležila tudi župan Dušan Strnad in 
podžupan Tomaž Smole. Ker je naša 
o bčina šele pred kratkim pristopila 
Srcu Slovenije oz. t.i. projektni sku-
pini Razvojno središče Srca Sloveni-
je, je bilo tokratno srečanej v Ivančni 
Groici tudi priložnostza predstavitev 
naše občine. Sicer pa je bila ob tej 
priložnosti pšredstavljena tudi naša 
blagovna znamka Prijetno domače, 
kot primer dobre prakse pa razvoj 

tržnice Ivančna Gorica in subvenci-
oniranje gradnje malih komunalnih 
čistilnih naprav , ki jih je začela v le-
tošnjem letuizvajati naša občina.

Po uradnem delu srečanaj so ssi go-
stje ogledali še Jurčičevo domačijo 
na muljavi in izmenjali izkušnje tudi 
v neformalnem pogovoru.

Ob priložnosti podelitve certifikata, ki je potekala 15. marca, so si gostje, 
ki so prišli v Šentvid najprej ogledali bolnišnične prostore, ki jih je razkazala 
direktorica centra Magdalena Urbančič. Center se danes lahko ponaša s 
sodobno opremljenimi prostori, ki so bili v zadnjih letih tudi temeljito obno-
vljeni s pomočjo državnih in evropskih sredstev. 
Slovesna podelitev certifikata je nato potekala v avli Osnovne šole Ferda 
Vesela. Certifikat je direktorici Urbančičevi predal generalni direktor orga-
nizacije DNV Healthcare & Biorisk, 
Espen Cramer. Kot je povedala Urbančičeva, certifikat pomeni za bolnišnico 
in zaposlene posebno priznanje, saj je s tem njihovim mladim pacientom za-
gotovljena še boljša zdravstvena obravnava. Seveda pa, bo tudi v prihodnje 
treba skrbeti, da bo center izpolnjeval potrebne standardne kakovosti. 
Šentviški center je sedma ustanova v Sloveniji s tovrstnim certifikatom, do-
seženih kakovostnih standardov ne bi bilo brez temeljite obnove pred leti, 
ki je bila izdatno podprta tudi s sredstvi norveškega finančnega mehanizma. 
Prav ti projekti so center tesno povezali s kraljevino Norveško, zato sta se 
slavnostne podelitve certifikata udeležila tudi veleposlanica kraljevine Nor-
veške v Sloveniji, Siri Ellen Sletner in njen namestnik Vegar Andreassen.
Slovesne podelitve certifikata so se udeležili in ob tem zbrane tudi nagovorili 
še minister za zdravje, Tomaž Gantar, svetovalec predsednika države, Franc 
Hočevar, župan Dušan Strnad in podžupan Tomaž Smole pa sta ob tej pri-
ložnosti izročila spominski kovanec z znamko Prijetno domače direktorici 
Urbančičevi, direktorju ustanove DNV, veleposlanici in ministru. 
Kulturni program so o tem slovesnem dogodku dopolnili učenci otroškega 
pevskega zbora Osnovne šole Ferda Vesela ter pevski zbor Sončni žarek, 
Društva upokojencev Šentvid pri Stični. 

Matej Šteh

Župan Dušan Strnad je Centru in gostom izročil spominski kovanec Prijetno domače
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Župan na delovni sestanek povabil 
predsednike krajevnih skupnosti
Pred kratkim je v občinski sejni sobi potekalo srečanje predsednikov krajevnih sku-
pnosti z županom Dušanom Strnadom, podžupanom Tomažem Smoletom in pred-
stavniki občinske uprave. Delovnega srečanja so se udeležili  predsedniki oz. pred-
stavniki vseh dvanajstih krajevnih skupnosti, seznanjeni pa so bili s potekom letošnjih 
glavnih investicij, potekom postavitve turističnih info točk, delovanjem medobčinske-
ga inšpektorata in redarstva ter s pristojnostmi krajevnih skupnosti, ki jih opredeljuje 
novi statut občine Ivančna Gorica.

Obcinaˇ

Na Muljavi o pripravah 
na začetek gradnje 
poslovilnega objekta
V četrtek, 5. aprila, je v prostorih sejne sobe krajevne 
skupnosti Muljava potekala 7. redna seja sveta KS Mu-
ljave, na kateri so bili prisotni tudi predstavniki občin-
ske uprave Občine Ivančna Gorica skupaj z županom 
Dušanom Strnadom. Namen seje je bil, da se dogovori, 
kako pristopiti k začetku gradnje poslovilnega objekta 
na Muljavi.

Ivančna Gorica se je predstavila 
gledalcem Vašega kanala
V petek, 13. aprila, je bil v oddaji Turizem in mi na Televiziji Vaš kanal (TV Novo mesto) predvajan tudi prispevek 
o turizmu v občini Ivančna Gorica. Prispevek je zlasti predstavil novo občinsko blagovno znamko Prijetno domače 
in načrte, ki jih ima naša občina na področju turizma, nekaj besed pa je bilo namenjenih ponudbi Ivančne Gorice in 
njene bližnje okolice. 
V prispevku je bil zajet utrip nedavnega Ivankinega sejma, znamenitosti Ivančne Gorice in ponudba kmetije Erjavec 
in etnološkega muzeja Nose. Spregovorila sta tudi župan Dušan Strnad in avtor nove vidne podobe, oblikovalec 
Robert Kuhar.
V prihodnje se načrtuje, da bi bili podobni predstavitveni prispevki posneti tudi iz območja ostalih krajevnih skupno-
sti naše občine, saj blagovna znamka Prijetno domače temelji na dvanajstih zgodbah naših krajevnih skupnosti oz. 
12. turističnih poddestinacijah.
Oddajo s prispevkom najdete tudi na spletni strani občine Ivančna Gorica.

Matej Šteh

Vpis otrok v vrtec v 
šol. letu 2012/2013
Vrtec Ivančna Gorica obvešča vse starše predšolskih 
otrok, da zbira prijave za vpis otrok v vrtec v šolskem 
letu 2012/2013 do 30. aprila 2012.

Starši lahko oddate izpolnjeno prijavo na obrazcu Vloga za 
vpis otroka v vrtec, ki ga lahko dvignejo na sedežu vrtca ali 
na spletni strani občine Ivančna Gorica. 

Na podlagi Pravilnika o sprejemu otrok v vrtec in razpoložlji-
vih prostih mest v vrtcu oziroma v posameznem oddelku, bo 
Komisija za sprejem otrok odločala o sprejemu ali odklonu. 
Vsi vlagatelji bodo o odločitvi komisije obveščeni pisno v za-
konitem roku.

Sprejeti otroci bodo v vrtec vpisani s 1. 9. 2012, oziroma po 
dogovoru s starši in vrtcem.

Pregled letošnjih investicij kaže, da je 
največ sredstev predvidenih za obno-
ve in gradnje cest, kanalizacij, vodo-
vodov in javne razsvetljave. Medtem 
ko je lani občina namenila za ceste 
1,4 mio., je letos predvidenih 1 mio. 
evrov, od tega je približno polovica 
sredstev zagotovljenih v proračunu, 
ostala sredstva pa se čaka iz razpisa 
za ukrep 3 2 2  - obnova in razvoj 
vasi, podpora – ureditev komunalne 
in prometne infrastrukture ter pove-
zave v naseljih. Pri širjenju kanaliza-
cijskega omrežja je trenutno v teku 
gradnje čistilne naprave na Muljavi, 
pripravljajo se projekti za kanalizacijo 
Glogovica, med tem, ko je kanalizaci-
ja Vir-Ivančna Gorica in Vir-Stična od-
visna od uspeha na razpisu za evrop-
ska kohezijska sredstva. Enako velja 
tudi za začetek gradnje kanalizacije 
Višnja Gora-Sp. Draga. Letos se bo 
zgradil vodovod Hrastov Dol-Trnovi-
ca, začenja se tudi s projekti za vo-
dovod na Leskovški planoti za Vrh in 
Kamno Brdo, ko pa bo zagotovljeno 
sofinanciranje iz razpisa Regionalne 
razvojne agencije Ljubljanske urbane 
regije, se bo lahko začela tudi gradnja 
vodovoda Laze-Korinj.
V teku je gradnja poslovilnega objek-
ta v Šentvidu, na Muljavi se bo gradnja 
poslovilnega objekta lahko začela po-
tem, ko bo zaključena celotna finanč-

na konstrukcija in bo opravljen izbor 
izvajalca, prav tako je v teku ureditev 
dokumentacije za novo pokopališče 
v Ivančni Gorici. V Ivančni Gorici se 
v kratkem načrtujeta rušenje propa-
dajočega objekta na zemljišču pri kul-
turnem domu in ureditev zemljišča, 
ki ga je v lanskem letu Občina odku-
pila z namenom ureditve tega dela 
Ivančne Gorice. Na tem zemljišču bo 
najprej urejeno začasno parkirišče. 
Letos bo podobno otroško igrišče, 
kot je bilo zgrajeno lani v Ivančni 
Gorici, zgrajeno tudi v Višnji Gori pri 
šoli, zelo aktivno pa se dela tudi na 
projektih medgeneracijskega sredi-
šča v nekdanji stari šoli.  
Na sestanku je bil okvirno določen 
potek otvoritev še šestih turističnih 
info točk, ki jih občina Ivančna Gorica 
postavlja v novi vidni podobi. Načrtu-
je se, da bodo točke v vseh krajevnih 
skupnostih postavljene v maju, tako 
bi ob občinskem prazniku potekala 
tudi otvoritev kolesarsko-pohode 
poti od točke do točke.
Za predsednike KS je bilo koristno 
tudi srečanje z občinskim redarjem  
Andrejem Sedejem in inšpektorico 
Heleno Kozlevčar, ki sta predstavila 
delovanje medobčinskega inšpekto-
rata in redarstva. Redar deluje v naši 
občini od novega leta dalje, pokriva 
pa tudi sosednjo občino Šmartno pri 

Litiji. 

Področja nalog inšpektorata so pred-
vsem: oskrba s pitno vodo, odvajanje 
in čiščenje komunalnih odpadnih in 
padavinskih voda, ravnanje s ko-
munalnimi odpadki, javna snaga in 
čiščenje javnih površin, urejanje in 
vzdrževanje lokalnih cest, javnih poti, 
površin za pešce in zelenih površin, 
javna razsvetljava, pokopališka in 
pogrebna dejavnost, komunalne ta-
kse, turistične takse, uporaba grba 
in zastave in druga področja. Podro-
čja nalog redarstva pa so predvsem: 
nadzorovati varen in neoviran cestni 
promet v naseljih, varovati ceste in 
okolje v naseljih in na občinskih ce-
stah zunaj naselij, skrbeti za varnost 
občinskih javnih poti, rekreacijskih in 
drugih javnih površinah, varovati jav-
no premoženje, naravno in kulturno 
dediščino, vzdrževati javni red in mir.

O pristojnostih in nalogah krajevnih 
skupnostih po novem statutu Občine 
Ivančna Gorica, so bili predsedniki 
seznanjeni s strani podžupana Toma-
ža Smoleta, ki je ob tej priložnosti 
navzoče seznanil tudi z navodili pro-
tikorupcijske komisije. Tem pravilom 
so namreč zavezane tudi odgovorne 
osebe v svetih KS.

Matej Šteh

Direktor občinske uprave Janez Radoš je predstavil dosedanji potek aktivnosti, 
povezanih z gradnjo poslovilnega objekta. Lokacija poslovilnega objekta je v 
območju arheoloških najdišč, kjer je bila v okviru arheoloških izkopavanj od-
krita tudi rimska villa rustica. Villa rustica je bila v antičnem Rimu podeželska 
pristava oziroma hiša z gospodarskimi poslopji in zemljiščem, ki so ji pripadala. 
V okviru izvedbe projekta bo glede na pogoje Zavoda za varovanje kulturne 
dediščine potrebo izvesti tudi prezentacijo ville rustice. 
V lanskem letu je že bilo pridobljeno gradbeno dovoljenje, preden pa se ob-
javi javni razpis za izbiro izvajalca, je treba zaključiti še finančno konstrukcijo. 
Prvotno je bil projekt po projektantskih cenah ocenjen na 440.000 evrov + 
DDV, vendar se je pristopilo k racionalizaciji gradnje, tako naj bi gradnja 1. in 
2. faze znašala 260.000 evrov + DDV. 
Občina Ivančna Gorica ima za ta projekt v dvoletnem proračunu za leto 2012 
in 2013 zagotovljenih tri četrtine sredstev, preostanek pa naj bi zbrali krajani 
KS Muljava sami. Dogovorjeno je bilo, da Krajevna skupnost Muljava obvesti 
krajane o načrtovanih aktivnostih, ki so pogoj za začetek gradnje. Gre pred-
vsem za višino in način zbiranja prispevkov bodočih uporabnikov poslovilnega 
objekta, torej krajanov KS Muljava.
Ob tej priložnosti so navzoči čestitali predsedniku krajevne skupnosti Janezu 
Drobniču, ob njegovi 50-letnici. 

Gašper Stopar
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Ivančna Gorica bo starejšim 
prijazna občina
Z Mileno Vrenčur, predsednico Sveta župana za starosti prijazno občino, sva se po-
govarjali o tem, kako bo naša občina postala starejšim prijazna. Povedala je, kaj je 
osnova za ta projekt, kakšni so njegovi dolgoročni cilji in kaj se v zvezi s tem trenutno 
dogaja.

Od kod ideja, da Ivančna Gorica 
postane starejšim prijazna obči-
na?
Pred časom je Občinski svet sogla-
sno sprejel odločitev, da se občina 
Ivančna Gorica vključi v svetovno 
in slovensko mrežo starosti prija-
znih mest in občin. Ideja temelji na 
programu Starosti prijazna mesta 
in Starosti prijazno podeželje, ki 
ga je izdelala Svetovna zdravstvena 
organizacija (WHO). Program slu-
ži prilagajanju vse bolj starajočemu 
se prebivalstvu.
Župan Dušan Strnad je ob nasto-
pu mandata imenoval Svet sta-
rosti prijazne občine (skrajšano 
ime). Svet vodim jaz, v njem pa 
sodelujejo predstavniki društev 
upokojencev, mladinskega sveta, 
seniorjev, pristojna uslužbenka v 
občinski upravi in podžupan. Svet 
je hkrati tudi posvetovalni organ 
župana. Delo Sveta strokovno 
usmerja Inštitut Antona Trstenjaka 
za gerontologijo in medgeneracij-
sko sožitje iz Ljubljane.

Kakšne cilje ste si postavili?
Znano dejstvo je, da se svetovno 
prebivalstvo stara in da bo starejših 
v naslednjih letih čedalje več. Eden 

od problemov, ki načenja tudi nji-
hovo zdravje, je osamljenost. Vse 
bolj postajamo namreč družba 
posameznikov. Namen projek-
ta je omogočiti druženje ljudi, in 
to vseh generacij, ne le starejših. 
Občina bo v bližnji prihodnosti 
podpisala tudi t. i. »Dublinsko de-
klaracijo«, ki vključuje smernice za 
medgeneracijsko sodelovanje.

Kako ste si zamislili potek pro-
jekta? Katere so njegove faze?
Projekt bo potekal v treh fazah. 
Prva faza je izvedba raziskave, 
ki naj bi pokazala, kaj občani že-
lijo, potrebujejo in zmorejo. Na 
tej osnovi bo nato temeljila dru-
ga faza, to je izdelava dolgoročne 
strategije. Ta bo vključevala po-
dročja, ki so nujna za medgene-
racijsko sodelovanje. Gre za po-
vezovanje različnih resorjev, od 
socialnega področja do turizma, 
okolja in šolstva.
Tretja faza je sprejem občinske-
ga načrta za uresničitev strategije 
in njena postopna izvedba. Slediti 
morajo torej konkretni ukrepi z 
roki in izvajalci, njihovo uresniče-
vanje pa bo tudi na očeh javnosti. 

Kaj je že opravljenega in kaj se 
trenutno dogaja?
Trenutno poteka prva faza pro-
jekta, to je raziskava. Pred tem je 
Inštitut Antona Trstenjaka oz. nje-
gov predstojnik dr. Jože Ramovš 
za delo usposobil 65 anketarjev iz 
naše občine. Ti so vsi prostovoljci 
in so pretežno iz vrst upokojencev, 
nekaj pa je tudi dijakov iz Srednje 
šole Josipa Jurčiča.
Statistični urad RS je računalniško 
izdelal vzorec za anketiranje. Vanj 
je vključenih 1.500 prebivalcev ob-
čine, to je 10 % vseh, od 18. leta 
starosti dalje. Vzorec je reprezen-
tativen, po spolu, starosti in kraju 

bivanja predstavlja dejansko struk-
turo prebivalstva.
Trenutno je v polnem teku an-
ketiranje. V Ivančni Gorici je bilo 
tako do 1. aprila že izpolnjenih 283 
anket od skupaj 548, v Višnji Gori 
102 od skupaj 239, in tako naprej. 
Anketiranje naj bi predvidoma 
končali do konca aprila, nato pa 
sledi obdelava anket in prvi rezul-
tati.

Ali vzporedno potekajo še ka-
kšne druge aktivnosti?
Seveda! Občina aktivno dela na 
tem, da bi čim prej dobili med-
generacijski center. Ta naj bi bil 
v adaptirani osnovni šoli v Višnji 
Gori, razpravljamo pa tudi o po-
dobnem centru v Šentvidu.

Osebno si v projekt močno vklju-
čena, saj izvajaš tudi anketira-
nje. Kakšne so tvoje dosedanje 
izkušnje, ugotovitve in morebitni 
problemi?
Zelo sem zadovoljna s pozitivnim 
in aktivnim pristopom vseh članov 
Sveta in njihovo veliko pripravlje-
nostjo za delo. Še posebej me ve-
seli, da je pozitivno naravnano tudi 
občinsko vodstvo. Naši občani si 
zelo želijo dobre medosebne od-
nose in dom starejših v bližini do-
mačega kraja. Predvsem pa pogre-
šajo možnosti za druženje, to velja 
tako za mlade kot za starejše.
Sama izvajam tudi anketiranje. 
Moje izkušnje so dobre, posebej 
odklonilnega odnosa nisem doži-
vela. Ljudje so konstruktivni in s 
kvaliteto anket je dr. Ramovš do 
sedaj zelo zadovoljen.

Milena, hvala za sodelovanje! Že-
lim ti še naprej uspešno delo in da 
bi njegove rezultate videli ter do-
živeli čim prej.

Joža Železnikar

Župan Dušan Strnad 
tudi v zadnjem mesecu 
na obiskih pri naših 
jubilantih
Župan Dušan Strnad je tudi v minulem mesecu nadalje-
val z obiski naših najstarejših občank in občanov. Vošči-
lo in skromna pozornost pri jubilantih privabi na plano 
spomine, smeh in včasih tudi kakšno solzo.

Kako s preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu od jutri naprej
Vlada je odločena, da ukine kar ne-
kaj služb in agencij iz tako imenova-
nega javnega sektorja. Med njimi se 
je znašla tudi Agencija za varnost v 
prometu, v kateri je kot samosto-
jen organ deloval Republiški svet 
za preventivo in vzgojo v prometu, 
s katerim smo mi aktivno in tvorno 
sodelovali vrsto let. Na občinski rav-
ni nas je kar nekaj izrazilo nekakšen 
strah kako naprej.
Nesporno je, da smo na področju 
kulture v prometu precej zadaj za 
Evropo, o vzgoji pa je treba razmi-
šljati od malih nog, saj naš pregovor 
pravi: »Kar se Janezek nauči, to Ja-
nez zna«. Na prvi seji našega sveta 

je bilo postavljeno vprašanje, kako 
bo v prihodnje deloval Svet za pre-
ventivo in vzgojo v prometu občine 
Ivančna Gorica? 
SPV Ivančana Gorica deluje v svojih 
okvirjih še naprej in nemoteno, bolj 
pa je vprašljivo kako in kdaj bodo 
potekale tiste akcije, ki so bile do 
sedaj organizirane za celo državo. 
Treba se bo pač prilagoditi novim 
razmeram in pogojem, področje s 
katerim se ukvarjamo, prav gotovo 
ne bo prepuščeno samemu sebi. 
V mesecu februarju, marcu in še 
malo v aprilu, smo člani SPV razde-
lili med prebivalce – pešce več kot 
štiristo odsevnih teles (kresničke in 

trakovi), vendar na tem mestu še 
enkrat opozarjamo, da se odsevnik 
ne nosi iz »kaprice«, ali samo zato, 
da se nosi, pač pa zato, da vsak pe-
šec opozori druge udeležence, da je 
tukaj, na cesti, da naj predvsem voz-
niki vozijo previdno. 

Skupaj s šolami se že pripravljamo 
na spomladanske izpite za kolesarje 
in kolesarska tekmovanja, ki bodo 
regijsko potekala letos pred šolo na 
Krki.

Nikolaj  Erjavec
Svet za preventivo in varnost  

v cestnem prometu

Tudi TD Polževo 
sodelovalo na 
Jurčičevem pohodu
V zadnji števili Klasja je bil objavljen prispevek z naslovom, ki je opisoval leto-
šnji pohod po Jurčičevi poti. Pomotoma je pri pripravi prispevka pri naštevanju 
sodelujočih društev izpadlo Turistično društvo Polževo. Prizadevnim članicam 
in članom TD Polževo se za neljubo napako opravičujem. Poudariti je treba, 
da TD Polževo že leta aktivno sodeluje pri organizaciji pohoda po Jurčičevi 
poti. Tudi letos je imelo društvo na prireditvi stojnici s promocijskimi materiali 
na Pristavi in na Polževem. Prostovoljci pa  so ob stojnicah dajali informacije 
pohodnikom. Pot so opremili s panoji, tako na Pristavi kot na Polževem, kjer 
so pripravili tudi večji promocijski pano, pohodniki pa so se lahko tudi ustavili, 
posedeli in se okrepčali. Vse to tudi za promocijo turizma in občine Ivančna 
Gorica.

Matej Šteh

Ana Gorišek iz Stične 
je 20. marca praznovala 
okroglih 90 let.

V Domu starejših obča-
nov Grosuplje je 94 let 
dopolnila Ana Urbas 
iz Šentvida pri Stični. 
Urbasova mama je biva-
nje v domu začela pred 
kratkim, njena življenjska 
pot, ki se je začela leta 
1918 v ameriški drža-
vi Winsconsin, pa je res 
dolga in zanimiva. 

5. aprila je 95-letnico 
praznovala Ivana Kralj 
iz Hrastovega Dola. 

V Višnji Gori je jubilejnih 
90 let praznovala še čisto 
prava »mladenka« Jože-
fa Zupanc. 

Marija Funda z Lju-
bljanske ceste v Ivančni 
Gorici je 18. aprila pra-
znovala 92 let.

Županovo voščilo je po pošti prejela tudi občanka Jožefa Podobnik iz Ivanč-
ne Gorice, ki je 10. aprila dopolnila 91 let.

Izdelava voščilnic je bil eden od projek-
tov Sveta za starosti prijazno občino
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Obiskali smo podjetje, ki je v vrhu v 
svoji branži
Na 15. redni seji  občinskega sveta, ki smo se jo udeležili svetniki svetniške skupine SDS v se-
stavi, Janez Mežan, Jernej Lampret, Irena Brodnjak, Janko Zadel, Ignacij Kastelic, Vera Hribar, 
Alojz Šinkovec, Andreja Miše in Tomaž Smole, smo se seznanili s poročili raznih inštitucij.
Pred sejo smo obiskali podjetje Akra-
povič d.d. in si ogledali proizvodni 
proces v katerem nastajajo izpušni 
sistemi, ki so najboljši na svetu.
Tako smo več izvedeli o delu polici-
stov v naši občini in sprejeli informa-
cijo, da razmišljajo o ukinitvi pisarne 
v naši občini. Sicer je varnostna situ-
acija relativno ugodna. O težavah, s 
katerimi se srečujejo na Centru za 
socialno delo po spremenjeni zako-
nodaji, je poročal direktor. Kar nekaj 
občanov je še brez rešene vloge in 
čakajo odločbe. Knjižnica in glasbena 
šola pa delujeta dobro in sta se po-
hvalili z napredkom in dosežki.
Poročali so tudi člani svetov v javnih 
zavodih imenovani s strani ustanovi-
telja in lahko smo se seznanili s pro-

blematiko, ki je doslej nismo poznali. 
Tovrstno prakso bi bilo dobro nada-
ljevati, predvsem pa dati imenovanim 
članom jasna navodila in informacije o 
pričakovanjih občine.
Z zaskrbljenostjo spremljamo situa-
cijo v državi in odziv sindikatov jav-
nega sektorja na predvidene varče-
valne ukrepe. Čeprav smo tudi sami 
prizadeti z ukrepi, smo dojeli, da je 
treba omejiti porabo in jo uskladiti 
z možnostmi. Delimo lahko le tisto, 
kar imamo, saj se država ne sme in 
ne more več zadolževati. Kupovanje 
socialnega miru na kratek rok, čemur 
smo bili priča v preteklih letih, je na 
dolgi rok pogubno. Verjamemo in 
upamo, da tudi sindikati javnega sek-
torja spregledajo in začnejo tvorno 

sodelovati. Tokratna stavka je bila na 
zalogo, saj je bila izvedena, še preden 
so pogajalci končali pogajanja. Bese-
dičenje o visokih evropskih standar-
dih in normativih pa ne bo pomagalo, 
kajti gospodarstvo je slovensko in v 
tem trenutku tega bremena žal ne 
zmore, čeprav si tudi mi želimo, da 
bi bilo drugače.  

Janez Mežan,  
vodja svetniške skupine SDS

V prazničnih dneh, ko praznujemo  
Dan upora proti okupatorju in Praznik dela,

vam Neodvisna lista Optimist želi, da bi bili ponosni na 
našo državo in na delo, ki ga opravljate.

Želimo vam, da bi delo opravljali z veseljem ter bi vam to 
delo omogočalo primeren zaslužek in počitek.

27. april - Dan upora proti  
okupatorju in 1. maj -  
Mednarodni dan delavstva
sta v naši zgodovini pustila 
pomembne sledi in odločilen 
korak.
Bodimo ponosni, združujmo 
se v delu in veselju, da bo naš 
narod - Slovenija v prihodnje sprejela veliko pogumnih 
in modrih odločitev v dobro vseh Slovenk in Slovencev.
 
Spoštovane občanke in občani, iskrene čestitke!

Marina Koščak 
OO SD Ivančna Gorica

Tudi v naši občini večina glasovala 
proti družinskemu zakoniku
Na zakonodajnem referendumu o družinskem zakoniku 25. marca je večina volivk in volivcev družinski zakonik 
zavrnila. Proti je namreč glasovalo nekaj manj kot 55 % volivcev, za pa dobrih 45 %. V grosupeljskem volilnem 
okraju, kamor sodijo občine Ivančna Gorica, Dobrepolje in Grosuplje, je proti glasovalo dobrih 67 %, za pa nekaj 
manj kot 33 % volivcev. Volilna udeležba v grosupeljskem volilnem okraju je bila 32,82 %, podobno kot na nivoju 
celotne države. (mš)
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Hofer bo prodajal tudi 
pogonska goriva
Novo gradbišče med Hoferjevo trgovino in Petrolovo 
bencinsko črpalko v Ivančni Gorici vzbuja med ob-
čani kar precej zanimanja. Ker so tudi na naše ure-
dništvo prihajali klici in elektronska pošta z vprašanji 
glede novogradnje, smo preverili, kaj se gradi za za-
ščitno ograjo. Na tabli za označitev gradbišča smo 
lahko prebrali, da je investitor Hofer trgovina d. o. o. 
iz Lukovice, gradi pa se objekt novega bencinskega 
servisa Hofer Ivančna Gorica. 
Z zanimanjem za podrobnosti objekta smo se obrnili na pristojno službo 
tega trgovca, kjer pa so nas prosili za razumevanje, ker nam zaradi konku-
renčnih in tehničnih razlogov pred odprtjem bencinske črpalke ne morejo 
podati podrobnih informacij. Tako lahko za zdaj le ugibamo, kakšna je stra-
tegija vstopa Hoferja med ponudnike pogonskih goriv v Sloveniji. Kolikor 
nam je znano, gre za pilotni objekt te trgovske mreže v Sloveniji. Zanimivo 
bo spremljati, kakšna bo cenovna politika prodaje goriv, ali bo prodaja goriv 
kakorkoli povezana z nakupi v njihovih trgovinah in kdo  je pravzaprav do-
bavitelj pogonskih goriv. Če lahko ugibamo naprej, bomo v Ivančni Gorici, 
glede na danes dostopne tehnologije in poslanstvo Hoferja, skoraj zagoto-
vo dobili samopostrežno in avtomatizirano bencinsko črpalko. Če pa stra-
tegi v razvoju poslovanja pri Hoferju razmišljajo še dolgoročnejše, bomo 
morda v oblino dobili prvi hitro polnilno postajo za električne avtomobile. 
Kmalu bo vse jasno.

Franc Fritz Murgelj

Več kot 20 uspešnih let 
v Ivančni Gorici
Motorni, zadnje čase pa tudi vse več avtomobilskih izpuhov že več kot dvajset let 
rohnijo v naši občini. Igor Akrapovič, nekoč uspešen slovenski motociklist, danes 
ustanovitelj in lastnik podjetja Akrapovič izpušni sistemi, najbolj ugleden izdelovalec 
izpušnih sistemov za motocikle v svetu, je znal svojo strast povezati s prirojenim 
podjetniškim občutkom in zgraditi zgodbo o uspehu. Z Igorjem Akrapovičem smo 
govorili o tem, kako se počuti v čevljih ambasadorja občine, o njegovih poslovnih 
načrtih in sodelovanju z občinsko upravo ter o njegovih sodelavcih.

Ste eden izmed ambasadorjev in 
promotorjev občine Ivančna Go-
rica.  Je naporno živeti in delovati 
tudi v tej novi vlogi?
Gre bolj za čast in sem vesel, da so 
mi dodelili to vlogo. Veliko ljudi s ce-
lega sveta prihaja v Ivančno Gorico v 
naše podjetje. Iz tega naslova ste do-
bili tudi enega prebivalca več, mojega 
sodelavca iz Avstrije.

Kako pa je po drugi strani občina 
Ivančna Gorica pomagala na vaši 
poslovni poti?
Z občino smo tudi že v prejšnjih 
mandatih dobro sodelovali. Kot vam 
je znano, imamo največ težav z zazi-

dljivostjo naših parcel. Skupaj s pred-
stavniki občine smo bili glede teh 
problemov tudi nekajkrat v Ljubljani 
na pristojnih ministrstvih. Na držav-
nem nivoju se te stvari peljejo zelo 
počasi – kar se za nas meri v tednih, 
se pri njih meri v letih. Nekako pa 
nam je tudi s pomočjo občine  uspelo 
pripeljati naše načrte in želje po širitvi 
na pravi tir. V sedanjem mandatu pa 
je podpora s strani občine še moč-
nejša.

Lokalno okolje vam zagotavlja tudi 
vaše sodelavce. 
Imamo skoraj petino zaposlenih iz 
bližnje in širše Dolenjske regije. Lju-

dje tukaj so zelo delavni in lojalni, se-
veda pa bi si želel več ljudi s tehnično 
izobrazbo, saj je slovenski izobraže-
valni sistem v zadnjih 20 let preveč 
zapostavljal. 

Katerega kadra bi si želeli več v teh 
krajih?
V lokalnem okolju bi si želeli več za-
poslenih s strojno-tehničnimi znanji, 
predvsem strojne inženirje in tehni-
ke. Prav ta kader pa je z ustreznimi 
izkušnjami izredno težko dobiti. V 
zadnjem času pa smo nekaj malega 
zaposlovali tudi strokovnjake s po-
dročij elektrotehnike, računalništva 
in kemije.

Katere so največje ovire za izpelja-
vo vseh načrtov za rast poslovanja?
Prostorska utesnjenost nas najbolj 
ovira pri naši širitvi poslovanja. Zato 
smo bili primorani del poslovnih pro-
cesov preseliti na lokacijo v Podpeč, 
kjer se izvajata strojna obdelava in 
proizvodnja cevi. Zaradi tega nas ve-
lik ostane tudi logistika za podporo 
celotnemu proizvodnemu procesu. 

Kateri segmenti vam bodo v nasle-
dnjih letih predstavljali temelje za 
rast?
V tem trenutku povečujemo segment 
izpuhov za avtomobile, za katerega 
računamo, da bo obseg poslovanja 

Javni poziv delodajalcem za vključitev v regijsko štipen-
dijsko shemo Ljubljanske urbane regije 2012/2013
Obveščamo vas, da je Regionalna razvojna agencija Lju-
bljanske urbane regije (RRA LUR), v okviru projekta Re-
gijska štipendijska shema (RŠS), 30. 3. 2012 objavila na 
spletni strani www.rralur.si javni poziv delodajalcem za 
vključitev v regijsko štipendijsko shemo Ljubljanske urba-
ne regije 2012/2013.
Osnovni cilj štipendijske sheme, ki se izvaja poenoteno 
po vsej Sloveniji z nosilci REGIONALNIMI RAZVOJNIMI 
AGENCIJAMI,  je spodbujanje kadrovskega štipendiranja 
ter povezovanje gospodarskih potreb in izobraževalne 
sfere. Štipendije se tako podeljujejo za konkretna de-
lovna mesta – in sicer prioritetno za razvojne potrebe in 
perspektivne poklice v regiji. 

ČE BOSTE V PRIHODNJE IMELI POTREBE PO NO-
VIH KADRIH, VAS VLJUDNO VABIMO, DA SE VKLJU-
ČITE V REGIJSKO ŠTIPENDIJSKO SHEMO ZA LETO 
2012/2013. PRIJAVITE SE TAKO, DA ODDATE VLOGO 
NA JAVNI POZIV. ROK ZA ODDAJO VLOG NA RRA 
LUR PO POŠTI ALI OSEBNO JE 29. 6. 2012.

Vključitev v regijsko štipendijsko shemo omogoča 50 % 
SOFINANCIRANJE ŠTIPENDIRANJA DELODAJALCEM 
IZ LJUBLJANSKE REGIJE, ki so
- pravne osebe zasebnega prava,
- fizične osebe ali 
- pravne osebe javnega prava, s sedežem, poslovno eno-

to ali prebivališčem na območju ene od 26 občin Lju-
bljanske urbane regije. 

Glede na način financiranja je štipendija sestavljena iz 
dveh delov: 
1. del:  iz Javnega sklada RS za razvoj kadrov in štipendije 
zagotavlja RRA LUR v znesku 50 % dodeljene štipendije 

(vendar največ v višini 30 % minimalne plače),
2. del: preostalo polovico štipendije zagotavljajo deloda-
jalci, pri katerih se bodo štipendisti zaposlili za čas trajanja 
prejemanja štipendije.
Delež delodajalcev je lahko tudi nižji, če dodatno sofinan-
ciranje štipendiranja zagotovijo tudi posamezne občine.

Osnovna višina štipendije znaša 15 % minimalne plače 
za dijake ter 28 % minimalne plače za študente. Štipen-
disti so upravičeni do dodatkov za šolski uspeh ter kritje 
stroškov prevoza oziroma bivanja izven kraja prebivali-
šča. Povprečna štipendija v letu 2011/12 znaša 280 EUR, 
višina najvišje štipendije za dijake je 250 EUR, za študente 
pa skoraj 450 EUR.
Vsi zainteresirani delodajalci s sedežem ali poslovno eno-
to v Ljubljanski urbani regiji se prijavijo na Javni poziv z 
dokumentacijo, ki je dostopna na spletni strani RRA LUR  
www.rralur.si.
Na osnovi potreb po kadrih, ki jih bodo podali delodajalci 
v prijavi na javni poziv, bo RRA LUR v začetku septembra 
2012 objavil RAZPIS ZA ŠTIPENDIJE.
Projekt Regijske štipendijske sheme Ljubljanske urbane 
regije je sofinanciran iz sredstev Evropske unije, in sicer 
iz Evropskega socialnega sklada.

Kontaktni osebi:  
mag. Liljana Drevenšek 

liljana.drevensek@ljubljana.si 
Tel.: 01 306 19 04 

 
Meta Koprivšek Tomažič

meta.koprivsek-tomazic@ljubljana.si 
Tel.: 01 306 19 05

presegel motorističnega nekako v 
naslednjih štirih letih. Tudi naša Livar-
na pridobiva vse večji obseg naročil, 
tako da  računamo, da bomo v štirih 
letih podvojili naš trenutni obseg pro-
daje. V idealnih poslovnih razmerah 
lahko v naslednjem desetletju računa-
mo na vse večji obseg proizvodnje in 
rast prodaje kompozitnih materialov 
in izdelkov iz titana in njegovih zlitin.

Spremljate morda tudi gospodarski 
razvoj celotne Dolenjske regije? 
Opažam, da celotna Dolenjska regija 
v nekem vzponu. Ljudje na tem delu 
so iznajdljivi, delovni in pridni. Zato 
se kljub znanim dogodkom  ta regija 
dobro razvija. Dolenjska je primer-
jalno z drugimi regijami zelo uspešna 
tako po prihodkih kot predvsem po 
rezultatu pod črto, in tudi po zapo-
slovanju in dodani vrednosti na zapo-
slenega. Izvoz predstavlja več kot dve 
tretjini prihodkov tega področja.  
 

Kako se odločate in odločite, kate-
re projekte poste podprli z donaci-
jami in sponzorskimi sredstvi?
V zadnjih letih se je položaj precej 
spremenil. V nekaj preteklih letih, 
predvsem leta 2008 in 2009, tudi 
naše poslovanje ni bilo najbolj blešče-
če. Zato so tudi sredstva, ki jih na-
menjamo podpori neprofitnim pro-
jektom zdaj skromnejša kot nekoč. 
Dejansko je res še zelo malo podjetij, 
ki sploh še kaj dajo, zato je tudi pritisk 
na nas precej velik. Zato poskušamo 

res pomagati tisti, ki sredstva res po-
trebujejo, kot so otroške bolnišnice. 
   
Kaj pa so tisti elementi potencial-
nih sponzoriranih projektov z vaše 
strani, v katerih prepoznate tudi 
poslovno priložnost?
Kar se Slovenije tiče, ni ne ustreznih 
projektov ne priložnosti za kaj ta-
kšnega. Konec koncev za nas ne bi bili 
zanimivi, saj slovenska prodaja pred-
stavlja komaj 0,2-odstotka naše celo-
tne prodaje. Pri nas podpiramo bolj v 
smeri socialne pomoči mladim, šport 
in moto šport, čeprav že dolgo ni vi-
dnejših rezultatov na tem področju. 
Zadnji uspešen tekmovalec, ki smo 
ga tudi podpirali, je bil Igor Jerman, ki 
je bil svetovni prvak leta 1999 v En-
durancu. Na svetovnem nivoju pa so 
za nas zanimivi poslovno-promocijski 
projekti glede na naš obseg investicij 
za kakršen koli resen pristop finanč-
no preobsežni in nedosegljivi.
 
Smem prositi še za kakšno spodbu-
dno besedo za naše občane v teh 
časih. 
V Sloveniji vlada miselnost in priča-
kovanje, da nam bo država ustvarila 
dobra delovna mesta in dvignila ka-
kovost življenja. Vendar mora vsak 
posameznik prevzeti vajeti svojega 
življenja v svoje roke. Z vloženim tru-
dom, trdim in poštenim delom zago-
tovo pridejo tudi rezultati. 

Franc Fritz Murgelj
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Številni vrtovi v Londonu vsebujejo delček  
dolenjske pokrajine
Naši kraji, predvsem naša naravna in kulturna krajina, so pogosto navdih in vir ustvarjalnega naboja za veliko domačih ustvarjalcev. Nekatere 
lahko osebno ali prek njihovih stvaritev srečamo in vidimo skoraj vsak dan v naši bližnji ali malo širši okolici, drugi pa so slovensko skromni, nji-
hova ustvarjalnost pa se vedno znova potrjuje s priznanji in izpostavljenostjo izven slovenskih meja. Eden takšnih je tudi 34-letni Tomaž Bavdež 
iz Šentvida, mednarodno delujoč slovenski oblikovalec krajine, ki bo na povabilo Kraljevega hortikulturnega združenja sodeloval na prestižni 
razstavi vrtov Chelsea Flower Show 2012, ki bo konec maja v Londonu. 
Znamenita razstava je vrhunec se-
zone, na kateri se pokaže in pred-
stavi samo najboljše, privabi preko 
150.000 obiskovalcev z vsega sveta. 
Chelsea Flower Show je prestižen in 
tudi zelo priljubljen družabni dogo-
dek, ki ga s svojo prisotnostjo vsako 
leto počasti tudi britanska kraljica z 
družino, vključno z mnogimi znanimi 
obrazi iz sveta gospodarstva, politike 
in zabave.

Tomaž Bavdež se je po povabilu or-
ganizatorjev povezal s podjetjem 
Humko, ki je bilo po predstavljenem 
projektu, v katerega so bile vključene 
tudi Humkove zelene stene, pripra-
vljeno prevzeti vlogo razstavljavca. 
Izbirno komisijo je projekt navdušil in 

med močno konkurenco dobil zele-
no luč ter postal eden izmed desetih 
sodelujočih vrtov cveta sodobnega 
vrtnega in krajinskega oblikovanja. 
Projekt, poimenovan The Soft Ma-
chine, združuje domišljen koncept, 
inovativne materiale in nove inter-
pretacije ter rešitve pri uporabi in 
oblikovanju zunanjega prostora. 
Edinstven ekosistem ima visoko in 
drzno estetsko vrednost, ponuja 
možnosti vrtnarjenja, telesne vadbe, 
recikliranja odpadkov in povečevanja 
biološke pestrosti, vse skupaj pa je 
na trajnosten način povezano v eno 
soodvisno enoto – The Soft Machine. 
Vrt je bil poimenovan po noveli Willi-
ama S. Burroughsa The Soft Machine, 
kjer je »mehak stroj« tudi sinonim za 
človeško telo. Prav človek ima po-
membno funkcijo v vrtu, saj aktivno 
pomaga pri procesu recikliranja od-
padne vode, medtem ko vadi na pri-
pomočku za rekreacijo.
Tomaž Bavdež je v Veliki Britaniji 
dokončal univerzo smeri oblikova-
nja vrtov in krajine ter magisterij iz 
aplikativne ekologije. Zadnja leta je 
delovno razpet med Slovenijo in Lon-
donom s številnimi vrtovi, oblikova-

nimi tako doma kot v tujini. Njegova 
povezanost z naravo je bila očitna od 
mladih nog, le da se je najprej zanimal 
za ornitologijo. Doma, v Šentvidu pri 
Stični, je gojil 150 ptic in z njimi celo 
zmagoval na tekmovanjih. Potem so 
ga pritegnila življenjska okolja, najbolj 
močvirje, ker se mu je zdelo, da je 
v njem v vsakem trenutku vse živo. 
Hkrati pa ga je privlačila puščava, se 
zamisli in prizna, da je v njegovem 
življenju pravzaprav veliko dvojnosti. 
V srednji šoli ni bil konvencionalen 
učenec, zato je še vedno hvaležen 

učiteljem vrt¬narske šole v Celju in 
staršem, da ga niso omejevali v tre-
nutkih, ko je iskal nekaj novega. 
Leta 2003 je prvič videl Chelsea 
Flower Show in tudi to je bil zače-
tek nekega krogotoka: razstava ga je 
spodbudila, da se je vpisal na ugledno 
angleško šolo za oblikovanje krajine 
in ustanovil studio v Londonu. In bil 
dovolj uspešen, da je prikrožil na iz-
hodišče: na Chelsea Flower Show. 
Tokrat ne le kot vrtnarski tehnik, 
obiskovalec, ampak kot mladi obliko-
valski up v kategoriji, ki prinaša najno-

vejše trende. 
Kot sam pravi, je pokrajina občine 
Ivančna Gorica še dandanes najboljši 
navdih za ustvarjanje in delo v do-
mačem studiu v Šentvidu še najbolj 
plodovito. Nekatera najboljša dela so 
nastala doma, med drugim tudi ide-
ja in načrt za Chelsea Flower Show 
razstavo, ki sta navdušila izbirno ko-
misijo. Posledično številni vrtovi v 
Londonu, vizualno in idejno vsebujejo 
delček dolenjske pokrajine.

Franc Fritz Murgelj

Kmetijstvo

Govedorejsko društvo Stična 
praznuje svojo 20-letnico

Člani Govedorejskega društva Stična 
smo se letos zbrali na rednem obč-
nem zboru na Izletniškem turizmu 
Okorn na Pristavi. Po podanih po-
ročilih je predsednik Bojan Fajdiga 
napovedal nekatere aktivnosti za 
letošnje leto. V bližnji prihodnosti 
bomo organizirali strokovno ekskur-
zijo na slovenski Kras, kjer si bomo 
poleg kmetij ogledali tudi nekate-
re znamenitosti. Po prvem maju pa 
bomo organizirali delavnico na temo 
nastavitve pluga za čim manjšo pora-
bo goriva in čim lažje in boljše ora-
nje. Druge izobraževalne aktivnosti 
se bodo izvajale v jesensko-zimskem 
času in bomo o njih člane pisno ob-
vestili. Na letošnjem občnem zboru 
smo pri strokovnem pregledu, ki sta 
ga pripravila ing. Perpar in ing. Hribar 

več poudarka dali prireji mesa. V tem 
smislu smo najboljšim rejcem tudi 
podelili priznanja za uspešne reje. 
Tako sta dobila priznanja Govedo-
rejskega društva Stična, za količino in 
dobro rejo Anton Čebular iz Doba in 
Tone Zajc iz Polja pri Višnji gori, za 
nadpovprečno prirejo pa tudi Jože 
Gale z Brega pri Dobu, Stanislav Ver-
bič iz Doba, Jože Habjan z Vrha nad 
Višnjo goro, Andrej Linec iz Šentvida 
ter Marija Markovič z Mleščevega in 
Anton Škufca iz Dobrave nad Stično. 
Tudi pri prireji mleka je strokovno 
delo obrodilo sadove, saj so nekateri 
rejci občutno presegli slovensko pov-
prečje
Eno od točk dnevnega reda pa smo 
namenili pregledu aktivnosti v našem 
20-letnem delovanju. Poleg obvezne-

ga programa, kamor štejemo sestan-
ke upravnih in nadzornih odborov 
ter priprave programov za občino 
in vsakoletni občni zbori, smo svoje 
aktivnosti usmerili predvsem v izo-
braževalne aktivnosti, kamor šteje-
mo številna strokovna predavanja in 
ekskurzije, kjer smo spoznavali, kako 
se s podobno problematiko ukvarjajo 
drugi. V tem obdobju smo pripravili 
tudi dve govedorejski razstavi, leta 
2000 in 2010, kjer se primerjajo 
selekcijske karakteristike živali. Za 
naše člane smo pripravili tudi tečaj 
o predelavi mleka na domu, pa tečaj 
oploditve krav v lastni čredi in tečaj 
veterinarski pomočnik v govedore-
ji. Organizirali smo tudi več stopenj 
računalniškega izobraževanja in pa 
delavnico internetnega vpogleda v 
evidence selekcijske službe za lastno 
čredo. V tem času smo pripravili tudi 
dve salamijadi, na katerih smo ugota-
vljali, da se tradicija izdelave dobrih 
suhih mesnin, ki so jih včasih izdelo-
vali v mesariji stiškega samostana, še 
ohranja po naših kmetijah. Za davčne 
zavezance pa smo pripravili tečaj o 
vodenju knjigovodstva na kmetiji.
Povezovali in sodelovali smo tudi s 
sosednjimi društvi, še posebno pa s  
selekcijsko službo KGZS Zavoda iz 
Ljubljane, ki nam pripravijo strokov-
ne predloge za naše nadaljnje odloči-
tve, ter seveda s svetovalno službo iz 
Ivančne Gorice.
Svoje aktivnosti predstavljamo tudi 
preko svetovnega spleta, kjer sku-
šamo objaviti čim več uporabnih 
informacij iz področja kmetijstva. V 

ODDELEK ZA KMETIJSKO  SVETOVANJE
Enota  Ivančna Gorica

Stanje kmetijstva v občini Ivančna Gorica
Območje, ki ga pokriva naša občina obsega 5500 ha kmetijskih površin, od 
tega je 1500 ha njiv in 4000 ha trajnih travnikov. Na njivah prevladuje pridelava 
koruze, cca 500 ha, žit je 450 ha, 120 ha krompirja, ostalo so druge krmne 
rastline. Stalež govedi je 7500 glav, prašičev 450 in 600 konj.
Osnovna kmetijska proizvodnja na območju občine Ivančna Gorica je usmerje-
na v živinorejo, kar zahtevajo naravne danosti, saj je nad 60 % vseh kmetijskih 
površin, poraslih s travo. 
Večina kmetijskih zemljišč je v nagibu, zato je strojna obdelava otežena. Na 
takih predelih je v porastu uvajanje pašnega sistema, s katerim se preprečuje 
zaraščenost težje dostopnih površin in ohranja videz kulturne krajine. Največjo 
težavo pri obdelavi predstavlja majhna posest in še dodatna  razparceliranost.
Kmetovalci redijo mlado pitano govedo za meso, v nižinskih predelih pa je 
aktualna pridelava kakovostnega mleka. Letna proizvodnja je cca 4 milijone 
litrov.  Pred desetletjem je mleko oddajalo več kot 500 kmetovalcev, danes pa 
le 87, vendar je količina odkupljenega mleka ista. Na posameznih kmetijah so 
začeli z lastno predelavo mleka v mlečne izdelke; jogurt, skuto, maslo, sir, ...
Pridelovanje poljščin je v največji meri v funkciji živinoreje. Prideluje se krom-
pir, ki je namenjen trgu, žita pa se porabijo za osnovno krmo.
Intenzivno sadjarstvo (integrirana pridelava) zavzema 8 ha nasadov jablan, bre-
skev in češenj.
Imamo tudi  uveljavljene ekološke in integrirane kmetije (pridelava sadja, vrtnin 
in poljščin), ki svoje nasade še povečujejo. Pridelovanje zelenjave in sadja je 
namenjeno domačim potrošnikom, saj se večina proda na domu oz. na tržnici. 
Občina ima razvit tudi turizem na kmetiji, saj se 10 kmetijskih gospodarstev 
ukvarja dodatno še s  turistično dejavnostjo. Postrežejo lahko z domačo, tradi-
cionalno  hrano,  pridelano na naravni način, prav tako pa nudijo tudi nočitve.
Kmetovalci so organizirani v različna društva in krožke, kot npr. Govedorej-
sko društvo Stična, Društvo podeželskih žena Ivanjščice, Društvo podeželske 
mladine Kalček, Strojni krožek, Sadjarski krožek, Čebelarski društvi Stična in 
Krka-Zagradec, kjer združujejo svoje interese in skupno uresničujejo zasta-
vljene cilje.

Lojze Markovič prejema priznanje za dobro rejo od predsednika Govedorejskega 
društva Stična Bojana Fajdiga

brskalnikih nas najdete pod Govedo-
rejsko društvo Stična.
Zadnjih nekaj let tudi vzorno sodelu-
jemo z našimi sponzorji, ki so Agro-
saat, BayerCropscience, Jata-Emona 
in pa Veterina Dobro iz Ivančne Go-
rice, za kar se jim javno zahvaljujemo.
Ob tej priložnosti smo se spomnili 
tudi dosedanjih predsednikov, ki so 
bili ob svojem času motor društva, 
in sicer: Ivan Primc, Anton Čebular 

ter Lojze Podobnik, sedaj pa društvo 
vodi predsednik Bojan Fajdiga. Ne 
smemo pa prezreti še aktivnega dela 
naše blagajničarke Vere Kutnar, ki je v 
tej funkciji že od ustanovitve društva.
Želimo si, da bi društvo s svojimi raz-
ličnimi aktivnostmi še naprej delovalo 
v korist svojih članov in tako pozitiv-
no izvajalo svojo družbeno vlogo.

Lojze Podobnik
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S pašo je treba spomladi  
začeti zgodaj
Spomladi trava hitro raste, in če želimo izkoristiti kvali-
tetna hranila za dobre priraste ali prirejo, se ne smemo 
ozirati na maso travinja. Drug razlog za zgodnjo pašo pa 
je ustvarjanje stopničaste rasti travne ruše po čredinkah. 
Ker je bila ruša zgodaj na hitro popasena, je bila s tem 
delno prizadeta in se običajna intenzivna rast spomladi 
delno umiri. Na tak način si ustvarimo stopničasto rušo 
po čredinkah, katere bomo pasli v drugem obhodu, pri 
višini ruše 10 do 15 cm. 
Ne čakajmo visoke travne ruše, saj se  živali spomladi lažje 
prilagodijo na drugačen obrok krme, če je travna ruša niz-
ka. Dovolj je že nekaj cm visoka trava, ki je ravno začela 
z rastjo. Sprememba mikroorganizmov v vampu živali in 
s tem prilagoditev na zeleno krmo, mora biti postopna, 
tako da je v obroku vsak dan nekaj več zelene krme - 
paše, poleg zimskega obroka. V dveh do treh tednih lahko 
preidemo na popolni obrok s paše. To pa z zgodnjo pašo, 
ko še ni na razpolago velikih količin zelene krme bogate s 
hranili, lažje dosežemo. Takšen zgoden in postopen pre-
hod na pašo je koristen tako za živali, kot za rabo travne 
ruše. 
Najprej pasemo na čredinkah, ki imajo bolj odcedna tla ali 
so bolje pognojene, da v vlažnih razmerah živali na paši ne 
povzročajo preveč poškodb zaradi gaženja travne ruše. 
Kjer imamo pašno-kosni sistem, tretjino lepših in bolj po-
gnojenih čredink pustimo za prvi odkos.  
Zgodnji začetek paše je prav tako pomemben na pašnikih, 
kjer nimamo čredink in pasemo povprek.
Spomladi ne pozabimo  urediti vsega potrebnega, da 
bodo živali imele na vsaki čredinki vedno dostop do vode. 
Če je mogoče, korita za vodo premikamo, poteptane po-

vršine okoli korit pa dosejemo s primerno travno deteljno 
mešanico. 
Pozno spomladi  dosejemo na pašnike tudi belo deteljo, 
saj je ta pomembna za kvaliteto paše, ker se hranilna vre-
dnost krme tako dalj časa ohranja. Gosta ruša, prepre-
dena z belo deteljo, se manj zapleveli in tako primerno 
prehranjena in gosta tudi nekoliko bolje prenaša sušo. 
Ne pozabimo, da morajo živali pred prihodom na pašo še 
v hlevu prejeti sredstva proti zajedavcem.

Kmetijski svetovalec Anton Zavodnik, univ. dipl. inž. agr.
KGZS, Zavod Ljubljana

SAMOSTANSKA VRTNARIJA SVETUJE
  

Enoletnice
So tiste rastline, katere najhitreje spreminjajo videz vrta. Njihova življenjska 
doba je kratka in traja eno ali največ dve leti. Z njimi si lahko napravimo 
čudovite barvne vzorce in kombinacije. Večina zelo dolgo in bogato cveti.
Še vedno Vam priporočamo rastline, ki nas vsako leto navdušijo ssvojim 
cvetenjem in nezahtevno oskrbo.
 
• Asteriscus maritimus ali ZLATI KOVANEC
• Angelonia gardneri ali POLETNA ORHIDEJA
• Vinca sunstorm ali SONČNI VIHAR 
• Salvia Mystic Spires ali MODRA SALVIA

Trave  
So vedno prava odločitev, saj  krasno poživijo vsak nasad iz enoletnic
• RDEČE LISTNA PERJANKA
• MEHKA MEDENA TRAVA
• VISEČI BAMBUS
• BODALICA …
 

Stare odporne sorte samostanskih paradižnikov
Cepljena in hibridna zelenjava PARADIŽNIKA, PAPRIKE, KUMAR, JAJ-
ČEVCA, LUBENICE so že  lansko  razveseljevale  marsikateri vrt in balkon.
Cepljena zelenjava nudi znatno večji pridelek in s svojo bujno rastjo in od-
pornostjo stopnjuje zanesljivost pridelka. Tudi letos smo vzgojili velik izbor 
takšnih sadik.
VABLJENI!

Obiščite nas  tudi na spletni strani  
www.sitik.si ali poglejte zasaditve 

na Facebook- u!

Peter Zajc, Slovenski 
rejec za leto 2011
Slovensko stanovsko druženje za hladnokrvne pasme 
konj je pred mesecem dni Petru Zajcu z Gorenjega Bre-
zovega podelilo laskavi naslov Slovenski rejec za leto 
2011. Priznanje je Peter prejel za vrhunske dosežke pri 
vzreji slovenskih hladnokrvnih konj. Peter Zajc je eden 
največjih lastnikov hladnokrvnih konj v Sloveniji, saj je v 
njegovi ogradi več kot 90 konj!
Na lanskem kmetijskem sejmu v Gornji Radgoni, kjer je bil s svojim žrebcem 
Jupitrom Elmar, je Peter prejel tudi posebno priznanje od kmetijskega mi-
nistra. Njegov žrebec je predstavljen z opisom in fotografijo v ugledni knjigi 
Konjereja v Sloveniji. 
Peter Zajc je tudi predsednik Društva prijateljev konj Višnja Gora, v katere-
ga je vključeno kar 115 članov.

Pavel Groznik

Peter Zajc s sedemletnim žrebcem Jupitrom Elmar.
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Poročilo o kakovosti pitne vode v občini  
Ivančna Gorica v letu 2011
Če želimo tudi jutri piti ustrezno pitno vodo, moramo že danes poskrbeti za njeno ohranitev. Odgovornost posameznika je, da pitno vodo 
uporablja v zmernih količinah in ko ta postane odpadna voda, katere povzročitelj je, z njo skrbno ravna! Zaradi naravnega kroženja vode se 
nam nespamet lahko kmalu obrestuje.

Preglednica 1:  Mikrobiološke in kemijske preiskave pitne vode po sistemih – notranji nadzor v letu 2011

Javno komunalno podjetje Grosuplje 
je v letu 2011 izvajalo notranji nadzor 
v skladu s Pravilnikom o pitni vodi (Ur. 
l. RS, št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06, 
25/09) in Odlokom o oskrbi s pitno 
vodo na območju Občine Ivančna 
Gorica (Uradni list RS št. 108/08), s 
katerim so natančneje opredelje-
ni načini oskrbe s pitno vodo ter 
pravice in dolžnosti uporabnikov in 
upravljavcev na območju Občine 
Ivančna Gorica. Notranji nadzor nad 
ustreznostjo pitne vode se je izvajal 
na območju Občine Ivančna Gorica 
na vodovodnih sistemih Stična, Glo-
bočec, Metnaj in Debeli hrib. Na ob-
močjih, kjer se izvaja lastna oskrba s 
pitno vodo iz zasebnih vodovodov, so 
notranji nadzor izvajali zasebni upra-
vljavci vodovodnih sistemov.

V okviru notranjega nadzora so se 
opravljali sanitarno higienski pregle-
di vodovodov (zajetij, rezervoarjev, 
vodovodnih naprav, ožje okolice 
objektov), pregledi nekaterih kritič-
nih predelov vodovarstvenih pasov, 
terenske meritve in odvzemi vzorcev 
pitne vode za  mikrobiološke in fizi-

kalno kemijske laboratorijske preiz-
kuse. 
V preteklem letu je v občini Ivančna 
Gorica zabeležena 2 % rast porabe 
pitne vode. Pri pregledu porabe vode 
v občini Ivančna Gorica je ugotovlje-
na praktično enako poraba vode v 
gospodinjstvih ter 6 % zmanjšanje 
porabe na področju gospodarstva. 
Oskrba z vodo, ki se distribuira Ko-
munali Novo mesto za del občine 
Žužemberk, se je povečala za 7 %.
Pooblaščena strokovna institucija, ki 
spremlja kvaliteto pitne vode v okvi-
ru notranjega nadzora na območju 
občine Ivančna Gorica, je Zavod za 
zdravstveno varstvo Ljubljana (ZZV 
Ljubljana). Ta opravlja preglede, od-
vzema vzorce in izdaja poročila o 
izidu mikrobioloških in fizikalno – ke-
mijskih preiskavah pitne vode. Poro-
čila so javne listine in so na vpogled 
pri upravljavcu vodovodnega sistema. 
V nadaljevanju so prikazani rezultati 
strokovnega pregleda ZZV Ljubljana.
V preglednici 1 je predstavljena iz-
vedba mikrobioloških in kemijskih 
preiskav pitne vode po sistemih za 

leto 2011, v okviru katere je razvidno 
število odvzetih vzorcev in število 
neskladnih vzorcev po posameznih 
sistemih.

Vodovod Stična
Terenski pregled vodovoda je bil 
opravljen enajstkrat (6 rednih pregle-
dov in 5 izrednih pregledov) in sicer: 
8 - krat v suhem, stabilnem vreme-
nu, 3 - krat v času močnejših padavin 
(dežja).
Splošne ugotovitve ob pregledih:
V letu 2011 so bili opravljeni vsi po 
letnem programu načrtovani redni 
kontrolni pregledi skladnosti pitne 
vode. Zaradi obnove posameznih 
odsekov sekundarnega omrežja, pri-
tožb uporabnikov pitne vode in dveh 
ugotovljenih neskladnosti pitne vode 
so bili opravljeni še dodatni izredni 
kontrolni pregledi. Ker se vodovo-
dni sistem Stična, glede na velikost 
oskrbovalnega območja, oskrbuje s 
pitno vodo iz dveh ločenih sistemov 
- delov, se je preverjala skladnost pi-
tne vode treh najbolj izdatnih vodnih 
virov, in sicer zajetja Izirek, zajetja 

Trstenik in drenažnega zajetja Stiški 
potok. Rezultati preskušanja kažejo, 
da je v času dežja najbolj onesnaženo 
zajetje Izirek, saj je voda tudi fekal-
no onesnažena. Voda iz drenažnega 
zajetja Stiški potok je neznatno one-
snažena z organskimi in anorganskimi 
snovmi, voda iz zajetja Trstenik pa je 
bila v času dežja, v mikrobiološkem 
smislu najbolj kvalitetna..  
Čez celo leto je vodovod deloval 
nemoteno, do uporabnikov se je 
distribuirala skladna pitna voda. Mi-
krobiološka neskladnost pitne vode 
je bila ugotovljena le v dveh prime-
rih - v objektih, zaradi zastajanja vode 
v večjem internem hišnem omrežju. 
Uporabniki so bili o neskladnosti ob-
vestil, posredovana so bila navodila za 
izvedbo temeljitega spiranja in vzdr-
ževanja internega hišnega omrežja. 
Po izvedbi predlaganih ukrepov pa se 
je izvedla ponovna kontrola skladno-
sti pitne vode, ki je pokazala njeno 
ustreznost. 
Glede na rezultate preskušanja je bila 
oskrba s pitno vodo iz vodovodnega 
sistema Stična varna.

Vodovod Globočec
Terenski pregled vodovoda je bil 
opravljen petkrat (4 redni pregledi in 
1 izredni pregled) in sicer: 3 - krat v 
suhem, stabilnem vremenu, 2 - krat v 
času močnejših padavin (dežja).
Splošne ugotovitve ob pregledih:
V letu 2011 so bili opravljeni vsi po 
letnem programu načrtovani kon-
trolni pregledi skladnosti pitne vode. 
Zaradi obnove odseka sekundarnega 
omrežja v naselju Ambrus je bil opra-
vljen še  dodaten izredni kontrolni 
pregled.  
Tehničnih in higienskih neskladnosti 
pri delovanju vodovodnega sistema 
ni bil. Pitna voda je bila redno dezin-
ficirana s primernimi koncentracijami 
klora. Vsi vzorci pitne vode, odvzeti 
na omrežju vodovodnega sistema 
Globočec so bili, glede na obseg 
opravljenih preskušanj, skladni z za-
konodajo.
Mikrobiološko neskladen je bil od-
vzet vzorec iz zajetja. Iz rezultatov 
preskušanja je razvidno, da je kvali-
teta surove vode iz zajetja, z mikro-
biološkega vidika precej slaba, saj je 
bila tudi v suhem, stabilnem vremenu 
sveže fekalno onesnažena (prisotno-
sti koliformnih bakterij, Escherichia 
coli in povišanega števila bakterij pri 
36˚C).

Vodovod Metnaj
Terenski pregled vodovoda je bil 
opravljen trikrat (3 redni pregledi) 
in sicer: 1 - krat v suhem, stabilnem 
vremenu in 2 - krat v času močnejših 
padavin (dežja).
Splošne ugotovitve ob pregledih:
V letu 2011 je bilo v vseh treh pregle-
dih ugotovljeno ustrezno higiensko 
stanje vodooskrbovalnih objektov in 
njihove okolice. Ob dveh pregledih je 
bila ugotovljena zelo nizka vrednost 
prostega preostalega klora v pitni 
vodi na omrežju, in sicer na vseh od-
vzemnih mestih pod 0,06 mg/l pitne 
vode. Iz rezultatov mikrobiološkega 

preskušanja vzorca surove vode iz 
zajetja je razvidno, da je bila kvali-
teta vode pred dezinfekcijo tudi v 
času obilnega deževja kvalitetna. Iz 
slednjega je povzeti, da je tudi mini-
malna dezinfekcija v suhem obdobju 
lahko zato bila dovolj učinkovita. 
Vodovod je v letu 2011 deloval ustre-
zno in v skladu z veljavno zakonoda-
jo, kar dokazuje ustreznost vseh od-
vzetih vzorcev. 

Vodovod Debeli hrib
Terenski pregled vodovoda je bil 
opravljen dvakrat (2 redna pregleda) 
in sicer: 2- krat v času obilnega dežja.
Splošne ugotovitve ob pregledih:
V letu 2011 sta bila opravljena oba po 
letnem programu načrtovana kon-
trolna pregleda skladnosti pitne vode. 
Ker se vodovod Debeli hrib oskrbuje 
z vodo iz vrtin Radanja vas, za katero 
dobavo in kontrolo skrbi Komunala 
Trebnje d. o. o. se je v okviru notra-
njega nadzora kontrolirala ustreznost 
vode v vodohranih (Radanja vas in 
Mihelca), vzorci pitne vode pa so bili 
odvzeli vzdolž celotnega sekundar-
nega omrežja. 
Glede na izmerjene vrednosti pro-
stega preostalega klora na posame-
znih odvzemnih mestih v pitni vodi 
se ugotavlja, da je  poraba dezinfek-
cijskega sredstva, zaradi dolgega vo-
dovodnega omrežja in majhne pora-
be vode na zadnji veji omrežja velika. 
Tako prostega preostalega klora pri 
končnih uporabnikih ni možno več 
izmeriti (v naselju Pungert).
Rezultati kažejo, da so bili vsi odvzeti 
vzorci pitne vode, za redne in obča-
sne preizkuse, glede na preskušane 
parametre, skladni z zahtevami zako-
nodaje.
Pri zagotavljanju kakovosti pitne 
vode se pričakuje sodelovanje vseh 
uporabnikov pitne vode. Kakovostno 
stanje pitne vode je odvisno od ka-
kovosti vodonosnika, po katerem 
podzemna voda odteka proti zaje-
tju. Za prihodnjo ustrezno oskrbo s 
pitno  vodo je potrebno v čim večji 
meri zmanjševati obremenjevanje tal 
z različnimi onesnaževali. Posebno 
skrb je treba posvetiti v kmetijstvo, 
prometu, pri urbanizaciji, v gospo-
darstvu in tudi na področju nenad-
zorovanega čiščenja greznic in drugih 
odpadnih voda. 
Treba je poudariti, da je bilo leto 
2011 za vodne vire zelo sušno in da 
se to nadaljuje tudi v letu 2012. Za-
radi pomanjkanja padavin se že kaže 
trend zniževanja podtalnice in lahko 
pride tudi do pomanjkanja količin pi-
tne vode.
Celotno Letno poročilo o spremljanju 
skladnosti pitne vode iz vodovodnih 
sistemov v upravljanju Javnega komu-
nalnega podjetja Grosuplje (notranji 
nadzor v letu 2011) je objavljen na 
naši spletni strani http://www.jkpg.si.
Na spletno stran vabljeni tudi v pri-
meru, ko želite več informacij z dru-
gih področij naše dejavnosti. 

Sandi Hribar
vodja sektorja za varstvo okolja

Javno komunalno podjetje Grosuplje
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Tako smo se  24. marca že navsezgodaj zjutraj zbrali  v 
prostorih kluba, se razdelili v dve ekipi in odšli na delo. 
Malce številčnejša ekipa je odšla v Stično in  po prevzemu 
vrečk od predsednika KS Stična, začela z delom. Pri tem 
nam je pomagala tudi članica JK Železničar, saj smo akcijo 
posvetili v spomin na pokojnega g. Jožeta Kuhlja, ki je bil 
njen sorodnik.  Na ta dan so tudi člani JK Železničar v 
bližini očistili t. i. Jamo v Kavčevem. Na našo srečo je bila 
Kuheljeva jama globoka le 6,5 metrov in smo transpor-
tne vreče  lahko dvigovali kar z rokami. Pred jamo smo 
odpadke ločevali, jih razvrstili po barvnih vrečah, na kon-
cu pa smo jih naložili na prikolico. Z delom smo v Stični 
končali okoli 13. ure. Izvlekli smo 30 transportnih vreč 
odpadkov in napolnili približno 5 velikih vreč za smeti, 
med katerimi je bilo največ plastenk, konzerv, ovitkov od 
zdravil in steklenic. Nato smo pomagali še članom JKŽ 
pri transportu smeti iz gozda in rezultat akcije je bila pol-
na prikolica odpadkov in dve čisti jami v Stični. Medtem 
časom se je druga, tričlanska ekipa lotila čiščenja pobočja 
sten ob  in nad vhodom v Krško jamo. Za nevarno opra-
vilo  je pri dostopu na strm teren potrebna vrvna tehnika 
in le na ta način so lahko pograbili listje z vrha sten do 
vhodnega dela pred jamo. Hkrati so s sten pospravili tudi 
nevarno vejevje in kamenje. S tem so poskrbeli za varnost 
obiskovalcev izvira reke Krke in Krške jame tudi v priho-
dnje. Za tem so skupaj s člani TD Krka pomagali očistiti še 
okolici izvira Poltarice in studenca v vasi Gabrovčec. Lepo 
sončno vreme in prijetna družba so pripomogli, da smo  z 
majhnimi finančnimi sredstvi in z veliko dobre volje, uspe-
li narediti veliko koristnega za našo Zemljo. V tednu, ki 
je sledil, smo počistili še pred vhodom v Jamo Poltarico. 
Obstrigli smo grmovje in pograbili listje po dostopni poti 
do jame, ki je od jeseni preteklega leta obogatena z lično 

narejeno novo ograjo, ki so jo prostovoljno in z lastnimi 
sredstvi postavili naši člani.
Več o akciji in našem delovanju, si lahko pogledate tudi 
na spletnem naslovu www.jkkrka.si ali preko Facebook 
profila.

Tanja Podržaj, Jamarski klub Krka

Tudi na Lučarjevem 
Kalu smo čistili 
Slovenijo
24. marca smo se tudi vaščani Lučarjevega Kala pridružili veliki akciji Očistimo 
Slovenijo 2012. Akcija je združila prostovoljce iz vsega sveta k čiščenju našega 
planeta, ki ga obmetavamo z raznovrstnimi smetmi. K akciji smo z vabili po-
vabili vse vaščane. 
V soboto zjutraj se nas je zbralo le osem vaščanov in še najmlajši 2-letni Val, 
ostali pa so bili z nami vsaj v mislih. Naš košček Slovenije smo čistili okoli dve 
uri in pri tem zbrali nekaj vreč raznovrstnih odpadkov. Koristno druženje smo 
zaključili z malico. Kot zanimivost naj povem, da so pri tej akciji sodelovali tudi 
Romi.  Z našim delom smo pokazali našo skrb za čistejše okolje in vsaj malo 
prispevali k lepši in čistejši Zemlji.

Mara Zaviršek

Jamarji čistili onesnažene jame      
Vseslovenskega projekta »Očistimo svet 2012« smo se izmed 270.000 prostovoljcev 
udeležili tudi člani Jamarskega kluba Krka. Na mnogih akcijah se namreč srečujemo s 
številnimi odpadki, ki jih ljudje še vedno mečejo v jame. Žal se še vedno ne zavedajo, 
da njihovo dejanje posledično vpliva na kvaliteto podtalnice in tudi na pitno vodo, ki 
priteče iz vodovoda. Za cilj čistilne akcije smo si izbrali Kuheljevo jamo, ki se nahaja 
pri Viru pri Stični, pomagali pa smo tudi TD Krka pri čiščenju Krške jame, okolice izvira 
Poltarice in studenca v vasi Gabrovčec. Kar velik zalogaj, mar ne?

Iz krajevnih skupnosti

Čistilna akcija  v KS Dob
Letošnji čistilni akciji «Očistimo Slovenijo« v soboto, 24. marca, smo se pridružili tudi 
v KS Dob. Čistili smo v treh skupinah, in sicer v Dobu, Hrastovem Dolu in Lučarjevem 
Kalu. 
V Dobu smo čistili v soorganizaciji ga-
silcev in krajevne skupnosti. Iz prak-
tičnih razlogov pa smo akcijo izvedli 
že v petek, 23. marca. Čiščenje naše-
ga okoliša ima na našem področju že 
daljšo tradicijo. Vsako letne akcije se 
udeleži večje število odraslih in mla-
dine. Zbrali smo se pred gasilnim do-
mom, kjer smo naredili tudi posnetek 
za spomin, nato pa se razdelili na več 
skupin. Vsak je dobil svojo vrečko in 
rokavice in tako smo se lotili čiščenja. 
Po nekaj urnem pobiranju smeti smo 
se zopet zbrali, seveda tokrat brez 
vrečk, ker smo jih napolnili in prepu-
stili našemu Komunalnemu podjetju. 
Privoščili smo si zasluženo malico in 
v kratki analizi čistilne akcije tudi ugo-
tovili, da se dejansko količina smeti 
zmanjšuje. 

Ali gre to pripisati stopnji zavesti, ali 
kateremu drugemu razlogu, niti ni 
pomembno, pomembno je, da se na-

bere manj smeti.

Silvo Škrabec

Spoštovani krajani Zagradca
Krajevna skupnost Zagradec je z vašo pomočjo uspešno izpeljala čistilno 
akcijo. Sodelovali ste prav vsi. Mladi in malce manj mladi. Očistili smo 
poti, obrežje reke Krke, travnike, gozdove, okolico pokopališča in še in 
še. Prečesali smo prav vso našo okolico.
Pa vesela novica. Smeti sploh ni bilo tako veliko. Pohvalno. Zavest o 
ohranjanju čistega okolja se je zalezla med nas. In prav je tako.
Še enkrat hvala lepa za vašo udeležbo, hvala tudi članom sveta KS, ki so 
koordinirali delo po posameznih vaseh.
Ohranimo čisto okolje še naprej in naprej, za naše poznejše rodove.

Biljana Gartner,
KS Zagradec

EKO STRAŽA
Kdo onesnažuje naše potoke?
Potok Višnjica povzroča v naši ob-
čini kar nekaj sivih las. Potem ko 
je lani prišlo do udora in je potok 
usahnil, so nastale težave pri ure-
janju sedaj kar 8 kilometrov dolge 
suhe struge. Ministrstvo za okolje 
in prostor denarja za sanacijo nima, 
hkrati pa sami občini ne dovoli za-
časne sanacije. Suha struga pa se 
je vsaj za nekaj izkazala za dobro. 
Razkriva namreč vse onesnaževal-
ce, ki svoje odplake spuščajo nepo-
sredno v vodo. Pa ni problematična 
samo Višnjica. Problem je precej 
širši in današnji nizki vodostaji rek in potokov odkrivajo brezbrižnost ljudi 
do ohranjanja čistosti rek in potokov. To vsesplošno prakso je zaslediti v 
celotni Sloveniji, ne samo v naši občini.

Poziv bralkam in bralcem
Uredništvo časopisa Klasje želi z vašo pomočjo evidentirati vse 
takšne in podobne malomarnosti, kot je ta na zgornji fotografiji. 
Poslikajte in opišite te primere in jih pošljite na elektronsko pošto  
urednistvo@klasje.net oziroma na naš naslov Časopis Klasje, Cesta 
II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica. Zbrane podatke bomo 
javno objavili v novi redni rubriki EKO straža. 

Foto: Leopold Bregar ml. Kuheljeva jama, foto: Leopold Bregar ml.

Krška jama, foto: Matjaž Šoštarič
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Stik na daljnovodu vzrok za gozdni 
požar na Poljanah
Letošnjo pomlad je zaznamovalo dolgotrajno sušno obdobje, zaradi česar je za večji 
del države veljala velika požarna ogroženost, tudi v naši občini. Prve padavine na za-
četku aprila so to ogroženost zmanjšale, v popoldanskih urah 2. aprila pa je zagorelo 
v gozdu pri naselju Poljane pri Stični, ki leži na nadmorski višini 637 m. Vzrok požara 
pa ni bilo dolgotrajno sušno obdobje pač pa električni stik na daljnovodu ob robu 
gozda. Požar se je razširil na podrast v gozdu in se s pomočjo vrtinčastega vetra zelo 
hitro in nenadzorovano širil. Ob hitrem in učinkovitem posredovanju naših gasilcev je 
bil požar hitro lokaliziran in pogašen. 
Ob tokratni intervenciji se gre zahva-
lit predvsem hitri akciji domačinov, 
domačega društva PGD Metnaj in po-
tem takojšnji pomoči še treh gasilskih 
enot iz naše občine. PGD Stična je na 
prizorišče požara pripeljala 11.500 
l vode, enota PGD Ivančna Gorica 
9.500 l vode ter enota PGD Šentvid 
pri Stični 10.600 l vode. Omenjenim 
gasilskim društvom se gre zahvalit, 
da so požar na hribovitem gozdnem 
področju, večjem od treh hektarov 
hitro lokalizirali in ga tudi pogasili. 
V zahtevni intervenciji je sodelovalo 
58 gasilcev in več domačinov. Zaradi 
zahtevnega terena se je požar gasili 
s požarnimi metlami, nahrbtnjačami, 
razpeljanih pa je bilo tudi več kot 500 
m gasilskih cevi. V delo je bilo vklju-
čenih sedem gasilskih vozil z vodo, ki 
so porabili preko 50.000 l vode ter 
5 vozil za prevoz moštva in opreme. 
Mesto požara sta si ogledala tudi žu-
pan Dušan Strnad in predsednik GZ 
Ivančna Gorica Lojze Ljubič, ki sta 
pohvalila delo vseh udeleženih gasil-

cev in požrtvovalnost domačinov. Hi-
tri in dobro organizirani akciji gasilcev 
gre zahvala, da so požar hitro omejili 
in je bilo preprečeno širjenje požara 
na širše območje. K sreči je nekaj 
padavin dan pred požarom vendar-

le preprečilo, da požar ni povzročil 
hujših posledic. Posnetke in poročilo 
s požara je posredovalo PGD Stična. 

Matej Šteh

Iz krajevnih skupnosti

Uspešno 
posredovanje ob 
Požaru na Poljanah
V ponedeljek, 2. aprila 2012, popoldne je zagorelo v zaselku Vrtače nad 
vasjo Poljane. Prvi klic z opozorilom sem prejel od sorodnika, ki je od doma 
v oddaljenosti več kot 20 km videl močan dim, ki se je ob močnem vetru 
širil proti vrhu hriba Obolnega. Na mestu požara sem poklical center in 
zaprosil za pomoč več gasilskih društev z večjo količino vode in gasilcev. 
Med prvimi so prišli domači gasilci, kar se je še enkrat več pokazaloizkaza-
lo, kako je pomembno imeti gasilce v domačem kraju oz. bližnji okolici. Ob 
prihodu še ostalih gasilskih društev iz Stične, Ivančne Gorice in Šentvida, so 
gasilci se je požar uspešno omejili in pogasili. Sicer je še dvakrat zagorelo 
v večernih in jutranjih urah, a smo do jutra požar dokončno pogasili. Po 
opravljeni akciji smo krajani gasilce postregli tudi s pijačo.

Pri intervenciji pa so se pokazale tudi pomanjkljivosti na vodovodnem 
omrežju in opremi in kot kaže, bo potrebno treba narediti korak naprej pri 
vzdrževanju vodovoda. Ob tem požaru, katerega pogorišče sta obiskala na 
katerem sta bila prisotna tudi župan Dušan Strnad in predsednik gasilske 
zveze Lojze Ljubič, se je izkazalo, da je nakup avtomobila za PGD Metnaj 
več kot upravičen, saj smo v letošnjem letuletos imeli že tri požare na ob-
močju KS Metnaj (dva na avtomobilih in enega v gozdu). V prihodnje bo 
potrebno treba v delovanje gasilcev še več investirati, saj se vsaka takšna 
naložba večkrat tudi povrne v obliki pomoči.
Posebna zahvala gre gasilskim društvom Metnaj Stična, Ivančna Gorica in 
Šentvid ter vsem krajanom, ki so v tolikšnem številu prišli pomagat pri ga-
šenju tako obsežnega požara. 

Tone Grčman, podpredsednik KS Metnaj

Rally Saturnus bo zopet zapeljal po 
cestah v občini Ivančna Gorica
Jubilejni, že 35. Rally Saturnus bo le-
tos peto leto zapored potekal tudi 
po nekaterih lokalnih cestah v vaši 
občini. Tekmovanje šteje za odprto 
državno prvenstvo Slovenije, Evrop-
ski rally pokal s koeficientom 10 in 
mednarodni Mitropa rally pokal. 
Dirka se pričenja v Ljubljani v pe-
tek, 11. maja 2012, ko bo štart in 
ena hitrostna preizkušnja, atraktivni 
Superspecial na novi Štajerski cesti 
v neposredni bližini športnega parka 
Stožice. Sobotni tekmovalni del ral-
lyja tudi letos gosti Zasavje,v nedeljo, 
13. maja 2012, pa bo potekal na ob-
močju občin Ljubljana, Šmartno pri 
Litiji, Ivančna Gorica in Grosuplje. Tri 
različne hitrostne preizkušnje bodo 
tekmovalne posadke prevozile po 
dvakrat, nato pa zapeljale še skozi cilj 
v Ljubljani.
HP Janče, HP Metnaj in HP Višnja 
Gora bodo potekale po praktično 

isti trasi kot lani. O popolnih zaporah 
cest na trasi HP, poteku obvozov ter 
ravnanju v potrebi po nujnih prevo-
zih, vas bomo obvestili s posebnim 
letakom. Tega bomo najkasneje v te-
dnu pred dirko delili po hišah, ki sto-
jijo neposredno v krajih, kjer bo po-
tekala hitristna preizkušnja. Obvestila 
o zaporah bomo poizkušali zagotoviti 
tudi na vaši lokalni radijski postaji. 

Celotni urnik zapor hitrostnih prei-
skušenj je naslednji:

Petek, 11. maj 2012
HP Super special, Ljubljana, Štajerska 
cesta od 12:00 do 22:30 

Sobota, 12. maj 2012
HP Hrastnik od 08:00 do 18:30 
HP Trbovlje od 08:15 do 19:00 

Nedelja ,13. maj 2012

HP Janče       od 08:00 do 16:30  
HP Metnaj    od 09:00 do 16:30  
HP Višnja Gora od 09:30 do 17:30  

Popolne zapore cest veljajo v nave-
denem urniku, ki pa se lahko delno 
spremeni. O tem boste obveščeni po 
predvidenem načinu (letaki …).
Poleg naštetih, bodo dodatno zapr-
ti še nekateri odseki cest, ki vodijo 
neposredno na odseke posamezne 
hitrostne preizkušnje. Po teh cestah 
bo stanovalcem omogočen dostop 
do njihovih hiš. Tiste stanovalce, ki 
nimate možnosti dostopov po obvo-
znih cestah in imate res nujni prevoz,  
pa prosimo, da se na dan rallya obr-
nete neposredno na uradne osebe 
rallya. Te imajo na določenih točkah 
radijsko zvezo z vodjem hitrostne 
preizkušnje. Z njimi se dogovorite, 
kdaj bo možna vožnja po poti hitro-
stne preizkušnje, ki pa mora biti ve-
dno v smeri tekmovanja.  
Prav tako vam predlagamo, da izko-
ristite potek tekmovanja po cestah 
vaše občine in s tem povečan obisk 
za predstavitev vašega kraja, poka-
žete vašo gostoljubnost in odprete 
vrata turističnih kmetij, planinskih 
domov, pa tudi kakšna improvizira-
na stojnica bo dobrodošla na mestih, 
kjer bo rally spremljalo večje število 
gledalcev. Prosimo vas le, da nas o 
postavitvi le-teh predhodno obvesti-
te zaradi uskladitve varnostnih nalog.
Seveda pa upamo, da si boste vsaj 
del tekmovanja ogledali tudi sami, še 
posebej ste dobrodošli na brežinah 
nad novo Štajersko cesto pri stadio-

nu Stožice in seveda na območju ral-
lya, ki bo potekal po vaši občini (med 
Obolnim in Mekinjami oz. med Višnjo 
Goro in grosupeljsko občino. 
Kot športnega prijatelja, ki se zaveda, 
da hitrost in adrenalinsko sproščanje 
v vožnji sodi na organizirana tekmo-
vanja, vas prosimo, da nam pri izved-
bi tekmovanja pomagate na način, da 
ob ogledu upoštevate navodila ura-
dnih oseb, kajti prav zaradi varnosti 
veljajo pri izvedbi avtomobilskih tek-

movanj dokaj stroga pravila.
Dodatne informacije lahko dobite 
tudi na vodstvu rallya na naslovu: 
Avto športno društvo SA – I, Koprska 
98, 1000 Ljubljana, E-naslov info@
rally-saturnus.si . Ažurne informacije 
so vam na voljo tudi na: www.rally-
-saturnus.si 
Zelo bomo veseli, če se nam boste 
pridružili,

Davorin Možina,
tajnik organizacijskega odbora
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Gregorjev sejem ponovno  
v Zagradcu
Na lepo sončno soboto, 17. marca, ko je večina mladih in manj mladih v Planici 
navijalo za naše »orle«, je Turistično društvo Zagradec skupaj tamkajšnjim kulturnim 
društvom pripravilo drugi Gregorjev sejem. Sejem je tudi letos potekal na parkirišču 
pred prodajalno KZ Stična v Zagradcu.
Letos se je predstavilo približno 18 
obrtnikov in domačin rokodelcev iz 
Krajevne skupnosti Zagradec in iz so-
sednjega Ambrusa in Krke. Obisko-
valcem so tudi letos ponudili pestro 
izbiro domačih izdelkov in pridelkov. 
Možno je bilo kupiti domače žga-
nje, drobne pletene izdelke, košare, 
koše, metle, pleteno samokolnico,  
suhomesnate izdelke, divjačinske sa-
lame, strojene ovčje kože, zobotreb-
ce, čipke, naravna mila, domače peci-
vo, čebelje pridelke, manjše in večje 
izdelke iz lesa, semena, rože in sadike 
sadnega drevja.
Nekateri izmed obrtnikov so tudi 
praktično pokazali pletenje košar in 
izdelavo zobotrebcev, pri ponudnikih 
suhomesnatih izdelkov, domačega 
žganja in čebeljih pridelkov, pa je bila 
ponujena degustacija.
Prvič letos se je predstavil tudi Ak-

tiv podeželskih žena Zagradec, ki so 
medse sprejemale nove članice in 
obiskovalcem ponujale slastne doma-
če dobrote. Dan sta popestrila dva 

mlada vaška godca iz Kitnega Vrha in 
Feliks Lekan iz Gabrovke, najstarejši 
godec v našem kraju.

Anja Lekan

Iz krajevnih skupnosti

Visoko čebelarsko priznanje za 
stiško opatijo
Stiška opatija je pred kratkim na pobudo Čebelarskega društva Stična prejela visoko 
priznanje Čebelarske zveze Slovenije, priznanje Antona Janše I. stopnje.
Stiški menihi so bili v svoji dolgi več 
kot 870-letni zgodovini nedvomno 
povezani tudi s čebelarjenjem, saj so 
stoletja veljali za širitelje razvoja in 
znanja med ljudmi, ki so živeli v bli-
žini samostana oz. tudi v širši okolici, 
kamor je segal njihov vpliv. Ne ve se 
sicer natančno, kako obširno so se 
menihi ukvarjali s čebelami, gotovo 
pa so bile čebele povezane z njiho-
vim vsakdanom. Sveče so bile za 
njihovo življenje za samostanskimi 
zidovi, molitve in bogoslužja nujno 
potrebne. Prav tako je tudi samo-
stansko zdravilstvo za svoje potrebe 
rabilo čebelje pridelke in med.
Več pa je znanega o samostanskem 
čebelarjenju po letu 1898, ko so me-
nihi po 114 letih pregnanstva zopet 
naselili samostan in se je začelo eno 
najbolj plodovitih obdobij v zgodovi-
ni samostana, tako v duhovnem kot 
gospodarskem smislu. Tako so bili 
stiški menihi leta 1936 tudi ustano-
vitelji Čebelarskega društva Stična.
Zadnja desetletja čebelari samo-
stan s približno 36 panji, za kolikor 
je zgrajen zidan čebelnjak znotraj 
samostanskega obzidja. Za potrebe 
prevoza ima samostansko čebe-
larstvo kontejner za 24 panjev in 
zadnja leta še dva po osem panjev 
(TPV), za prevoz z osebnim avtom, 
da išče možnosti za točenje večsor-
tnega medu. Tudi na ta način se na-
daljuje tradicija in dediščina doma-
če lekarne p. Simona Ašiča, ki je v 
svojih knjigah zelo poudarjal pomen 
medu in čebeljih pridelkov za člove-
kovo zdravje.
Danes zaradi vedno zahtevnejšega 
čebelarjenja in načina življenja in 
dela redovnikov, ki se v glavnem od-

vija znotraj samostanskega obzidja, 
samostan čebelari zlasti ljubiteljsko, 
zaradi tradicije, predvsem za lastne 
potrebe, nekaj pa ostane še za obi-
skovalce, ki si med drugimi spomin-
ki in izdelki samostanskega podjetja 
Sitik radi kupijo tudi stiški med. Na 
kozarcu z medom lahko vidijo fo-
tografijo današnjega samostanskega 
čebelarja, p. Avguština Novaka.
V razstavnih prostorih Muzeja kr-
ščanstva na Slovenskem se obisko-
valci v prostorih kjer je predstavlje-
no delo v samostanskih delavnicah, 
srečajo tudi s staro čebelarsko 
opremo. Na steni sta obešeni pri-
znanji Antona Janše III. in II. stopnje. 
Priznanje III stopnje ima datum 31. 
12. 1976, in ga je samostan prejel 
ob 40-letnici obstoja stiškega čebe-
larskega društva. Janševo odličje II. 
stopnje pa je podelilo Čebelarsko 

društvo Stična samostanu leta 2000, 
s splošno utemeljitvijo »zaradi po-
sebnih zaslug za dvig slovenskega 
čebelarstva«.
Stiško društvo je v utemeljitvi pre-
dloga za najvišje čebelarsko prizna-
nje med drugim zapisalo: »Glede 
obsežnosti in strokovnosti čebe-
larjenja, bi si za Janševo priznanje 
I. stopnje gotovo zaslužili biti pre-
dlagani številni čebelarji v našem 
društvu. Zaradi stoletne tradicije 
čebelarjenja v kraju, zaradi upora-
be čebeljih pridelkov za človekovo 
zdravje v samostanski lekarni in po-
udarjanja zdravilnosti medu za ljudi 
ter prepoznavnosti p. Simona Ašiča 
na tem področju, pa predlaga Čebe-
larsko društvo Stična, da se Cisterci-
janski opatiji Stična podeli priznanje 
I. stopnje.«

Matej Šteh

Tudi letos po Viridini 
poti na Pristavo
Viridin pohod je letos spremljal svež vetrič in prav lepo vreme. Potekal je že 
12. zapored in bil obiskan v velikem številu. Organizatorji so letos našteli nekaj 
deset več udeležencev kot prejšnje leto, saj je bila letošnja zadnja marčevska 
nedelja kot nalašč za pohod, ne prevroča ne prehladna. 

Društvo Publius Maximius 
Valična vas, naše deseto 
turistično društvo
Dosedanjim turističnim društvom v Ivančni Gorici, Stični, Šentvidu, 
Lučarjevemu Kalu, Zagradcu, Krki, Muljavi, Polževem in Višnji Gori 
se je 29. marca na zboru Občinske turistične zveze pridružilo še 
Društvo Publius Maximius iz Valične vasi. Ime društva izvira iz zgo-
dovine: v času Rimljanov je potekala skozi Valično vas rimska ce-
sta, v vasi pa je bil najden rimski nagrobnik, na katerem je pisalo, 
da je postavljen domačinu (= Publius) Maximiusu.

Zelo razvejano delo društva Publius Maximius Valična vas sta predstavila pred-
sednik društva Peter Teichmeister in pobudnik in ustanovni član društva dr. 
Jože Plut. V društvu, ki je bilo ustanovljeno leta 2004, so včlanjeni domala vsi 
vaščani, saj je trenutno vpisanih 65 članov. Poleg turistične dejavnosti se člani 
ukvarjajo še s humanitarnim, vzgojnim, razvojnim in kulturnim delom.
Na zboru Občinske turistične zveze so predstavniki društev ocenili delovanje 
društev in občinske turistične zveze v preteklem letu ter postavili smernice za 
letošnje leto. Zboru je prisostvoval tudi podžupan Tomaž Smole, ki je priso-
tne seznanil z načrti občine, da se vprašanju turizma posveti več pozornosti, 
saj področje naše občine nudi široko pahljačo najrazličnejših kulturno-zgodo-
vinskih spomenikov ter naravnih znamenitosti in lepot. Nov občinski slogan 
Prijetno domače in nove turistično informativne točke po vseh dvanajstih kra-
jevnih skupnostih so dobro sprejete - polovica tabel je že postavljenih, ostale 
naj bi postavili v prihodnjem mesecu. Podžupan je pohvalil tudi prizadevnost 
domačih turističnih društev pri predstavitvi naše občine, saj aktivno in uspešno 
sodelujejo pri številnih turističnih in drugih prireditvah v občini.
Upajmo, da bo turističnemu društvu v Valični vasi sledila ustanovitev še ka-
kšnega društva.

Pavel Groznik

Pot se je odvijala ravno v nasprotno smer, kot prejšnje leto. Prvič so se poho-
dniki lahko okrepčali pri Migličevih v Metnaju. Nato jih je vodila pot v Drmo-
žnik, kjer so bili deležni pogleda na rebri polne kronc, znanilk pomladi. Sledil 
je vzpon na Poljane nad Stično, ter na Obolno. Pohodniki so bili prav lepo 
sprejeti na dvorišču pri Berčonovih. Pot se je nadaljevala v dolino do Osred-
ka nad Stično, Planine in do Debeč. Pri Blentinovih so fantje drugič postregli 
pohodnike ter jih tako okrepili za naslednji podvig, največjo strmino, ki jih je 
pripeljal do Pristave nad Stično. Strmi klanec je pohodnike najbolj utrudil, rav-
no pred ciljem in malico, ki so jo postregli na Izletniškem turizmu Okorn. Pot 
je minila mirno in predvsem z nasmejanimi obrazi na cilju.  

Mateja Okorn 

Visoko čebelarsko priznanje je prevzel samostanki čebelar p. Avguštin Novak
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Pod streho tudi 4. razstavno-
prodajni velikonočni sejem
Na cvetno nedeljo, 1. aprila se je na 
dvorišču pred župniščem v Ambrusu 
odvil 4. zaporedni velikonočni sejem 
v organizaciji Kulturnega društva 
Ambrus. 
Kljub slabim vremenskim napove-
dim se je na koncu izteklo po načr-
tih. Obiskovalci so se tako tudi letos 
lahko sprehodili med stojnicami z 
medom in medico, skuto, domačim 
jogurtom najrazličnejših okusov, ple-
tenimi košarami in copati, zobotreb-
ci, slikami, velikonočnimi voščilnicami 
in drugimi izdelki ter si ogledali kipar-
sko razstavo domače razstavljavke 
Marije Perko. 

Prvoaprilski mraz smo tako pregna-
li z dobro voljo, druženjem, pa tudi 
kakšno kupljeno popotnico za priha-

jajoče velikonočne praznike. 

Karmen Hrovat

Iz krajevnih skupnosti

 

Pohodnike, planince in vse ljubitelje rekreacije vabimo na jubilejni 

  20. ROMANOV POHOD,
ki bo v torek, 1. maja 2012, 

s skupinskim odhodom ob 8.00 uri s parkirišča  
pred samostanom v Stični.

Pohod poteka po ustaljeni označeni trasi in bo v vsakem vremenu.
(Stična –Sela – Izirk - Obolno – Pristava – Gradišče - Stična).

Prijave od 7.30 dalje na startu, 
za hrano in zabavo bo poskrbljeno.  

Pridite, ne bo vam žal!
 Informacije: 

Roman Tratar  041 387 801

S KOLESOM NA GRADIŠČE

IN
PLANINSKO DRUŠTVO ŠENTVID PRI STIČNI

organizirata

5. kolesarsko akcijo »VZPONI NA GRADIŠČE«
(Lavričeva koča na Gradišču nad  Šentvidom in Stično)

Akcija poteka od 1. aprila in bo trajala do  30. septembra 2012. V tem 
času se bo mogoče na Gradišče povzpeti kar 183 krat. Kolesarka in kolesar, ki 
se bosta največkrat povzpela na Gradišče in se  največkrat vpisala v evidenčno 
knjigo vzponov, bosta na zaključni prireditvi še posebej nagrajena. Enako velja 
za najmlajše in najbolj izkušene udeležence, družine itd.… Za 15. in 30. vzpon 
prejme vsak udeleženec posebno nagrado.
Udeleženci akcije se ob plačilu startnine 15 evrov  vpišejo v  evidenčno knjigo 
vzponov in prejmejo evidenčni kartonček. Ob vsakem vzponu na svoj kartonček 
odtisnejo žig z datumom vzpona, odtrgajo del kupona pod zaporedno številko 
vzpona in ga oddajo v zabojček pri koči. Dnevno šteje samo en vzpon.
Dne 7. oktobra bo zaključna prireditev. Takrat bomo za vse udeležence pri-
pravili tudi pravi gorski kronometer in najuspešnejše seveda nagradili. Start bo v 
Ivančni Gorici in cilj pri Lavričevi koči na Gradišču. Podrobne informacije bodo 
objavljene na internetni strani: http://www.kolesarsko-drustvo-grosuplje.si. 
Nagrade: - 10 vzponov - bronasta medalja,
  - 20  vzponov - srebrna medalja,
              - 30  in več vzponov - zlata medalja.
Srečno vožnjo!                                                        

Pega Kunstelj
Kolesarsko društvo Grosuplje

Praznovanje materinskega dne v 
Zagradcu
»Mamica je kakor zarja, zjutraj se smehlja, ko se v postelji še dete s sanjami igra. In 
zato nikdar mamice ne dam, eno le na svetu širnem mamico imam.«
Ti verzi so nas pospremili v zaključek 
čudovite prireditve, ki jo je pripravil 
Otroški pevski zbor Zagradec pod 
vodstvom zborovodkinje Vanje Er-
javec. Prireditve v čast materam so 
se v zadnjem tednu odvijale po več 
krajih v naši okolici. Zapeli so nam 
šolarji, zaplesali otroci v vrtcu, v Za-
gradcu pa so nas razveselili tudi člani 
otroškega pevskega zbora, ki so v 
nedeljo po sveti maši v Marijini cer-
kvi, pripravili urico programa za vse 
mame, stare mame in žene. Najprej 
so nam zapeli nekaj pesmi, ki so vse 
opevale mamice in njihovo ljubezen. 
Mlada povezovalka je napovedala 

fante iz Moškega pevskega zbora Za-
gradec, ki so s svojimi čudovitimi gla-
sovi popestrili program. Ni pa se na 
prireditvi samo pelo. Zanimivo igrico 
o praznovanju materinskega dne so 
pripravili igralci pod vodstvom Katje 
Šuštar. Prireditev so zopet nadaljevali 
in zaključili mladi pevci, ki so prese-
netili z natančnostjo, izborom skladb 
in solistkami, ki so zapele dele pesmi. 
Presenečenj pa še ni bilo konec, saj 
so mladi pevci vsem ženam poklo-
nili pletena srca, ki jih je spekla in 
pripravila Vanjina mami Jožica Erja-
vec. Niso pa pozabili tudi na može in 
fante. Prejeli so »frakeljček« žlahtne 

kapljice. Pred cerkvijo se je potem 
nadaljevalo še druženje ob čaju, vinu 
in piškotih, ki so jih pripravili člani žu-
pnijskega pastoralnega sveta.

Čudovito nedeljsko dopoldne se je 
nadaljevalo v lepo sončno nedeljo, 
kjer so nas v mislih še ves   dan spre-
mljale zapete pesmi na prireditvi. V 
imenu vseh mamic, deklet, mož in 
očetov se lepo zahvaljujem Vanji, ki 
je tako lepo pripravila svoje pevce in 
njeni mami za čudovita presenečanja 
v obliki srca.

Helena Kastelic

12. občni zbor Konjerejskega 
društva Radohova vas
V petek, 9. marca 2012, je v prostorih gasilskega društva Dob potekal 12. redni 
občni zbor Konjerejskega društva Radohova vas. Občnega zbora se je udeležilo 54 
članov in štirje gosti.
Občni zbor se je kot vedno začel s 
himno in uvodnim pozdravom Milana 
Vrhovca, predsednika KD Radoho-
va vas. Po izvolitvi delovnih organov 
občnega zbora  so nam člani uprav-
nega in nadzornega odbora ter inven-
turne in verifikacijske komisije podali 
izčrpna poročila o delu v preteklem 
letu. Vsa poročila so bila, po ne pre-
več burni razpravi, soglasno potrjena.
V nadaljevanju smo sprejeli program 
dela in finančni načrt društva za leto 
2012. Program dela in finančni načrt 
sta bila sprejeta po burni razpravi o 
pridobivanju donatorskih in sponzor-

skih sredstev. Mnenje večine priso-
tnih članov je bilo, da ni nič nemogoče 
in s skupnimi močmi in sodelovanjem 
vseh članov društva je tudi to možno 
doseči in speljati program po predvi-
denih tirnicah. Potrdili smo tudi sklep 
o višini članarine, ki tako sedaj znaša 
20 evrov za odrasle, 10 evrov za dija-
ke in študente ter 5 evrov za otroke 
do 15. leta starosti.
Predsednik društva Milan Vrhovec 
je podelil zahvale za 10-letno delo v 
društvu, ki so jih prejeli Avgust Bla-
tnik, Denis Kastelic, Alojzij Miklavčič, 
Martin Pekolj, Luka Rus, Boris Saje, 

Vida Sinjur, Gregor Štepec, Andrej 
Tomažin, Jana Tomažin, Igor Umek, 
Jože Vidmar ml., Primož Vrhovec, 
Nejc Rus in Nika Kastelic. 
Po razrešnici staremu upravnemu 
odboru, nadzornemu odboru in di-
sciplinski komisiji so sledile volitve 
novih članov v organe. Potrjeni so 
bili vsi predlagani kandidati, to so: 
Milan Vrhovec (predsednik), Davorin 
Tomažin (tajnik), Maja Medved (bla-
gajničarka), člani upravnega odbora 
Karmen Fortuna, Boštjan Gorc, Nejc 
Rus, Gorazd Skubic, Vladimir Topo-
lovec in Igor Zajc; člani nadzornega 
odbora Miha Skubic st. (predsednik 
NO), Primož Vrhovec in Tomaž Žgaj-
nar; člani disciplinske komisije Vid 
Glavič (predsednik disciplinske komi-
sije), Alojz Kastelic in Jože Vidmar st. 
ter nadomestna člana Matjaž Bregar 
in Anton Pajk.
Uradnemu delu srečanja je sledila 
pogostitev, kjer smo ob dobri hra-
ni in pijači malo poklepetali in v bolj 
sproščenem vzdušju naredili še nekaj 
dobrih načrtov za prihodnost našega 
konjerejskega društva.

Karmen Fortuna

V sodelovanju z Zdravstvenim domom Ivančna Gorica bo potekala poho-
dniška akcija Vzponi na Gradišče. Poteka od 1.4.2012 do 31.10.2012. V 
tem času je možno opraviti kar 214 vzponov, dnevno pa šteje samo eden. 
Vpis poteka v Lavričevi koči od nedelje, 1. aprila dalje.
V akcijo se lahko vključite kadarkoli. Štejejo vzponi iz vseh strani, Ivančne 
Gorice, Stične ali Šentvida. Med akcijo bodo potekale razne aktivnosti kot 
so: test hoje, tehtanja, meritve krvnega tlaka in še kaj se bo našlo. 
Če želite spremeniti način življenja ali storiti kaj zase imate lepo priložnost 
da to sedaj storite.
Vse informacije dobite v Lavričevi koči na Gradišču ali 

na tel. št.: 041-456-914.

Planinsko društvo Šentvid
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Oldtimer klub Škofljica in Avto moto društvo Šentvid pri Stični,
vabita ljubitelje tehnične dediščine in starodobnih vozil na

VSESLOVENSKO SREČANJE LJUBITELJEV 
STARODBNIH VOZIL,

ki bo potekalo v soboto, 19. maja 2012.
Program:
- 12.00 prihod udeležencev v Dolino pod Kalom (motokros park)
- 14.00 prihod na Jurčičevo domačijo na Muljavi

Ljubitelji starih jeklenih konjičkov, tako na štirih kot dveh kolesih bodo zopet prišli na svoj račun. Tra-
dicionalna prireditev Oldtimer cluba Škofljica, v katerem deluje tudi veliko članov in lastnikov starih 
lepotcev iz naše občine, bo letos zaznamovana tudi s programom, ki bo potekal v naši občini. Udele-
ženci srečanja, ob lepem vremenu jih bo lahko tudi do tristo, bodo startali na Škofljici in zapeljali proti 
naši občini. 

Postanek in priložnost za ogled jeklenih konjičkov bo v Dolini pod Kalom v motokros parku AMD 
Šentvid pri Stični, kamor bo karavana prispela predvidoma ob 12. uri. Tu bo poleg ogleda vozil prikaza-
no posredovanje v primeru nesreče z motornim kolesom, pri katerem bodo sodelovali tudi člani MK 
Fire Group iz Ivančne Gorice, člani domačega društva pa bodo prikazali vožnjo z motokros motorji.
Sledila bo vožnja po naši občini s postankom še na Muljavi in ogledom Jurčičeve domačije.

Iz društva upokojencev 
Stična
Društvo upokojencev Stična je letos praznovalo 60-le-
tnico svojega obstoja, od obnove pa 10 let. Šteje kar 
blizu 200 članov in vsak mesec organizira za svoje člane 
kakšen dogodek, od obiskov, izletov, ekskurzij pa tudi 
zabav, tako da priložnosti za druženje ne manjka.

V mesecu marcu je bil občni zbor članstva, ki so ga pozdravili predstavniki 
vodstva mestne in pokrajinske zveze društev upokojencev, Predsednica Koor-
dinacije DU za tri občine, ter predstavnica DU Šentvid pri Stični.
Na zboru je bil izvoljen nov upravni odbor in novo vodstvo. Podano je bilo 
izčrpno poročilo o dosedanjem delu društva in finančno poročilo za preteklo 
leto, ki jih je članstvo z odobravanjem sprejelo. Program dela je bil še bogatejši 
od preteklega leta in pri energiji, ki so jo prisotni izžarevali, bo zagotovo tudi 
izpolnjen. Nova predsednica je Marija Ljubič, dosedanja dolgoletna tajnica, 
dolgoletni predsednik Anton Zaletel pa je postal častni predsednik.
Podeljene so bile priznanja in zahvale za dolgoletno prizadevno delo v društvu, 
ki so jih prejeli: Zaletel Anton, Ljubič Marija, Strmole Emilija, Omahen An-
ton, Kastelic Alojz, Govekar Amalija, Govekar Pavle, Lesjak Danica, Kamnikar 
Amalija, Kastelic Viktor, Nose Anton, Ljubič Vinko in Lampret Peter. Pred-
stavniki ZDUS-a so podelili vodstvu društva priznanje za 60- letno delovanje.
Na koncu je bila še prijetna pogostitev, za katero je poskrbela Ljuba Govekar 
s svojo ubrano ekipo. Bilo je zelo lepo, ko pa smo se razhajali, smo se že vsi 
veselili bližnjega tradicionalnega spomladanskega izleta.

Cvetana Erjavec

Občni zbor članov DU Višnja Gora

Občni zbor Društva upokojencev 
Šentvid pri Stični
Člani Društva upokojencev Šentvid 
pri Stični smo se dne 4. 3. 2012 zbrali 
v velikem številu v avli Osnovne šole 
Ferda Vesela Šentvid pri Stični na le-
tnem občnem zboru. Na njem smo 
izvolili nov 24-članski upravni odbor, 
proslavili peto obletnico delovanja 
upokojenskega MePZ »Sončni ža-
rek«, z nageljni obdarovali članice za 
njihov praznik ob Dnevu žena in se z 
voščilom spomnili tudi članov – mu-
čenikov. Skromna pogostitev, kratek 
kulturni program in mladi harmoni-
kar je vsem polepšal nedeljsko do-
poldne, ki se je v prijetnem druženju 
nadaljevalo tudi v popoldanski čas. 
Naše društvo letos praznuje 60 let 
ustanovitve. Za to priložnost je naš 
član gospod Tone Drab spesnil pe-
sem, v  kateri je predstavil začetek 
in vso zgodovino našega društva od 
začetka delovanja pa vse do danes. 
Prepričani smo, da bo tudi vam všeč.

Nekaj pametnih Slovencev,                                                     
iz našga kraja upokojencev,
so glave pametne staknili,
in svoje društvo ustanovili.
Od takrat se zavrtel je svet

šestdeset že dolgih let.
Poglejmo kar v zgodovino,

kaj takrat se je zgodilo.

Se šentviški upokojenci
nočejo hladiti v senci,
nekoč so se zmenili,

da dužbeni bi dom zgradili.
Primeren prostor so iskali
in na Kozlu  pa obstali.

Tu je prostor za naš dom, 
v bližini farni je patron,
tam stoji zdaj polomija,
stara Nacetova kovačija.

Njegova hčerka jo je imela
pa ne ve, kaj bi z njo počela.
Možje so vse predsodke strli,
ko kovačijo staro so podrli.
Tako zdaj ob podrti hiški,

je stal le steber spomeniški.
So rekli: »tukaj bo ostal
in podpiral en vogal«.
Pa so pljunili v roke,

in se lotil zidarske stroke,
in se jezili: »O jebenti!

Kako dragi so cementi.«

Takrat bili so taki časi,
nobenih strojev ni v vasi,
zato največ uspeha rata,
če dobro suče se lopata.

Z mnogo volje, malo dnarja,
tako se novi dom ustvarja.

Ko namenu je že služil,
prijateljsko ljudi je združil,
tu imel je svoj prostorček,

ko nastal je pevski zborček.
Irena se v kuhinjo je vpregla
in je gostom z vampi stregla.

Hitijo leta, to ni špas,
prehitro nam mineva čas,
nastale so nezgode nove,
dom potreben je obnove,

da tudi društvo nekam peša,
dobrega voditelja pogreša.
Zato so za zagon ponovni 

sklicali sestanek ustanovni.
Zdaj društvo dela s polno sapo

odkar je gospod Kenda njegov kapo.

V Šentvidu vlada bolj mrtvilo,
a naše društvo pa je živo.
Članom dom zavetje daje,
tu pevci imajo svoje vaje,
pozimi manj, le bolj poleti

so organizirani izleti.
Vodstvo naše pri tem vztraja,

da vedno nekaj se dogaja.
Ob tem si jaz želim le to,
da še naprej naj bo tako.

Tone Drab

za DU Šentvid pri Stični Ana Grden

Po enem letu smo se zopet zbrali na 
rednem letnem občnem zboru naše-
ga društva. Zelo lepo nas je bilo vi-
deti v tako lepem številu, saj se nas 
je zbora udeležilo kar 118. To je naj-
lepši dokaz, kako se zna naša gene-
racija, kot bi rekli »skupaj vzeti« in si 
pokloniti kratek čas tudi sebi, svojim 
vrstnikom, prijateljem in znancem. 
Redko katero društvo v naših krajih 
je tako številno in redko katero dru-
štvo ima še danes tako zavedne čla-
ne, da se udeležimo letne skupščine 
v res velikem številu. Ja, to je pa še 
stara šola, ko smo si vsi znali med se-
boj pomagati in skrbeti za čim lepšo 
prihodnost nas in naših potomcev.
Natanko 7. 10. 2011 je minilo 60 let, 
ko so se prvi višnjanski upokojenci 
odločili, da ustanovijo svoje društvo, 
v katerem se bodo srečevali, si izme-
njavali mnenja in izkušnje in si med 
seboj delili tudi lepe trenutke. 
Ta jubilej smo letos na rednem le-
tnem srečanju tudi počastili s krat-
kim kulturnim programom. Zapeli  
so nam Višnjanski fantje, lepe pesmi 
slovenskih umetnikov pa sta recitirala 
Polona in Janez. Vsi smo bili njihovih 
nastopov zelo veseli in hvaležni smo 
jim, da so nam poklonili nekaj svojega 
časa in znanja. Z bučnim aplavzom 
smo izrazili zahvalo in ponos tej mla-
di generaciji, ki se trudi, da  nam ob 
takih priložnostih pričara lepe trenut-
ke. Hvala!
V društvu se trudimo, da izvajamo 
čim več raznih aktivnosti. Radi se 
odpeljemo na izlete po domovini, pa 
tudi izven nje. Lani smo si privoščili 
štiri izlete po Sloveniji in enega v so-
sednjo Hrvaško. Planinsko društvo 
Polž je poskrbelo za dva nepozabna 

izleta za naše člane. Nekaj članov je 
lani letovalo v upokojenskem hotelu 
Delfin v Izoli. Udeležili smo se tudi 
srečanj upokojencev na Pokljuki, v 
Logatcu in v Stični.
Organizirali smo dve predavanji za 
starejše. Udeležba je bila lepa in  ve-
seli smo, če se takih predavanj ude-
leži večje število krajanov. V Mestni 
hišinaši upokojeni »medicinki« vsako 
drugo sredo v mesecu merita krvni 
tlak, krvni sladkor in holesterol. Po 
končani meritvi vam bosta tudi ustre-
zno svetovali. Še naprej ste k njima 
vabljeni vsi, ki  želite poskrbeti za  
svoje zdravje.
Letos teče že osmo leto, odkar uspe-
šno izvajamo projekt »Starejši za sta-
rejše«. Za uspešnost delovanja tega 
projekta se trudi koordinatorka in 
sedem prostovoljk.
Nekaj naših članov in članic obiskuje 
Univerzo za tretje življenjsko obdo-
bje v Ivančni Gorici, kjer se ob raznih 
predavanjih in aktivnostih izobražu-
jejo. V Višnji Gori imamo tudi orga-
niziran krožek ročnih del, kjer se v 
zimskem času družijo aktivne članice 
in ustvarjajo vrsto lepih in koristnih 
izdelkov za dom in za poklon. Tudi za 
gibanje poskrbimo, saj se kar nekaj 
članov udeležuje telovadbe v šolski 
telovadnici in balinanja na kopališču. 
Sodelujemo tudi v Svetu župana za 
starosti prijazno občino.
Zelo smo aktivni pri raznih akcijah 
drugih krajevnih društev, saj ni do-
godka v našem kraju, kjer ne bi po-
magali na kakršenkoli način tudi upo-
kojenci in upokojenke. Naše članice 
se rade pokažejo s svojimi spretnost-
mi pri peki peciva, saj so lani ob kra-
jevnem prazniku pripravile lepo raz-

stavo slastnega peciva  in po končani 
prireditvi  smo lahko okušali njihove 
dobrote.
Tudi v letošnjem letu bomo nadalje-
vali z vsemi opisanimi aktivnostmi, 
naš program bomo še razširili in iz-

boljšali z vašo pomočjo in idejami, 
zato vabimo vse upokojence, da se 
nam pridružijo v našem društvu  in 
nam pomagajo uresničiti vse začrtane 
cilje, da bi bil naš program dejavnosti 
čim bolj pester in za vse prijeten.

Ob koncu pa še zahvala našemu ga-
silskemu društvu, ki nam vsako leto 
nudi svoje gostoljubje v njihovem le-
pem domu.

Anica Zupančič
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Krajevna organizacija Rdečega križa 
Ivančna Gorica na tradicionalnem 
petem Ivankinem sejmu
V soboto 31.3. 2012 smo se odbor-
nice KORK Ivančna Gorica na prija-
zno povabilo organizatorjev sobotne 
tržnice, odzvale in imele svojo stojni-
co, kjer smo predstavile svoje delo in 
delo RK na splošno. Veseli smo bili, 
da so se naši akciji pridružili tudi mla-
di prostovoljci Katja Gašper in Leja in 
Tim Retelj.
Na tržnici smo delile propagandni 
material in zbirale prostovoljne pri-
spevke. Največ zanimanja je bilo za 
termine krvodajalskih akcij, saj so v 
naši občini zelo dobro obiskane. Med 

drugim so občani z veseljem posegali 
po propagandnem materialu o povi-
šanem krvnem tlaku in prvi pomoči 
v primeru nesreč. Tudi naša nabirka 
prostovoljnih prispevkov je bila za 
naše razmere kar ugodna.
Z zbranimi prispevki in našimi sred-
stvi smo se odločili, da pred prazniki 
najbolj socialno ogroženim družinam 
in posameznikom vsaj malo polepša-
mo bližajoče praznike, saj žal že od 
decembra ni bilo hrane iz blagovnih 
rezerv. Razdelili smo 188 kilogramov 
prehrambnih izdelkov. Vsem, ki ste 

nam namenili prostovoljne prispev-
ke, se iskreno zahvaljujemo.

Stanka Pajk

Pohod po mlinarski poti
Pohodniki veterani Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje  
smo se letos prvič udeležili že tradicionalnega Pohoda po mlinarski poti v Beli krajini. 
Na pot smo se odpravili z avtobusom v lepem sončnem jutru 31. marca. Pohod po 
Mlinarski poti od Vinice do Damlja, je že tretjič organiziralo Turistično društvo Vinica.
Celotna Mlinarska pot poteka po ob-
močju Krajinskega parka Kolpa, ki je 
en od sedmih slovenskih krajinskih 
parkov in skupaj dvanajstih že zašči-
tenih območij v Sloveniji. Krajinski 
park, ki meri skupaj 4331 ha, je bil za-
ščiten leta 1998. Pridevnik mlinarska 
je več kot primeren, saj je od Vinice 
do Damlja sedem mlinov, ki sicer niso 
več delujoči, a še sedaj dajejo pokraji-
ni pridih starih časov.
Pred začetkom pohoda smo si ogle-
dali spominsko hišo Otona Župančiča 
in slikarsko razstavo v Vinici. Po na-
govoru prirediteljev in nastopu tam-
buraške skupine smo krenili na pot. 
Pot se začne v Vinici pri Benetičevem 
mlinu z žago, ki se v pisnih virih ome-
nja že od 17. stoletja dalje. Pot nas je 
vodila po slikoviti pokrajini ob Kolpi. 
V Učakovcih sta dva mlina, Prokšeljev 
mlin z žago in višje ležeči Papov mlin, 
ki je danes v slabem stanju in propa-
da.
Naslednji kraj na poti so bili Vukovci. 
Tudi tu je mlin. Prvotno je bil lesen, 
kasneje pa je bila zgrajena enonad-
stropna kamnita stavba. Obnovljen 
je bil leta 1987. Tu je bil naš prvi po-
stanek. Prireditelji so nam pripravili 
prijeten kulturni program ter nas po-
gostili z belokranjskimi dobrotami. 
Pot smo nadaljevali mimo majhnega 
zaselka Na Otoku, od koder so se 
pred leti izselili še zadnji prebivalci. 
Zdaj so ostali le še vikendi. Tudi tu je 
mlin, ki je po kraju dobil tudi ime, žal 
pa je danes v ruševinah. Na Otoku 

nas je naš veteran Franci ob njego-
vem vikendu prijetno pogostil.
Dobre pol ure hoda z Otoka se pot 
vije nad Kolpo skozi gozd, ki mu do-
mačini pravijo Trapotnica. Popotnika 
pripelje do Krivčevega mlina z žago 
venecijanko, ki stoji visoko na bregu 
v gozdu, na samem. V tem mlinu so 
mleli in žagali vse do sedemdesetih 
let 20. stoletja. Zgradba je bila v za-
dnjem času obnovljena in predstavlja 
glavno zanimivost vodnega obrata v 
Krivcu.  
Pot se zaključi v Damlju, pri turistični 
kmetiji Žagar. Tu smo se okrepčali z 
dobrim ričetom in slaščicami. Ogle-
dali smo si izdelke domače obrti ter 
še enkrat prisluhnili tamburaški sku-
pini. 
Kljub zaključku uradnega dela poti 

smo veterani nadaljevali pot. Najprej 
smo si ogledali Žagarjev mlin in ob-
novljen jez s stolpom. Tudi ta mlin je 
deloval do sredine sedemdesetih let 
20. stoletja. Na stavbo mlina je bila 
leta 1971 vzidana spominska plošča, 
ki je posvečena slovenski delegaci-
ji AVNOJ-a, ki je v jeseni 1943 prav 
pri tem mlinu prečkala Kolpo na svoji 
poti na drugo zasedanje AVNOJ-a. 
Zaključek pohoda je bil v vasi Kot, 
najjužnejši točki Slovenije. Prijetno 
utrujeni, polni lepih vtisov in doživetij 
smo se v poznih popoldanskih urah 
vrnili v Grosuplje. Naše misli pa so 
že plavale naprej v prihodnje leto, z 
željo, da se spet podamo v čudovito 
Belo krajino. 

Stane Žvegla

Iz krajevnih skupnosti

Društvo objem in  
Teden vseživljenjskega 
učenja 2012
Dragi prijatelji,
od 14. do 20. maja letos že sedemnajsto leto poteka Teden vseživljenj-
skega učenja (tvu.acs.si), ki je namenjen razširitvi zavesti, da nas uče-
nje spremlja vsepovsod in v vseh življenjskih obdobjih. Vedno več nas 
je, ki se tega dejstva veselimo in ga tudi obeležimo z udeležbo in iz-
vedbo učnih dogodkov. V stiškem društvu za kakovost življenja Objem 
tako letos že tretjič sodelujemo na TVU in vas vabimo, da se udeležite 
katere od brezplačnih prireditev in tudi vi aktivno praznujete darilo 
človeške učljivosti.

Dogodki:
Ponedeljek, 14. 5. 2012, 20.00 do 21.30
Nikolaj Erjavec: Kako (ponovno) prenehati kaditi?
Če ste že kdaj poskusili opustiti kajenje, pa je bil vaš poskus neuspešen, ali pa 
se s tem izzivom nameravate soočiti prvič – v vsakem primeru, bo razmislek o 
osnovnih mehanizmih te odvisnosti dobrodošel. Predstavitveno predavanje, ki 
eno najbolj sprejetih odvisnosti osvetli z novih zornih kotov. Katere so pasti, na 
katere je dobro biti pozoren, in kakšne so priložnosti za prenehanje?

Torek, 15. 5. 2012, 19.00 – 21.00
Kaja Bahor: Kaligrafija in umetnost ročnega pisanja
Delavnica s kratkim predavanjem o pomenu pisave, veščini in umetnosti roč-
nega pisanja. Prek tehnične pisave bomo obnovili svoje znanje o osnovah za-
pisovanja črk ter ugotavljali, kako se izuriti, da hitro napisano ne postane ne-
berljivo. Spoznali bomo tudi osnove kaligrafije, kaligrafske pripomočke in tudi 
sami izdelali ročno napisano besedilo.

četrtek, 17. 5. 2012, 20.00 do 21.30
Klemen Bartolj: Individualni načrt kot pot za doseganje ciljev
V trenutkih zmede, ko se odločamo za življenjske spremembe ali pa tehtamo 
med različnimi možnostmi,  je čas za načrt. Kako se načrta pravzaprav lotiti, 
da bo upošteval vse, kar je treba? Med predstavitveno delavnico bodo udele-
ženci dobili konkretno orodje, s katerim si bodo v prihodnje pri takih dilemah 
samostojno pomagali.

petek, 18. 5. 2012, 20.00 do 21.30
Ajda Erjavec Bartolj: Psihična priprava na maturo in izpite
Živčni pred preizkusom znanja? Si že predstavljate, kako vam bo bilo srce 
in kako se bodo tresle roke? Maturanti in študentje lahko na kratki delavnici 
spoznajo zelo učinkovite dihalne sprostitvene tehnike ter tehniko sproščanja s 
predstavljanjem. Sproščenost je osnovno stanje, v katerem lahko res pokaže-
mo vse, kar smo se naučili.

sobota, 19. 5. 2012, 20.00 do 21.30
Ajda Erjavec Bartolj: O princu na belem konju in idealni ženski
Ljubezen je gonilo sveta, pa tudi izvor neskončnega trpljenja človeka. Danes 
se prepogosto srečujemo z neuspešnimi zvezami, ki se končajo žalostno za 
enega ali oba udeležena. So se spremenili moški ali ženske? Kako sploh zgraditi 
kvaliteten odnos? Je za to res nujna romantična zaljubljenost? 
V kratki delavnici se bomo s konstruktivno diskusijo dotaknili vseh teh vpra-
šanj, udeleženci pa bodo spoznali tudi lastna prepričanja o ljubezni.

Ker je število mest omejeno, je potrebna prijava na drustvo.objem@
gmail.com ali 040 741 119.

Naj vas učenje spremlja vsepovsod, zlasti pa na tekom Tedna vseživljenjskega 
učenja 2012.

Klemen Bartolj
Društvo za kakovost življenja Objem

KRAJEVNA ORGANIZACIJA RDEČEGA KRIŽA
IVANČNA GORICA
IN PEVCI LJUDSKIH PESMI STUDENČEK
       

VABIJO NA TRETJI KONCERT

POZDRAV POMLADI
Z GOSTI

v soboto, 12. 5. 2012, ob 19. uri, 
v kulturnem domu v Ivančni Gorici

Vljudno vabljeni!

VABILO
OZRK Grosuplje in  

KORK Ivančna Gorica 

vabita 12. 5. 2012 ob tednu 
Rdečega križa na tržnico v 

Ivančni Gorici 
od 9. do 12. ure, 

kjer bomo predstavili delova-
nje Rdečega križa.

Na stojnici bodo obiskovalci lah-
ko preverili krvni tlak in si ogledali 
uporabo avtomatskega srčnega 
defibrilatorja.

Vljudno vabljeni.
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Srečanje starejših občanov na Muljavi
Hitro se je zavrtelo leto in zopet je KORK Muljava pripravila srečanje. Malo smo se poveselili, poklepetali, predvsem pa 
družili. V dvorani smo se zbrali v nedeljo, 18. 03. 2012, in si ogledali kulturni program, ki so ga pripravili osnovnošolci 
podružnične šole z Muljave. Na oder so prišli tudi pevci iz Moškega pevskega zbora Muljava in nam ubrano zapeli tri 
pesmice, mlada flavtistka ter osemletni harmonikar, ki je požel tudi največji aplavz. Po programu so nam zapeli še v 
dvorani, saj je bilo po prireditvi poskrbljeno za manjšo zakusko. Z veseljem ugotavljam, da se naši sokrajani vsako leto 
rajši udeležijo tega srečanja. Le še tako naprej in pozdravljeni do prihodnjič. Iskrene čestitke vsem mamam ob mate-
rinskem prazniku.  

Stanka Šinkovec 

Skupščina Območnega združenja Rdečega križa Grosuplje

Lani razdelili 53 ton hrane in 
higienskih pripomočkov
Na volilno-programski skupščini smo 
se zbrali 27. 3. 2012v konferenč-
ni dvorani Pivnice Anton v Grosu-
pljem. Na vabilo sta se poleg članov 
in delegatov odzvala tudi predsednik 
Rdečega križa Slovenije Franc Košir 
in po opravljenih obveznostih še žu-
pan občine Dobrepolje Janez Pavlin.  
Gospod Košir  je v kratkem nagovo-
ru izpostavil dobro delo in napredek 
OZRK Grosuplje pri pridobivanju 
novih prostovoljcev, večanju števi-
la krvodajalcev, pa tudi veliko delo 
v sociali ter srečanjih in obiskovanju 
starejših, bolnih, invalidnih in osa-
mljenih. Podal je informacijo, da je 
Rdeči križ Slovenije lani razdelil več 
kot 4.000 ton hrane, kar pomeni 11 
ton dnevno in izpostavil prizadevanja 
vodstva RKS, da nam ob varčevalnih 
ukrepih ne bi krčili sredstev, ki so že 
zdaj zelo nizka, ob vse hujši gospo-
darski krizi in varčevalnih ukrepih pa 
pričakujemo še večje število prosil-
cev pomoči.
Tudi na našem območju smo se zelo 
trudili lajšati stiske ljudi. V ta namen 
smo razdelili 53 ton hrane in higien-
skih pripomočkov, pomagali smo pri 
nakupu šolskih potrebščin, pri plačilu 
nekaterih nujnih položnic, posredo-

vali smo pri izmenjavi rabljenega po-
hištva, aparatov in oblačil. 175 pro-
stovoljcev je tako opravilo 5.400 ur 
prostovoljnega dela.
Uspešno smo izvedli zdravstveno le-
tovanje za 180 otrok, ki jih je spre-
mljalo 17 vzgojiteljev. Na enoteden-
sko brezplačno letovanje pa smo 
napotili 22 otrok, eno petčlansko 
družino in 3 starostnike. Organizirali 
smo štiridnevno spomladansko in tri-
dnevno jesensko krvodajalsko akcijo, 
tečaje in izpite iz prve pomoči, pre-
davanja o prostovoljstvu in osnovah 
prve pomoči za učence 7. razredov 
osnovnih šol in sodelovali na lokalnih 
prireditvah. Obiskovanja in srečanja 
starejših, bolnih, invalidnih in osa-
mljenih so bila dobro obiskana in so 
pritegnila veliko sodelujočih učiteljev, 
učencev, umetnikov in prostovoljcev.
Tudi v prihodnje si bomo prizadeva-
li kar najbolje opravljati vse dobre 
in utečene dejavnosti, še posebej pa 
se trudimo organizirati dobro ekipo 
prve pomoči, ki bo s svojim znanjem 
in usposobljenostjo lahko hitro po-
magala ob različnih množičnih nesre-
čah.  
Delegati so izvolili za nadaljnja štiri 
leta dosedanjega predsednika Franca 

Horvata, tri nove člane območnega 
odbora, nov nadzorni odbor in ene-
ga člana častnega razsodišča ter na 
delovno mesto sekretarke še za štiri 
leta imenovali dosedanjo sekretarko 
Anico Smrekar. 

Anica Smrekar
Območno združenje  

Rdečega križa Grosuplje

Območno združenje
Rdečega križa  

Grosuplje
                            

vabi na

KRVODAJALSKO AKCIJO
- v četrtek, 24. 5. 2012,  od 7. do 13. ure 
  V  SREDNJI ŠOLI JOSIPA JURČIČA V IVANČNI GORICI 
- v petek, 25. 5. 2012, od 7. do 12. ure
  V OSNOVNI ŠOLI DOBREPOLJE, VIDEM-DOBREPOLJE  
- v ponedeljek, 28. 5. 2012,  od 7. do 13. ure
  V OSNOVNI ŠOLI LOUISA ADAMIČA V GROSUPLJEM 
- v torek, 29. 5. 2012, od 7. do 11. ure
  V OSNOVNI ŠOLI FERDA VESELA, ŠENTVID PRI STIČNI

S seboj prinesite osebni dokument s fotografijo.

SKUPAJ REŠUJMO ŽIVLJENJA!

Naloge policije in varnost 
cestnega prometa
V okviru sodelovanja med Univerzo za tretje življenjsko 
obdobje Ivančna Gorica in Policijsko postajo Grosuplje 
je bilo 3. 4. 2012 v sejni sobi Občine Ivančna Gorica 
izvedeno predavanje na temi Naloge policije in Varnost 
cestnega prometa. 
Pomočnik komandirja Policijske postaje Grosuplje Roman Horvat je udele-
žencem na začetku predstavil naloge policije in poudaril pomen preventivnih 
aktivnosti. V nadaljevanju pa je tekla beseda o varnosti cestnega prometa. Naj-
prej je Horvat predstavil najpomembnejše novosti nove prometne zakonoda-
je. Izpostavljeni so bili najhujši prekrški, za katere je poleg globe zagrožena 
stranska sankcija 18 kazenskih točk in policijska pooblastila v okviru te zako-
nodaje, ki najgloblje posegajo v človekove pravice. Prepoved vožnje in začasen 
odvzem vozniškega dovoljenja, zaseg motornega vozila in pridržanja voznikov 
zagotovo spadajo med takšne posege.
Statistično in slikovito je bilo predstavljeno stanje prometne varnosti za leto 
2011 in primerjava s preteklimi leti na območju Policijske postaje Grosuplje 
ter izstopajoči vzroki prometnih nesreč. Beseda je tekla tudi o mirujočem 
prometu – nepravilnem parkiranju. 
Predstavljene so bile dolžnosti policije, udeležencev in prič pri prometnih ne-
srečah Podani so bili konkretni nasveti za pravilna ravnanja udeležencev ob 
prometnih nesrečah. Pokazali pa so tudi fotografije nekaterih hujših prometnih 
nesreč.

Na podlagi statističnih podatkov so bile predstavljene prioritetne naloge poli-
cije za leto 2012.
Kot vzroki za najhujše posledice prometnih nesreč so bili izpostavljeni nepri-
lagojena hitrost, vožnja pod vplivom alkohola in neuporaba varnostnega pasu. 
Starejši vozniki niso bili izpostavljeni kot najbolj varni vozniki. Slikovito so bile 
prikazane napake, ki jih starejši vozniki najpogosteje storijo in podani konkre-
tni nasveti za varno vožnjo. Po lastni želji so lahko udeleženci opravili preizkus 
z alkotestom. Tudi vprašanj udeležencev ni manjkalo. Ob zaključku srečanja so 
bili s strani vodje policijskega okoliša Damijana Mišigoja podani nasveti, kako 
se zavarovati pred nepridipravi med bližajočimi se velikonočnimi in prvomaj-
skimi prazniki.     

Roman Horvat 

Spet ocena odlično!
Takšen je rezultat predavanja, ki ga je za člane UTŽO Ivančna Gorica izvedel 
pomočnik komandirja Policijske postaje Grosuplje Roman Horvat in z nasveti 
in pisnimi gradivi popestril vodja policijskega okoliša Damijan Mišigoj. Nadvse 
zanimiva tema, ob kateri nismo gledali na uro, temveč aktivno sodelovali.
 
Vsebinski predlogi programskega sveta UTŽO za študijsko leto 2011/2012 so 
bili lepo sprejeti med člani. Nova prometna zakonodaja pa je bila poseben iz-
ziv. Prijetno sem bila presenečena nad pripravljenostjo policije za sodelovanje 
z nami. Komandir Policijske postaje Grosuplje Vlado Ščavničar je z navduše-
njem prisluhnil našim željam in kaj hitro sva se dogovorila za sodelovanje in 
medsebojno zaupanje.
Vsi pogoji za dobro izvedbo so bili dani – radovedne slušateljice (moški že 
vse vedo), prijetna policista, ki sta se želela dobro izkazati, prijazen prostor, 
v katerem je imel tudi fotograf Gašper pomembno nalogo. Le na čas smo 
vsi pozabili. Izčrpno in všečno posredovane informacije so nas prepričale, da 
vozimo skladno s predpisi zaradi lastne varnosti in ne zaradi kazni, (čeprav 
se radi izgovarjamo, da se bojimo visokih denarnih kazni in smo za volanom 
zato bolj živčni), da policisti varujejo naša življenja in premoženje, zagotavljajo 
dobre varnostne razmere ob medsebojnem zaupanju in sodelovanju,… Saj to 
so naši pravi prijatelji, mi pa o njih radi  trosimo neokusne šale, se jezimo, da 
jih ni na pravem mestu, kadar jih potrebujemo in drugo.
Bile smo hvaležna publika, ki bo dober glas širila med vnuke, svoje otroke in 
partnerje, znance in prijatelje. Saj poznate rek: Hvala za vse, kar ste dali in kar 
še boste!
Torej vas bomo tudi v naslednjem letu z zanimanjem poslušali, spraševali in 
spoštovali!

Tatjana Lampret
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»Pravlce iz skrije«
V soboto, 31. 3. 2012, smo na OŠ Stična raziskovali. Poizvedovali smo, kako so 
nekoč praznovali prihod velike noči; proučevali smo otroške ljudske plese in igre, 
modne trende v šoli, tičnice v šolski okolici, razstavili velikonočne prte …
Na raziskovalnem taboru so sodelo-
vale učenke in učenci zgodovinskega 
krožka, izbirnega predmeta etnologi-
ja (OPK – 7. razred, SRD – 8. razred) 
in »prostovoljci in prostovoljke« iz 3., 
4. in 5. razreda matične šole. Nabralo 
se nas je 120, mentorjev in mentoric 
pa 21. 
Kaj smo delali? Naučili smo se izde-
lovati butarice, barvali smo pirhe, 
pripravili velikonočni jerbas, izdelo-
vali rože iz krep papirja. Zraven smo 
plesali in se igrali, si izdelali igrače iz 
cunj, prikazali igre, s katerimi so si 
krajšali čas naši dedki in babice na 
poti v šolo ali iz nje in med odmori. 
Moramo priznati, da ni čudno, da so 
včasih porabili za pot do doma veliko 
več časa, kot bi ga smeli. Igre nekoč 
so bile sila zabavne. 
Tudi na ročna dela nismo pozabili: 
»spopadli« smo se z vezenjem in s 
klekljanjem, poslikali smo panjske 
končnice, izdelovali sveče iz voska. 
Proučili smo oblačila, ki so jih v šoli 
nosili naši predniki. »Oblekli« smo 

šolske otroke v treh časovnih obdo-
bjih: pred sto leti, petdesetimi in da-
nes. Oblačila smo  »sešili«  samo  na 
lutkah. 
Pili smo čaj iz že pozabljenih zelišč in 
raziskali zgodovino trgovine Rojec. 
Podali smo se tudi na teren: razisko-
vali smo tičnice v šolski okolici. 
Naše delo  smo zaokrožili  z razstavo 
izdelkov in s predstavitvijo dejavnosti 

na zaključni prireditvi.
Da ne boste mislili, da smo bili lač-
ni. Kuharici  Jožica in Vesna sta  nam 
za zajtrk pripravili polento in mleko, 
malicali smo kruh in jabolko, z eno-
lončnico in s »štrudljem« pa smo se 
okrepčali za kosilo. Posladkali smo se 
s krofi, mamice  so napekle ogromno 
dobrot, za kar se jim še posebej za-
hvaljujemo.
Vsem hvala, posebej še zunanjim so-
delavcem: Jožici, Mariji, Stanetu, An-
dreji, Marjeti, Tatjani, Leopoldu. Če 
smo koga pozabili, ga bomo omenili 
v našem etnološkem časopisu Potu-
jemo skozi čas, z delovnim naslovom 
Pravlce iz skrije, ki bo tudi izšel v 
aprilu.
Sodelovali smo na Ivankinem sejmu, 
ki je potekal ravno na isti dan kot naš 
tabor. Obiskovalcem smo predstavili 
izdelovanje rož iz krep papirja. 

Zlata Kastelic, prof., 
učiteljica slovenščine, zgodovine in 

etnologije na OŠ Stična,  
vodja raziskovalnega tabora

Šolstvo

Pridne čebelice zbrale kar 4200 
evrov na Rotarijski mediadi
Pouk pri etnologiji (OPK, SRD, SSK – izbirni predmeti, povezani z etnologijo) in zgo-
dovinskem krožku na OŠ Stična je pester. O temah in dejavnostih, ki smo jih izvedli 
v letošnjem šolskem letu, se bomo v Klasju še razpisali pred počitnicami. Tokrat pa 
vam želimo predstaviti naše sodelovanje z Rotary klubom Grosuplje, ki se udejstvuje 
v dobrodelnih akcijah.
Povabljeni smo bili, da naslikamo 
panjske končnice. Letošnje leto so 
člani Rotary kluba Grosuplje organi-
zirali Rotarijsko mediado, in so zato 
poiskali različne dejavnosti, povezane 
z medom in s čebelami. 
Panjske končnice smo slikali že lan-
sko leto – a slikati za klub in v do-
brodelne namene – to  je bil poseben 
izziv. K sodelovanju smo povabili Ma-
rijo Tratar, mojstrico slikanja panjskih 
končnic. Material nam je prinesel 
predsednik kluba Franc Markelj, ne-
kaj panjskih končnic smo dodali tudi 
sami. 
20. in 23. marca, popoldne seveda, 
smo se lotili dela. Sodelovali sta  tudi 
učiteljici likovnega pouka na naši šoli 
Anka Švigelj Koželj in Vesna Kovač. 
Motive so si učenke in učenci izbra-
li sami. Nastali so čudoviti izdelki, ki 
smo jih najprej razstavili na razisko-
valnem taboru z enološkimi vsebi-
nami, 31. 3. 2012. Med ustvarjanjem 
sta nas obiskala tudi rotarijca Franc 
Markelj in Peter Gril. Predstavila sta 

klub in povedala veliko zanimivosti o 
njihovi dejavnosti. Zanimivo, med se-
boj se naslavljajo s – prijatelj.
Izdelke smo dali na dražbo, ki je po-
tekala 17. 4. 2012, v hotelu Kongo v 
Grosuplju.  Izkupiček  dražbe je zne-
sel 4200 evrov. Bon je je prevzel rav-
natelj naše šole, Marjan Potokar.  

Veseli smo, da smo s svojo pridno-
stjo, z izvirnimi izdelki in seveda s 
povabilom Rotary kluba Grosuplje 
obogatili naš šolski sklad. Hvala vsem.

Zlata Kastelic, prof., učiteljica slov., 
zgod., izbirnega predmeta etnologija 

na OŠ Stična

Anica ERČULJ 
(12. 2. 1953–15. 3. 2012)

Pomlad bo na tvoj vrt prišla 
in čakala, da prideš ti. 
Sedla bo na rožna tla 
in jokala, ker tebe več ni.
(avtor neznan)

Bilo je jutro, kot vsako – živahno in razigrano, a le do trenutka, ko se je na 
hodniku pojavila Alenka. Najprej sem pomislil: »Anici se je zdravje izboljšalo, 
pa nam želi preko hčerke sporočiti, da jo lahko obiščemo.« Vendar sem že 
tisti trenutek videl, da je odeta v črnino … To je bilo dovolj, da so se moje 
optimistične želje razblinile. Anica je odšla.  
Anica se je rodila v Znojilah pri Krki, kot drugi otrok. Starejši brat je že pred 
njenim rojstvom umrl. Kasneje sta se rodila še sestra Majda in brat Jože. Cela 
družina je ob še eni nesreči, prezgodnji smrti matere, ostala ves čas tesno 
povezana. 
Anica je bila ves čas zapisana Osnovni šoli Stična, saj je to šolo obiskovala že 
kot učenka, najprej štiri razrede na Krki in nato štiri v Stični. Tudi gimnazijo je 
obiskovala v Stični. S Stično in Dolenjsko je stik prekinila le za čas študija na 
Pedagoški akademiji. Vendar tudi takrat z mislijo, da se potem lahko vrne kot 
učiteljica. Dokončala je študij matematike in fizike in se še kot absolventka 
zaposlila prav na Osnovni šoli Stična. Leta 1974 se je namreč na stiški osnovni 
šoli upokojil Miroslav Cvar, dotedanji učitelj matematike in fizike. 
Na to delovno mesto se je v letu 1974 kot edina prijavila Anica Bregar iz Znojil 
in 1. 9. 1974 jo je sprejel takratni ravnatelj šole Tone Slana. 
V tem času si je z možem Francetom ustvarila dom in družino. V Stični, blizu 
šole. Rodila sta se Matjaž in Alenka. Veselila se je njunega odraščanja.
Leta so tekla in generacije otrok so zapuščale šolo. V Anici so prepoznavali 
učiteljico, ki  prav vsakemu poizkuša razložiti »matematiko«.  
Tone Pavček je zapisal: »Odkar te poznam, imam rajši celo matematiko v šoli«. 
Enako velja tudi za večino učenk in učencev, ki jih je poučevala Anica. Sicer po-
vejo, da je bila zahtevna, vendar na koncu je vsakega privedla do potrebnega  
znanja. V srednje šole, kamor so naši učenci odhajali, ime Osnovne šole Stična 
glede matematičnega znanja, nikakor ni smelo biti sporno. Vsak je preprosto 
moral usvojiti potrebno znanje. Takšno je bilo Aničino pedagoško načelo.
To je bilo zlasti opazno zadnja leta, ko so se bivši učenci kot starši vračali s 
svojimi otroki na našo šolo in je marsikdo želel, da njihovega otroka poučuje 
prav Anica Erčulj. 
Imela je izredno učinkovit in preprost recept, kako do uspeha. Veliko vaje in 
vztrajnosti. Enostavno. Dodala je še nekaj svojega – dobro razlago. Ob koncu 
šolskega leta so bili zadovoljni vsi. Tisti, ki so se potegovali za dve, kot tisti, ki 
so hodili na tekmovanja. Popravni izpiti so bili redki.
Svoj odnos do dela je pokazala tudi na vseh zadolžitvah, katere so ji bile na-
ložene.
To vem iz svojih izkušenj, ko je sodelovala na atletskih  športnih dnevih. Večini 
je bilo delo s tabelami in preglednicami odbijajoče. Samo vprašala je: »Povej 
mi, kako?« in le nekaj navodil je bilo dovolj, da je do konca športnega dneva 
vse svoje obveznosti izpeljala. In še več, ker je menila, da izdelek ni dovolj lepo 
napisan, ga je prepisala. Dejala je: »Otroci bodo brali za menoj in izdelek mora 
biti lep in brez napak«.
Aničina doslednost je bila prisotna pri vseh dejavnostih šole, kjer je vzgoja še 
posebej poudarjena. Jutranje varstvo, varstvo vozačev, dežurstvo med odmo-
ri, pri zbiralnih akcijah papirja in na šolskih ekskurzijah. Še sedaj je. V množici 
mladih radovednežev je vedno znala poskrbeti za pravi odmerek mladostne 
razigranosti na eni ter primernega in kulturnega obnašanja na drugi strani. Ak-
tivna je bila pri  pripravi tekmovalcev na tekmovanja iz logike in matematike. 
Svojim mlajšim kolegom je bila odličen zgled. To je potrjevala še zadnje dni 
pred upokojitvijo, 31. 12. 2010. Kot dežurna učiteljica mi je dejala: »Delo, ki 
ti je zaupano, je treba opraviti«. »Ne glede na bližnjo upokojitev,« sem imel 
v mislih. In opravila ga je še enkrat več odlično, z enako vnemo kot pred leti, 
desetletji.
Veselila se je vzgoje vnukov. Dela na domačem vrtu in okolici doma. Zadovolj-
na je bila, da se tradicija nadaljuje.
Šolske prireditve so se vrstile. Počastila jih je s svojo prisotnostjo. Veselje je 
bilo videti njene naslednice, kako se zgrinjajo okoli nje. Prav vsak trenutek so 
hotele vpijati njene izkušnje in modrost. Kot da bi vedele, da tega ne bodo 
mogle več dolgo.
Zadnjič nas je obiskala 8. 10. 2011 na prireditvi ob svetovnem dnevu učiteljev. 
Navdušeno je poslušala Pevski zbor učiteljic OŠ Stična in Učiteljski pevski zbor 
Slovenije Emil Adamič. Lepota učiteljskega poklica je bila podoživeta med po-
slušalci. Tisto lepoto miru in sproščenosti, ki jo ob vsakodnevnem hitenju ni 
več, se je tu za hip zaznala. To je danes težko doživet občutek, še težje doje-
mljiv. Po prireditvi so se vrstile pohvale in njena je povedala še več. 
Kako simbolično. To je bil njen zadnji obisk na šoli in hkrati tudi naše slovo. 
Zvedela je za bolezen, ki je prehitro napredovala. Po svojih močeh smo ji stali 
ob strani. Z dobrimi željami. 
V naših spominih jo bomo ohranili takšno, kakršno smo spoznali v skoraj 37-ih 
letih službovanja na OŠ Stična. Pogrešali bomo njeno odločnost in prepro-
stost, predanost in pripravljenost za delo, kakršno koli je že bilo. Za dobrona-
mernost in za dobro otrok.
Vsem nam je lahko vzor – prejemati življenje tako preprosto, a vendar s tako 
odgovornostjo. 
Draga Anica, odšla si, vendar si še tukaj. V naših pogovorih in željah po odlič-
nosti boš živela naprej. Hvala za vse, kar si dala nam, kolegom, učencem in s 
tem OŠ Stična.

Marjan Potokar, ravnatelj OŠ Stična
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Iz Podružnične šole Krka
Na naši šoli se vedno kaj dogaja. Tokrat vam poročamo o nekaterih naših minulih ak-
tivnostih v letošnjem šolskem letu.

Prireditev ob materinskem 
dnevu
Ob materinskem dnevu se že tradi-
cionalno na Krki spomnimo vseh ma-
mic in očetov. Tako je bilo tudi letos. 
V petek, 23. 3. 2012, smo do zadnje-
ga kotička napolnili dvorano v druž-
benem centru. Prireditev je s toplimi 
besedami začel Rok Godec. Sledila je 
Pika Nogavička v izvedbi učencev 4. 
in 5. razreda PŠ Krka, ki nas je s svojo 
nagajivostjo in iznajdljivostjo kar ne-
kajkrat nasmejala.
Pravi sončki so bili otroci iz vrtca na 
Krki. Prav zaradi njih je bila letošnja 
prireditev nekaj posebnega, saj so pr-
vič stopili na »Krški oder« in s svojo 
preprostostjo zelo navdušili. 
Šolski učenci so nas popeljali v svet 
igre, plesa in petja.
Ker pa se letos na Krki prvič druži-
jo učenci in predšolski otroci, so se 
združile tudi učiteljice in vzgojiteljice. 
Za konec smo zapele vsem mamicam 
tisto znano ….«Le, kdo ponoči ne 
spi …« Čisto za konec nam je zapel 
MePZ Krka, zadnjo besedo pa je zo-
pet imel Rok Godec.
Otroci so svojim staršem podarili 
rož'co, katero so izdelali sami. Ob iz-
hodu pa so vsi ostali obiskovalci dobi-
li ročno izdelane rožice od PRIDNIH 
KRŠKIH ROK TD Krka.
Za nami je bil spet en lep večer.

Peka velikonočnih pletenic
Prazniki, projekt Podružnična šola – 
gibalo razvoja, vonj po domačnosti 

…. Vse to smo združili in se v pone-
deljek, 2. 4. 2012, na PŠ Krka lotili 
peke velikonočnih pletenic. V delav-
nici so sodelovali učenci cele šole (od 
1. do 5. razreda). Da pa bi se čim bolj 
približali tistim pravim pletenicam, 
smo medse povabili ga. Štefko Gli-
ha, ki nam je pripravila testo in nam 
pokazala, kako se pletenice spletejo. 
Učenci so si z veseljem in veliko truda 
izdelali vsak svojo pletenico.  
Naše police na hodniku so sedaj pol-
ne pleteni, vonj pa se je razširil po celi 
šoli. 

Predstavitev turistične nalo-
ge učencev PŠ Krka
Učenci OŠ Stična, PŠ Krka že kar ne-

kaj let zapored sodelujejo na držav-
nem festivalu Turizmu pomaga lastna 
glava. Letos so se zopet izkazali in 
pod mentorskim vodstvom razredni-
čarke Mateje Jere Grmek, vzgojite-
ljice Maje Sever in učitelja Gregorja 
Arka, zapisali zanimive ideje o pred-
stavitvi čebelarskih opravil v dolini 
reke Krke.
Nalogo, Všeč mi je v deželi desetega 
brata! Čebelar sem!, so prvič pred-
stavili ob Jurčičevem pohodu v so-
boto, 3. 3. 2012, v stari šoli na Krki. 
Pohodnikom so predstavili, kako bi 
se sprehodili po naši dolini in okolici 
ter spoznali delo čebelarja skozi vse 
letne čase. Obiskovalci so se lahko 
preizkusili v reševanju različnih nalog, 
katere so učenci sestavili sami. Na 
koncu pa so jih pogostili z medenjaki, 
katere so tudi spekli sami.
V torek, 20. 3. 2012, pa so se z nalo-
go predstavili v Mercator centru v Ši-
ški na 26. državnem festivalu Turizmu 
pomaga lastna glava in za svoje delo 
prejeli srebrno priznanje.
Učenci so uživali v delu. Radi so sta-
knili glave in razmišljali kaj in kako? 
Radi so ustvarjali, pekli ter oblikovali 
idejo, kako predstaviti nalogo dru-
gim.
Če vas pot zanese v dolino reke Krke, 
se oglasite pri nas. Sedaj preživljamo 
prvo leto v novi šoli. Veseli vas bomo 
in radi vam bomo nalogo ponudili v 
branje. 

Maja Sever

Velikonočna delavnica 
za »gibalo razvoja« v 
Ambrusu
V okviru projekta Podružnična šola - gibalo razvoja smo 4. aprila 2012 na PŠ 
Ambrus pripravili dve delavnici za učence.
Izdelovali in pekli smo velikonočne pletenice ter barvali jajca s čebulo, delali 
drsanke, barvali in krasili plastična jajčka. Delavnic se je udeležila več kakor 
polovica učencev in ob pomoči učiteljic ter kuharice so odšli domov z lepimi 
vtisi in izdelki.

Tatjana Hren v imenu učiteljic PŠ Ambrus

22. nacionalni otroški parlament:  
Junaki našega časa, kdo so in zakaj? 
V ponedeljek, 2. aprila 2012, sem se kot eden izmed mladih parlamentarcev udeležila 22. nacionalnega otroškega parlamenta v veliki dvorani 
Državnega zbora Republike Slovenije.

V državnem zboru

Letošnji parlament je potekal na 
temo Junaki našega časa, kdo so in 
zakaj? S to temo smo se učenci naj-
prej seznanili na šolskem parlamen-
tu. Sledil je občinski parlament in na 
regijski parlament v Novo mesto sva 
zatem odšli Enja May Gabrijan iz OŠ 
Stična in Alenka Sinjur iz OŠ Ferda 
Vesela Šentvid pri Stični. Od tam pa 
se nas je sedem izbranih in izvoljenih 
delegatov skupaj z dvema novinarje-
ma in fotografom ter mentorji podalo 
v Ljubljano.
Že ob 9. uri zjutraj so nas s svojimi 
kratkimi in jedrnatimi govori pozdra-

vili predsednik državnega zbora dr. 
Gregor Virant, predsednik republike 
dr. Danilo Türk, novoizvoljena pred-
sednica Zveze prijateljev mladine Slo-
venije Darja Groznik ter tudi minister 
za izobraževanje, znanost, kulturo in 
šport dr. Žiga Turk. Vsi govorniki so 
se strinjali, da bo zelo dobro slišati 
mnenja mladih o junaštvih in junakih, 
kajti mladi si želijo, da so slišani. 
Vsi skupaj smo nato potrdili izvolje-
no delovno predsedstvo in dnevni 
red. Takoj zatem pa smo se razdelili 
v štiri skupine in burno razpravljali o 
temah: Kako postati junak; Prezrti ju-
naki; Junaki, idoli in vzorniki skozi čas 
ter Virtualni junaki. Ker je nato sledila 
razprava in poročanje skupin, smo se 
vsi dodobra razgovorili in podali svo-
ja mnenja. Ob koncu smo izglasovali 
tudi temo naslednjega otroškega par-
lamenta, in sicer Odraščanje. 

Udeležba na nacionalnem otroškem 
parlamentu je bila zame posebna iz-
kušnja. Spoznala sem delo naših po-
litikov in se sama preizkusila v vlogi 
''mlade parlamentarke'', ne nazadnje 
pa sem uspela videti tudi Državni 
zbor. Hkrati bi se zahvalila mentori-
cama Nejki Omahen in Poloni Lam-
pret za svetovanje in spodbudo pri 
mojem delu.

Vsi skupaj smo prišli do enotnega 
mnenja. Junak je lahko vsak sam, če 
le naredi dejanje, ki osreči njega in 
okolico. Torej, v prihodnje si le po-
magajmo, saj nikoli ne vemo, čigavi 
junaki smo pravkar postali. 

Alenka Sinjur, 9. a
OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Delegati dolenjske regije
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Očistili Šentvid pri Stični
Dan pred vsem dobro znano vseslovensko čistilno akcijo je na OŠ Freda Vesela Šent-
vid pri Stični potekal Eko dan. 

Že navsezgodaj zjutraj smo učitelje 
pričakali v dolgi vrsti, kjer smo čakali 
na tehtanje papirja, ki smo ga zbirali 
že dalj časa. Za zbiranje smo bili tako 
zavzeti, da smo napolnili kar cel kon-
tejner, zato se je z novim kontejner-
jem rok za oddajo zbranega papirja 
za nekaj dni podaljšal. Za zmagovalce 
smo razglasili učence 7. a, vendar je 
bil boj izredno napet, nagrajeni pa 
bomo vsi. Eko dan se je uradno za-
čel na igrišču, kjer nas je pozdravil in 
spodbudil g. ravnatelj, potem pa nam 
je predstavnica JKP Grosuplje Urška 
Rus predstavila in prikazala ločevanje 
odpadkov. Predstavitev je bila zelo 
zanimiva, povedala nam je veliko no-
vih in uporabnih podatkov. »Odlagali-
šča so velika rana v naravi, čeprav so 
zelo regulirana, se vseeno povzroča 
velika količina metana, ki zastruplja 
ozračje. S tem, ko ločujemo, ohra-
njamo naravne vire, ne potrebujemo 
umetnih surovin«, nama je zaupala, 
preden je odšla. Učiteljica Sonja Škof 
nam je potem v avli šole s pomočjo 
naših kuharic predstavila ločevanje 

šolskih odpadkov, ki je že v polnem 
zagonu. Učiteljici in hkrati vodji Eko 
dneva Sabina Rozina in Marija Zajc sta 
predstavnikom razredom nato slove-
sno podelili koše za ločevanje odpad-
kov, te pa smo potem že napolnili 
z odpadki od malice, ki je sledila. V 
drugem delu smo se učenci predme-
tne stopnje pomerili v mini kvizu z 

ekološko vsebino, razredna stopnja 
pa je reševala učne liste o vplivu od-
padkov na živali pod vodstvom učite-
ljice Lidije Oštir. Nastopil je čas za ak-
cijo –posvetili smo se čiščenju okolice 
šole. Nabrali smo kar nekaj smeti, ki 
so ležale po Šentvidu, in jih pravilno 
razvrstili v kontejnerje. 
Ko smo prišli nazaj, nas je čisto nepri-
čakovano obiskal slovenski smučarski 
skakalec Peter Prevc in požel veliko 
navdušenje. Z njim smo se z njim sli-
kali, dal nam je tudi svoj avtogram. 
Učiteljica Sabina Rozina je bila z izpe-
ljavo dneva očitno zadovoljna: »Cilj 
tega dne je, da učenci, pa tudi mi od-
rasli vemo, kako pravilno ločevati in 
s tem varujemo naravo. S tem bomo 
zmanjšali naravne katastrofe, saj nam 
slab odnos narava vrača. Upam, da 
si je kdo zapomnil kaj od današnjega 
dne in da so učenci izvedeli, kar so 
hoteli ter, da se bodo od zdaj naprej 
tega tudi držali.« 

Urša Fajdiga in  
Ajda Kenda, 8. razred 

Radijci in novinarji  
OŠ Ferda Vesela na 
obisku Radia 1
Učenci, ki obiskujemo izbirni vsebini novinarski krožek in 
šolski radio smo že na začetku šolskega leta načrtovali 
obisk studia Radia 1, kamor smo se odpravili na sončno 
petkovo popoldne v marcu. 

Pozdravljena pomlad v 
Šentvidu pri Stični!
V četrtek, 22. marca 2012, smo tudi v OŠ Ferda Vesela 
priklicali in pozdravili pomlad. Z raznolikim in prijetnim 
programom smo se učenci zahvalili tudi svojim staršem 
za ljubezen, družino, podporo, toplino in vse ostalo, 
kar nam že celo življenje dajejo.

Prijateljsko tekmovanje »Igre z 
žogo« med OŠ Ferda Vesela in  
OŠ Stična

Na radiu nas je vljudno sprejela glavna urednica Irena Rolih. Udobno smo se 
namestili v sejni sobi, kjer so nas čakale obložene mize s pijačo in raznimi pri-
grizki. Dekletom in dvema fantoma je najprej razložila, kako poteka delo na 
radiu, potem pa nas je popeljala okrog po velikem prostoru. Najprej smo odšli 
v eter studia radia Antena, kjer smo spregovorili nekaj besed z energično vodi-
teljico, nato pa še v snemalni studio Radia 1, kjer je bil na delu voditelj Robert 
Roškar. Sprva smo ga le opazovali, potem pa nas je seznanil s tehničnimi zade-
vami v studiu in nam povedal, kako je on prišel pred radijski mikrofon. Bilo je 
zelo zanimivo, za nameček pa nas je spustil v eter in vsi v en glas smo povedali 
nekaj besed, posnetek pa dobili tudi za spomin. Okrogla ura na radiu je minila 
kot v hipu, na parkirišču pa nas je že čakal avtobus, ki nas je za nagrado odložil 
tudi v McDonaldsu. Med vožnjo domov smo se zabavali, peli, pripovedovali o 
dnevu, ki smo ga preživeli in s tem se je dan končal. Naša pot na radijskih in 
novinarskih valovih pa se šele dobro začenja … 

Maja Klemenčič in Maša Gašparič, 7. r 

Na odru se je zvrstilo veliko učencev z različnimi talenti. Nastopali so vsi, od 
najmlajših pa do tistih, ki bodo prestol šole letos prepustili naslednji generaciji. 
Svoj del so prispevali člani dramskega krožka s predstavo Mojca Pokraculja 
(učenci 1. triletja), otroški in mladinski pevski zbor, recitatorji, flavtistke, ple-
salci in plesalke, kitaristi, harmonikarja, drugi instrumentalisti ter drugi. Obi-
skovalci so bili nad prireditvijo navdušeni, saj je bilo resnično mogoče čutiti 
sproščeno pomladno vzdušje. Slišali smo veliko lepih misli, med drugim tudi 
to: »Čudoviti je biti preprosto človek in preprosto živeti. Zazreti se v nebo 
in videti sonce, opazovati cvetje in zvezde ponoči. Gledati otroke, se igrati in 
smejati z njimi. Tedaj postane življenje praznik.« 
Pa še res je, se vam ne zdi? Na odru so še posebej zasijali najmlajši, Ana Koleša 
(učenka 3. a razreda) je dejala: »Na pozdrav pomladi smo se začeli pripravljati 
14 dni pred začetkom, po 7. dneh smo že vadili na odru, potem pa smo bili 
pripravljeni!« Navdušeno je še dodala: »Pomlad se mi zdi zelo lepa, ker je ve-
liko rožic, ptičkov, zvončkov in trobentic. « 

Alenka Sinjur, 9. a

V soboto, 31. 3. 2012, se je na OŠ 
Ferda Vesela odvijalo tekmovanje 
Igre z žogo med sosednjima šola-
ma OŠ Ferda Vesela in OŠ Stična.  
Udeležili so se ga učenci prve tria-
de, ki so vključeni v projekt Zdrav 
življenjski slog. 
Ta projekt, ki spodbuja dodatno 
gibanje, poteka na OŠ Ferda Ve-
sela že drugo leto, na OŠ Stična pa 
prvo.  Na tekmovanju je sodelo-
valo 60 učencev, ki so se pomerili 

v igrah: med dvema ognjema, iskanje 
lukenj, štafetne igre in nogomet. Za 
učence je bila to posebna izkušnja, saj 
so tekmovali z drugo šolo, kar je bila 
še dodatna motivacija. Zelo veseli so 
bili priznanj za udeležbo na tekmova-
nju, v vsaki triadi posebej pa smo po-
delili še priznanje za najbolj fair play 
igralca/ko. 

Tadeja Veit, vodja tekmovanja
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Velikonočno srečanje s starši  
na OŠ Ferda Vesela
V torek, 27. 3. 2012, smo učiteljice podaljšanega bivanja 
skupaj s starši in otroci izdelovali dolenjske in ljubljanske 
butarice. 
Da nam je šlo ustvarjanje še bolje od rok, smo v goste 
povabili izdelovalca butaric, pridelovalca medu in mede-
nih izdelkov Toneta Ceglarja iz Mekinj, ki nam je pokazal 
izdelavo obeh vrst butaric. Spoznali smo, da je dolenjska 
zelena butarica sestavljena iz devetih vrst rastlin: bukve, 
vrbe, brina, pušpana, ciprese, mačic, popkovne, virha, 
rese. Ljubljansko butarico pa tvorijo barvni leseni oblanci 
in različno zelenje. Butarice smo razstavili, se fotografira-
li in jih ponosno odnesli na dom. Prijetno druženje smo 
zaključili s spoznanjem, da je izdelava butaric pomembno 
slovensko ljudsko izročilo, ki ga moramo negovati in po-
dajati iz roda v rod. 

Tadeja Mišmaš

Pozdrav pomladi v 
Temenici
Učenci podružnične šole Temenica z navdušenjem nastopajo ob različnih pri-
ložnostih. V torek, 27. 3. 2012,  smo pripravili kulturno prireditev v tamkaj-
šnjem kulturnem domu. Starši in ostali krajani so se povabilu odzvali v velikem 
številu. Učenci so se predstavili s petjem, plesom, recitacijami, igranjem na 
inštrumente in zabavno igrico Prišla je pomlad. Pokazali so del tega, kar so se 
naučili v šoli, kaj poleg učenja še počnejo v času pouka, pa tudi pri urah pevske-
ga zbora. Peli in rajali so tudi na pesmi v angleškem jeziku, ki se jih pridno učijo 
pri angleških uricah  Po spodbudnem ploskanju navzočih, je začetna trema 
hitro izginila. Srečanje je bilo zelo prijetno. 

Šola za življenje 
Kot se je izrazil dijak 3. letnika, »v tej šoli 
sem se več naučil za življenje, o življenju, 
kot prav šolske snovi«. 
Ne vemo točno, kaj si on predstavlja 
pod šolsko snovjo, ampak s to izjavo 
smo bili strokovni delavci v VIZ Višnja 
Gora  zelo zadovoljni. Preko učne snovi 
učimo za življenje in učenje za življenje 
nam pomaga pri obvladovanju  strokov-
nih vsebin. Opažamo, da sedanji učni 
načrti vsebujejo vedno več vsebin, ki 
zajemajo komuniciranje, pa naj bo ko-
municiranje med sošolci oz. sodelavci 
ali pa komuniciranje s strokovnimi de-
lavci, oziroma nadrejenimi in strankami. 
Veliko tovrstnih vsebin vsebuje seminar 
Učenje učenja, ki se ga strokovni delavci 
udeležujemo že celo šolsko leto. Dijaki 
pa osvajajo predpisano učno snov tudi 
na drugačne načine. 
Na začetku šolskega leta pripravimo 
turistični dan, ki se nanaša na vsebino 
svetovnega dneva turizma, letos je bil 
vsebovan v naslovu  Turizem povezova-
lec kultur.  Razredi so pripravili predsta-
vitve  izbranih držav na različne načine, 
s plakatom, z drsnicami, z  glasbo, pri 
kuharstvu pa so pripravili značilne jedi 
za te države, posebno zanimivi so bili 
nepalski kruhki.  Izbrane države so bile 
Španija, Italija,  Jamajka, Nepal, Finska. 
Pri predstavitvi Finske so nam pomagali 
naši takratni gostje iz vzgojno izobraže-
valnega zavoda iz  Finske, ki so bili pri 
nas na študijskem obisku.
Jesenski športni dan smo izvedli s po-
hodom na Slapove Kosca in igranjem 
nogometnih in odbojkarskih tekem, za 
zaključek pa smo si spekli kostanj.
Nekateri dijaki so si ogledali Sejem 
Narava zdravje v Ljubljani, drugi  so se 
udeležili Gostinsko -turističnega zbora 
na Čatežu, ki je pomembno strokovno 
srečanje v Sloveniji.
V počastitev Dneva reformacije, dneva 
čarovnic in začetka krompirjev počitnic 
smo izvedli kviz na omenjene teme ter 
z različnimi simbolnimi izdelki okrasili 
naše prostore. Buče so pokazale nešte-
to  različnih obrazov. 
V novembru smo si ogledali gledališko 
predstavo v Šentjakobskem gledališču 
v Ljubljani. Preživeli smo prijeten večer,  
se nasmejali in zamislili  ob odlično zai-
grani komediji na temo ljubezen in lju-
bosumnost.   
Ujeli smo  še zadnji vlak za projektni 
teden z naslovom Slovenija praznuje. 
V tem tednu smo  pripravili slovenske 
jedi, pričarali smo praznično,  novoletno 
vzdušje, nekateri dijaki so obiskali Mu-
zej lectovih src v Radovljici, drugi so se 
udeležili  športnega srečanja na Zavodu 
za gluhe v Ljubljani.  Za zaključek  smo 
pripravili tradicionalno prireditev Poz-
drav Višnji Gori, na kateri sta se izkazala 
dijaka  s svojim lastnim filmom, zamislila 
sta si vsebino, jo posnela in zmontirala.
Zimski športni dan smo preživeli na Sta-
rem Vrhu, snežne razmere so bile ugo-

dne, doživeli smo minus 10 stopinj  in  se 
učili  smučati, drsati  ter se sankati. 
V okviru kulturnega praznika smo izvedli 
likovni natečaj na temo Prešerna, zbrali 
smo spise na temo ljubezni in poslušali 
pesmi Franceta Prešerna in pesmi naše 
dijakinje. 
Zelo smo bili zadovoljni s predstavitvijo 
v Etnografskem muzeju v Ljubljani, ki 
nam je na plastičen način  prikazal  ra-
zvoj različnih kultur na svetu.
Prihajajoča pomlad in topli dnevi so nas  
privabili v urejanje okolice ter udeležbo 
na čistilni akciji. Vsako leto poskrbimo 
za našega zeliščnega polža. Izvedli smo 
tudi pozdrav pomladi s pomočjo izdela-
ve pirhov in spoznavanja simbola jajca, ki 
je bila primerna tema za medpredmetno 
povezovanje.  Na razstavi pa smo si lah-
ko ogledali kurja, gosja, račja , golobja 
jajca ter spoznali njihovo prehransko 
vrednost ter pomen jajc v življenju. Ni 
manjkalo niti zlato jajce. 
Izpihana jajca smo obarvali s pomočjo 
čebule , plastična jajca smo okrasili  z 
akrilnimi barvami, nojevo jajce smo na-
redili iz balona in papirja, na jajca smo 
nalepili  različna semena in dobili pirh z 
imenom Semenko.  

Izdelali smo tudi največji pirh in to je 
pirh s sporočili. Na njega smo prilepi-
li različne pregovore o jajcih, npr. »Ne 
nosi vseh jajc v eni košari«, ali pa »Tudi 
črna kura znese belo jajce« in pa »Za 
omleto moraš jajce razbiti«.  Ker je pirh 
zelo velik, bo dobil končno podobo šele 
v nekaj letih. 
Sedaj se pa že pripravljamo na Jurčičev 
pohod, ki se ga udeležijo vzgojno izo-
braževalni zavodi iz vse Slovenije, sku-
paj hodi več kot 200 dijakov. Pohod je 
popestren z različnimi dogodki: kviz na 
Jurčičevi domačiji, sekanje hudiča na 
Laškovcu, igranje pikada,  balinanje na 
poseben način,  za zaključek pa se izve-
de še tekmovanje v karaokah in dan se 
zaključi s prijetnim druženjem.
Že enajstič so bili dijaki na projektu Le-
onardo, da Vinci v Italiji, vključili smo se 
tudi v projekt Več znanja za več turizma,  
izvedli pa smo še pomemben projekt v 
okviru MOVIT-a, ki vam ga predstavlja-
mo posebej.
Seveda največ  časa namenimo delu v 
razredih in se udeležujemo tekmovanja 
v poznavanju sladkorne bolezni, tekmo-
vanja v angleščini in matematiki. 

Tončka Pal in Tanja Miklič

Aktivnosti Študentskega 
kluba Groš
Namen delovanja študentskih klubov je zagotavljanje čim kvalitetnejšega štu-
dentskega življenja. V Študentskem klubu Groš se zato trudimo, da študentom 
nudimo kar največ tako na področju izobraževanja (izobraževalni tečaji), kot 
na področju družabnega življenja (zabava, šport, kultura).
Organiziramo najrazličnejše projekte po subvencionirani ceni. V zimskih me-
secih smo kar dvakrat odšli na smučanje v Mokrine (Nassfeld), na pustno so-
boto pa ste se lahko v klubu Groš zabavali do zgodnjih jutranjih ur. Tokrat pa 
vse tiste, ki še ne veste, kje boste preživeli prvomajske praznike, vabimo z 
nami na »springbreak« v Kanegro. 
V spomladanskih mesecih pripravljamo tudi nove izobraževalne tečaje. Ker 
si želimo, da bi v čim večji meri prisluhnili željam in potrebam študentov, ste 
vsi lepo vabljeni na Groševe uradne ure, ki so vsak ponedeljek, od 17. do 19. 
ure, in vsako sredo, od 18. do 20. ure, v prostorih Študentskega kluba Groš. 
Preprosto zato, da skupaj malo poklepetamo, spijemo kakšen čaj, kavo ali pa, 
da nam predlagate svoje ideje za nove Groševe projekte.

Študentski pozdrav,
Jana Roštan, UO Študentski klub Groš  

Na prijeten način smo pozdravili prihod pomladi, ki smo jo vsi že težko priča-
kovali. Srečanje je bilo namenjeno tudi praznovanju vseh žensk in moških ob 
vseh treh praznikih v mesecu marcu. Starše smo obdarili s pomladnimi pripon-
kami in darilci, ki smo jih sami izdelali. Vsi skupaj smo se posladkali s slastnimi 
piškoti, ki smo jih prav tako spekli sami s pomočjo naše kuharice Slavke.

Mojca Kravcar Glavič

Komunikacijske ovire so padale kot domine
Pod okriljem zavoda za razvoj mobilnosti mladih MOVIT je VIZ Višnja Gora 
v okviru programa MLADI V AKCIJI (program Evropske unije, ki sledi ciljem 
evropskega sodelovanja na področju mladine) organiziral projekt z naslovom 
»Move it«. Druženje 34 mladostnikov in 16 spremljevalcev iz Belgije, Francije, 
Finske, Poljske in Slovenije je potekalo od 19. 2. do 26. 2. 2012 v CŠOD Gorenje 
in njegovi okolici ter na smučišču Rogla. 
Vzgojno-izobraževalni zavod že vrsto let sodeluje v združenju Euromet. Zdru-
ženje povezuje sedemnajst ustanov iz desetih evropskih držav, ki se ukvarjajo 
z mladimi s čustvenimi in vedenjskimi težavami. Na lanskoletnem simpoziju v 
Belgiji se je porodila ideja o srečanju, ki bi bilo naravnano predvsem športno, saj 
telesna aktivnost in razvijanje gibalnih sposobnosti nedvomno pozitivno vplivata 
na odpravljanje specifičnih težav mladostnikov. 
Velika večina udeležencev še ni stopila na smučke, zato je bilo precej vznemirje-
nja in tudi nekaj strahu. Učitelji smučanja so poskrbeli, da so novopečeni smučar-
ji precej napredovali. V popoldanskih delavnicah so mladi premagovali različne 
komunikacijske ovire in ozaveščali lastno sporazumevanje ter doživljanje dru-
gih. Ob vsakodnevnih športnih aktivnostih, večernih plesnih zabavah, imenitnih 
predstavitvah posameznih držav, obisku kurentov in pustni povorki v okviru lo-
kalne skupnosti so komunikacijske ovire padale kot domine.
Slovo je bilo vsaj za nekatere mladostnike z manj priložnostmi precej boleče, 
izkušnje pa zelo pozitivne. Kljub temu, da takšno srečanje zahteva veliko volje in 
truda vseh sodelujočih, so organizatorji prepričani, da bodo podobna druženja 
še pripravili, saj je hvaležnost mladih, ki se lahko pokaže že v iskrenem objemu, 
najboljša povratna informacija.  

Janez Perpar Moški predstavniki UO Študentskega kluba Groš so ob dnevu žena razveselili šte-
vilne občanke
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Festival Vizije 2012
V petek, 23. marca 2012, smo se v kulturnem domu Grosuplje zbrali vsi, ki uživamo 
v gledaliških predstavah; ali kot igralci ali pa kot gledalci. Odvijalo se je namreč ob-
močno srečanje mladinskih gledaliških predstav 2012 z naslovom Festival vizije. Pred-
stavilo se je šest, med seboj zelo različnih skupin, namenjenih različnim generacijam. 
Z zanimivimi igrami in z veliko mladimi talenti, a vse je povezovala ljubezen do igre.
Prva je bila predstava KD Teater 
Grosuplje Jadran kart v režiji Simone 
Zorc Ramovš. Predstava v kateri je 
bilo predstavljeno življenje mladega 
najstnika z običajnimi težavami. Pa saj 
to vsi poznamo- sreča in nesreča v 
ljubezni, mozolji, prijatelji …
Sledila je predstava Bang, Bang mr-
tev si, gledališke skupine Drzne in 
lepi KD Stična, v režiji Mihe Goloba. 
Zgodba o zasmehovanem mladostni-
ku, ki se zruši pod pritiski družbe, 
zato ubije 5 sošolcev, ki ga v mislih ne 

pustijo pri miru.
Zgodbo o Zali, mali zeleni gosenici 
so pod vodstvo profesorice Dragice 
Šteh predstavili dijaki Srednje šole Jo-
sipa Jurčiča Ivančna Gorica.  Predsta-
va v kateri se mala gosenica spremeni 
v prekrasnega metulja je, sicer name-
njena mlajšim, vendar vseeno ljubka 
tudi za tiste, ki smo po srcu še vedno 
otroci in željni življenjskih modrosti.
Po odmoru je sledila naslednja pred-
stava z naslovom Kaj pa Leonardo? 
Mladinske gledališke skupine KD 

Šmarje-Sap - Fabula est, ki jo je re-
žirala Betka Jamnik. Prikazana je bila 
psihiatrična bolnišnica z njenimi bol-
niki. Vsak s svojimi težavami, proble-
mi, ki pa so bili odlično predstavljeni s 
strani igralcev.
Kot peta je bila odigrana predstava 
Do roba in nazaj v izvedbi srednje 
šole Josipa Jurčiča v vlogi režiserke, 
pisateljice besedila in igralke se nam 
je predstavila Maja Zajc Kalar.  Vsako-
dnevni problemi znotraj družin, ne-
soglasja, nerazumevanje med starši in 
otroci. Ampak še vedno pa se najde 
nekaj energije za ljubezen.
Na koncu pa je sledila predstava Li-
monada Slovenica - v izvedbi pred-
vsem maturantov srednje šole Josipa 
Jurčiča Ivančna Gorica v režiji Vesne 
Celarc. Predstavljena je bila tematika 
spora v politiki, ki pa je zelo aktualna 
tudi v današnjem času.
Dan je še kako hitro minil. Vsi pa, ki 
smo se dne udeležili in v njem uživali, 
pa si seveda želimo, da bi se še več-
krat med seboj lahko srečali še na ka-
kšnem podobnem dogodku.

Sara Podvršnik

Šolstvo

Ples maturantov generacije 2012
Petek 13. aprila je bil za Srednjo šolo Josipa Jurčiča tisti dan, ko so se bleščale svetli-
kajoče obleke, kravate in iskre ponosa v očeh staršev, profesorjev in maturantov. Za 
120 maturantk in maturantov štirih gimnazijskih in dveh ekonomskih razredov - se je 
pod kupolo Gospodarskega razstavišča odvijal tradicionalni maturantski ples.

Ob zvokih maturantske himne, ple-
snih ritmih in slavnostnih nagovorih 
je v sproščenem vzdušju minil večer 
poln mladostnega navdušenja in op-
timizma. Najprej je goste  pozdravil 
in nagovoril gospod ravnatelj Milan 
Jevnikar, v imenu maturantov pa sta 
spregovorila Neže Trpin in Michel 
Gabrijel. Ker je to ena  redkih sveča-
nih priložnosti, ko se  srečamo profe-
sorji, dijaki in starši, je v imenu star-
šev nekaj besed ponosa in hvaležnosti  
izrazila tudi Jasmina Zupančič. 
Množično fotografiranje, prijeten in 
zabaven program maturantov ter 
slavnostna četvorka, so ob prijetni 
družbi in večerji zaokrožili maturant-
ski ples. Plesni čevlji bodo zdaj vsaj 
nekaj časa počivali, saj maturante 
čaka še zaključek šolskega leta, po-
tem pa finalno srečanje – iz oči v oči 
– z maturo.

Dragica Šteh

Pariz, nisi nas pustil 
razočarane! 
V sredo 28. 3. smo se dijaki SŠ Josipa Jurčiča udeležili težko 
pričakovane petdnevne ekskurzije v Parizu. Udeležilo se nas 
je 66 dijakov, zato nas je pospremilo še pet profesoric. V 
Ivančni Gorici nas je pred šolo pričakal dvonadstropni avto-
bus, dva voznika ter vodička.

Po 17-urni vožnji, smo končno prispeli na cilj, in sicer v mesto mode, ljubezni, 
umetnosti – v Pariz. Obiskali smo dvorec Versailles, katerega je dal zgraditi 
Ludvig XIV, nato pa z metroji še najvišji grič Montmartre. Njegov vrh krasi 
bazilika Sarce-Coeur ali Sveto srce, ki smo jo smeli tudi obiskati. 
Naslednji dan smo obiskali muzej Louvre, kjer smo lahko videli sliko Mona 
Lise Leonarda da Vincija. Z avtobusom smo se odpravili na mestni otok, kjer 
smo obiskali katedralo Notre Dame in nato še v bližnji muzej Orsay. Po večerji 
je sledila vožnja z ladjico po reki Seni, ki je bila zame najboljši del ekskurzije. 
Videti Pariz v noči, ko so vse pomembne stavbe osvetljene, je največji čar.
V soboto smo obiskali Napoleonovo grobnico ter vojaški muzej, ki ima naj-
večjo zbirko vojaških predmetov na svetu. Sledil je sprehod po Elizejskih po-
ljanah, kjer smo lahko občudovali Eifflov stolp od daleč, nato pa smo se nanj 
povzpeli z dvigalom. Glede na to, da je Pariz mesto mode, smo dekleta in 
fantje izrazili ogromno željo po nakupovanju v najmodernejši pariški četrti La 
Defense. Kakšni so bili računi po ekskurziji, raje ne bomo povedali, kajne? 
Ekskurzija se je zaključevala, zato smo sedli na avtobus in se odpeljali proti 
Sloveniji. Hvala našim profesoricam, voznikoma ter vodički, ki je vedno znova 
presenečala z znanjem. Pariz, nisi nas pustil razočarane! 

Tanja Adamlje

Zmaga na državnem 
tekmovanju iz ekonomije
V sredo, 21. 3. 2012, je na Gimnaziji Bežigrad potekalo dr-
žavno tekmovanje iz znanja ekonomije. Dijaki Srednje eko-
nomske šole Josipa Jurčiča smo spet dokazali, da je naša 
ekonomska šola odlična, saj smo dosegli vrhunske rezultate.

Iz slavnostnega nagovora ravnatelja  
Milana Jevnikarja
Letošnja generacija naših maturantov je izjemna v več ozirih. Je ena za-
dnjih »velikih generacij« Srednje šole Josipa Jurčiča Ivančna Gorica, saj 
šteje kar 160 dijakinj in dijakov, 103 so gimnazijci in 57 je ekonomskih 
tehnikov. 
Generacija ivanških maturantov 2012 pa je izjemna tudi po dosežkih in 
uspehih. To je generacija, ki nam je dala prvo slovensko najdijakinjo, našo 
Kristino Gregorčič.  To je generacija, ki je že dvakrat zapored osvojila 
prvo mesto na slovenskem plesnem festivalu z Nežo Trpin in Blažem 
Mohorčičem in zmago upravičeno pričakujemo tudi letos. To je gene-
racija, ki premore vrhunske logike, fizike, matematike, biologe, kemi-
ke, pesnike pa tudi športnike in kulturnike … To je generacija, ki je bila 
nepogrešljiva pri vseh velikih šolskih projektih na kulturnem, športnem 
in plesnem področju. Kar 32 četrtošolcem smo ob dnevu šole podelili 
posebno priznanje za štiriletno delo na kulturnem področju.
In še bi lahko našteval, pa je že to tako lepo, tako veličastno, da sem 
upravičeno ponosen na ta izjemna dekleta in te izvrstne fante, ki sto-
je danes tukaj, slovesno oblečeni, polni upravičenih pričakovanj za lepo 
prihodnost.

Ekipo smo sestavljali Anja Blatnik, Tamara Glavan in Matija Mohar iz 4. d od-
delka. Tekmovanje je potekalo na dveh nivojih: na enem so tekmovali dijaki 
gimnazij, na drugem pa dijaki srednjih ekonomskih šol. Z izvedbo tekmovanja 
smo bili zadovoljni, sploh ko nas je ob prihodu čakala kava in pecivo, po tek-
movanju pa še okusno kosilo. Pred tekmovanjem je bilo čutiti malo tekmo-
valne treme, ki se nam je obrestovala z osvojenim ekipnim drugim mestom 
izmed sedemnajstih šol. Drugo mesto je bilo za nas veliko presenečenje, saj 
nismo pričakovali, da se bomo tako dobro odrezali. Veselju je piko na i dodalo 
prvo mesto, ki sem ga osvojila jaz, Anja Blatnik in tretje mesto Matije Moharja, 
kar nama je prineslo dve zlati, Tamari Glavan pa bronasto priznanje.
Visoka uvrščenost je rezultat naše motivacije, volje in vztrajnega dela nas sa-
mih in mentorice, profesorice Jožice Strmole.

Anja Blatnik, 4. d
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Od podeželskega pobiča do du-
šnega pastirja in profesorja
Evstahij Ozimk (tudi Ozimek) se je rodil 24. 
januarja 1817 v naselju Trnov(i)ca (Ternovca) 
št. 6, nedaleč od Šentvida pri Stični, materi 
Mariji Novak in očetu Martinu Ozimku, ki sta 
se vzela 4. novembra 1816. Dečka so krstili 
za Jožefa.
Ljudsko šolo je obiskoval v Novem mestu, gi-
mnazijo v Novem mestu in Karlovcu. 25. sep-
tembra 1838 je stopil v red sv. Frančiška, 2. 
februarja 1841 je naredil slovesne zaobljube 
in bil 12. marca 1842 posvečen v mašnika. Pol 
leta je pastiroval v Ljubljani, nato so ga poslali 
v Gorico, kjer je bil nekaj let suplent (profesor 

pripravnik) za matematiko in fiziko in od leta 
1845 lektor na samostanskem učilišču. Gim-
nazijski profesor je bil skoraj štirideset let, od 
1859 do 1885 tudi ravnatelj. Svojim sobratom 
je pomagal tudi kot duhovnik in je po Gori-
škem in Kranjskem slovel kot priljubljen cer-
kveni govornik in goreč spovednik. Gvardijan 
- predstojnik frančiškanskega samostana v 
Gorici in v Ljubljani - je bil skupno sedemnajst 
let. Leta 1859 je bil prvič izvoljen za gvardijana 
v Gorici, trikrat je bil kustos, dvakrat defini-
tor (prvič 1865), tj. pomočnik predstojnika 
samostanskega reda, in dvakrat provincial, tj. 
redovni predstojnik samostanske province. V 
Gorici, kjer je bil do leta 1886 sedež provinci-
ata, je bil provincial od leta 1868 do 1871. Po 
smrti provinciala p. Bonaventure je bil 1871 
izvoljen za provincialnega vikarja in zopet za 
gvardijana. Opravljal je tudi druge redovne 
službe in bil vrsto let spiritual, odgovoren za 
duhovno vzgojo sester usmiljenk, in ekserci-
tator, vodja duhovnih vaj. Kot bivši provincial 
je imel pravico spremeniti bivališče in po šti-
riinštiridesetih letih bivanja v Gorici je sklenil 
oditi v Ljubljano. Da bi se izognil žalostnemu 
slovesu, je 6. marca 1884 na skrivaj zapustil 
samostan; za odhod je vedel le pater gvardi-
jan. V Ljubljani so ga sprejeli z odprtimi roka-
mi. Takoj v prihodnjem letu je bil izvoljen za 
provincialnega vikarja in bil od 7. 7. 1886 do 
leta 1890 ponovno provincial. Za mlajšimi re-
dovniki ni hotel prav nič zaostajati; obiskoval 
je bolnike in bil vse dni, ne glede na zgodnjo ali 
pozno uro, na voljo za spoved. Ker je imel za 
vsakega človeka prijazno ali tolažilno besedo, 
je njegova priljubljenost hitro naraščala. Več-
krat na leto je pridigal, razen zadnji dve leti, 
ko mu je začel nekoliko pešati spomin.
25. septembra 1888 je še vedno ‚krepak na 
duhu in telesu‘ praznoval petdesetletnico 
sprejetja samostanske obleke. Leta 1891 je 
obhajal petdesetletnico slovesne obljube in ob 

tej priliki ga je knezoškof imenoval  za konzi-
storialnega svetnika, škofovega svetovalca; 
leta 1892, na dan sv. Jožefa, svojega krstnega 
zavetnika, pa je daroval zlato mašo. 

Frančiškani zasadijo Cvetje                                                                                            
Samostan na Kostanjevici ali na Kapeli, kakor 
pravijo kraju domačini, stoji na vzpetini nad 
Novo Gorico tik nad slovensko-italijansko 
mejo. Zanj so najprej skrbeli dominikanci in 
za njimi karmeličani, ki pa so ga bili leta 1785 
z odlokom Jožefa II. primorani zapustiti. Leta 
1811 so na Kostanjevico prišli frančiškani, po-
prej pregnani s Svete Gore, in ponovno oživi-
li duhovno in kulturno življenje v kraju. Leta 

1821 so v samostanu odprli »modroslovno 
šolo« in dve leti pozneje študij bogoslovja. 
Znotraj frančiškanskega reda, ki ga je bil usta-
novil sv. Frančišek Asiški (1182 - 1226), so 
nastali trije redovi, prvi, moški red s tremi ve-
jami, so manjši bratje ali frančiškani, minoriti 
in kapucini, drugi, ženski red, klarise, tretji pa 
je svetni ali laiški red. Svetnemu redu je bil še 
posebej namenjen mesečnik Cvetje z vertov 
svetega Frančiška, ki so ga leta 1880 začeli 
izdajati frančiškani na Kostanjevici. Prva štiri 
leta, do preselitve v Ljubljano, ga je uradno 
urejal in izdajal pater Ozimk, naslednjih dva-
intrideset let, od 5. številke V. letnika naprej 
pa pater Stanislav Škrabec, jezikoslovec in 
nabožni pisatelj iz Hrovače pri Ribnici (1844 
- 1918). Ni znano, da bi bil p. Ozimk v list 
tudi sam pisal. Dejanski urednik Cvetja je bil 

od samega začetka pater Škrabec, Ozimk pa 
je bil, po Škrabčevih besedah, s ‚svojim prilju-
bljenim in spoštovanim imenom veljaven za-
ščitnik‘. Vsebina lista je bila nabožna, objavljali 
so pesmi in črtice iz življenja redovnikov, misi-
jonarjev in svetnikov, zlasti sv. Frančiška in sv. 
Marije, pa tudi Ludvika IX., francoskega kralja, 
zavetnika tretjega reda sv. Frančiška. Veliko 
črtic je bilo namenjenih ‚v podučenje udom 
in drugim vernim‘, ni pa manjkala niti obšir-
na razlaga, kaj so in kako se morejo dobivati 
odpustki. Že v prvi številki Cvetja je Škrabec, 
vnet zagovornik ‚enega najlepših jezikov na 
svetu‘, začel pisati poljudne članke o jezikov-
nih vprašanjih in glasoslovju slovenskega jezika 
in jih objavljati na notranjih straneh platnic. Z 
razpravami, ki se jih je v petintridesetih letih 
nabralo nad tisoč dvesto strani, je zaslovel 
med znanstveniki doma in širom po svetu. 
Mesečnik Cvetje z vertov svetega Frančiška je 
izhajal od 1880 do 1915 v Gorici, nato do leta 
1918 v Kamniku v okoli tri tisoč izvodih. Bil je 
deležen pohvale, pa tudi nekaj kritike; pohva-
le zlasti zato, ker - kot beremo v Slovenskem 
narodu z 21. 12. 1883 -  ljubeznivi urednik, p. 
Ozimek, uči in vadi preprosto ljudstvo čitati 
ter v njem vzbuja ljubezen do nadaljnjega izo-
braževanja v domači besedi. Lahko pa bi, do-
daja avtor prispevka, Cvetje ljudstvu sem ter 
tja le podalo kako cvetko manj pobožnega, pa 
zato bolj praktičnega duha.
Ljubljanski zvon je leta 1884 v šesti številki 
priobčil prav tako anonimen sestavek o Cve-
tju z vertov sv. Frančiška. Po avtorjevem mne-
nju je mesečnik najcenejši list, kar so jih imeli 
in jih še imajo Slovenci, saj stane bornih 70 
krajcarjev na leto. Cvetje, piše, je primeren in 
izvrsten list, ki bo tudi v bodoče obrodil veliko 
dušne koristi, kajti ljudstvo silno rado prebira 
pobožne vsebine, le da tu in tam podaja pre-
več čudežev; nekateri od njih so v resnici le 
čudoviti naravni dogodki ali pobožne fantazi-
je, preprost človek pa ne zna razločevati med 
njimi in navsezadnje še od Cerkve potrjenim 
čudežem ne verjame več. Avtor predlaga 
tudi, naj p. Škrabec svoje razprave namesto v 
verskem časopisu rajši objavlja v znanstvenih 
listih, kot so Kres, Zvon ali Matičin Letopis. 
Sicer pa, zaključi avtor, moramo sprejeti vsa-
ko dobro stvar, najsi pride od posvetnega ali 
duhovnega človeka!

Naš očka so umrli
Evstahij Ozimek, s častnim imenom ‚Pater 
provinciae‘, si je pridobil številne zasluge z ne-
umornim delovanjem za ‚blagor in čast kranj-
sko-hrvatske provincije reda sv. Frančiška‘. 
Kot poročajo časopisi  tistega časa, je bil prilju-
bljen in visoko spoštovan gospod, odlikovala 
ga je prijaznost do učiteljskih in profesorskih 
kolegov in duhovnih sobratov, pa tudi mnogim 
drugim je bil dolga leta moder in zvest vodnik. 
Nadvse ga je čislala samostanska družina, ki 
mu je kot najstarejšemu ljubeznivo nadela ime 
‚očka‘ in si na vso moč prizadevala, da bi mu 

lajšala tegobe sivih let. Usodno je zbolel pri 
enainosemdesetih. 15. februarja 1898 zjutraj 
je še maševal, potem pa ga je začela tresti mr-
zlica in huda pljučnica ga je položila v posteljo, 
s katere ni več vstal. Naslednjega dne ga je 
obiskal knezonadškof, ga blagoslovil in tola-
žil, rekoč: »Glej, on, ki ga ljubi Gospod, leži 
bolan.« Sobratje so se pet dni vrstili ob po-
stelji umirajočega in ga v molitvah priporočali 
Bogu. V nedeljo, 20. februarja, zvečer, se je 
zgodilo neizogibno: »Naš očka so umrli«. Na 
poslednjo pot ga je spremila velika množica 
od blizu in daleč. Z njim je »legel v grob eden 
najvzornejših redovnikov in ljubljenec vseh, 
ki so ga poznali in ki ga bodo zaradi njegove 
ljubeznivosti in plemenitosti težko pogrešali. 
Počivaj v Bogu duša zlata!« 

Dobrih sto deset let že počiva pri Bogu duša 
zlata … Pridiga, ki jo je imel p. Ozimek v Ra-
dovljici 5. avgusta 1885 in jo je dva dni kasne-
je objavil list Slovenec, je bržkone še danes 
aktualna. Tistega davnega poletnega dne je 
namreč zaželel »Vsem starim, da se pomladé, 
mladim pa, da postanejo stari. Stari naj bodo 
še dolgo krepki, da delajo po svoji skušnji še 
mnogo za čast Božjo; mladi pa naj se ne dado 
zapeljati po dandanašnjem mladem in posve-
tnem duhu, ampak naj delajo kot zvesti slu-
žabniki božji, vtrjeni v svetem nauku Kristu-
sovem«. Napnite torej ušesa vsi, ki ste stari, 
in se pomladite, mladi, vi pa se ‚postarajte‘ v 
modrosti, kreposti in svetosti! 

Breda Zupančič

Viri:
Dolenjske novice, 1. 10. 1888, 1. 3. 1898, 
5. 6. 1919, Ljubljanski zvon, 1882, let. 2, 
št. 2, Slovenec, 7. 8. 1885, 25. 9. 1888, 21. 
in 22. 2.1898, vse na http://www.dlib.si. .                                                                                            
Evstahij Ozimek. http://sl.wikipedia.org/wiki/Evsta-
hij_Ozimek.
Nadškofijski arhiv Ljubljana: Tauf  Buch, Šentvid 
pri Stični R X 1811-1820, Status animarum 1792-
1885, 1810-1880.
Janez Papa: Stanislav Škrabec OFM. Frančiškani v 
Sloveniji. Slovenska frančiškanska provinca sv. Križa.  
http://franciskani.rkc.si/?id=41&mod=2.                                        
Angelik Tominec, 2009: Ozimk Evstahij. Slovenski 
biografski leksikon 1925–1991. Elektronska izdaja. 
Ljubljana: SAZU, http://nl.ijs.si/fedora/sbl/ .
Zgodnja danica, 1898, list 8.

Evstahij Ozimk
(1817 – 1898)

FRANČIŠKAN IN MATEMATIK

Za prijazno pomoč pri nastajanju članka 
se zahvaljujem samostanskim družinam, 
ge. Mirjam Brecelj iz Škrabčeve knjižnice 
Frančiškanskega samostana Kostanjevica 
nad Novo Gorico, provincialnemu arhivar-
ju p. Pepiju Lebrehtu iz samostana Ljublja-
na-Center in še posebej našemu rojaku, 
Temenčanu p. Felicijanu Pevcu iz samo-
stana Novo mesto, ki mu je pri skrbnem 
pregledovanju arhiva uspelo odkriti edino 
doslej znano fotografijo p. Ozimka.

Samostan na Kostanjevici pri Gorici danes

Samostanska družina na Trsatu 1884, p. Ozimk je v sredini srednje vrste.
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Kristusov pasijon v Višnji Gori
Da, prav ste prebrali. Zadnje trenut-
ke Kristusovega življenja smo v Vi-
šnji Gori uprizorili tudi letos. Idejno 
zasnovo celotne dramske igre, je ob 
pomoči Mihe Trpina zrežiral in pri-
pravil naš gospod župnik Boštjan Mo-
dic. Celotna stvar se je začela snovati 
pred dobrimi štirimi meseci. Ideje in 
osnutki pa so začeli postopoma pre-
hajati v resničnost. V dolini za župni-
ščem, kjer se je odvilo že osem od-
mevnih oratorijev, ter tudi trikratne 
»zloglasne« kmečke igre brez meja, 
se je s pomočjo pridnih rok pripravil 
velik prostor tako za igralce kot tudi 
gledalce. Postavljena je bila zahtevna 
scena, ki je vključevala več prizorov. 
Med njimi dvorana zadnje večerje, 
Herodova palača, tempelj velikih du-
hovnikov in Pilatova rezidenca. V na-
ravni danosti farovškega hriba je bila 
Oljska gora, kjer je Jezus s svojimi 
učenci molil, ter tudi Kalvarija, kjer je 
potil svoj križev pot. Na vrhu hriba 
so bili postavljeni trije križi, čakajoč 
najtežjih trenutkov.
V dramski uprizoritvi Kristusovega 
pasijona, ki traja dobri dve uri, je so-
delovalo preko 60 igralcev. Igro odli-
kujejo precizna oblačila tistega časa, 
v katera smo bili oblečeni igralci. Do-
bro je bilo poskrbljeno tudi za zvočne 
in svetlobne efekte. Prav vsak igralec, 
pa naj bo to Jezus, eden izmed dva-

najstih apostolov, eden izmed pripa-
dnikov rimske vojske ali zbora velikih 
duhovnikov, ali navadni služabnik 
Pilata, je v igro vdihnil svojo vlogo 
in s svojo prisotnostjo pripomogel 
k uspešnosti igre. Le – ta omogoča 
doživljanje Svetega pisma in v njem 
pisane besede. 
Na koncu koncev lahko rečem, da je 
igra uspela več kot odlično. Celotna 
zgodba je bila obiskovalcem name-
njena trikrat, vendar je bila zaradi sla-
bega vremena uprizorjena le dvakrat. 
Igro smo premierno uprizorili 1. apri-
la na Cvetno nedeljo. Zatem je bila 
igra predstavljena še na velikonočni 

ponedeljek. Igro si je ogledalo veliko 
ljudi od vsepovsod, kar je za našo ob-
čino in samo Višnjo Goro zelo spod-
budno in omembe vredno. Dogodek 
smo oglaševali po radiu Zeleni val in 
radiu Ognjišče in z obveščanjem po 
posameznih sosednjih župnijah, s pla-
kati, na spletnih straneh ...
Na velikonočni ponedeljek nas je s 
svojim obiskom počastil tudi upoko-
jeni ljubljanski nadškof Alojz Uran. 
Nad uprizoritvijo višnjanskega pa-
sijona je bil zelo navdušen. Pohvalil 
je delo celotne ekipe, vse igralce in 
režiserja župnika Modica. Njegove 
spodbudne besede so se zaključile še 
z apostolskim blagoslovom, katerega 
je podelil vsem navzočim.
Na koncu gre seveda zahvala našemu 
župniku Boštjanu Modicu in vsej nje-
govi ekipi, ki je ta dogodek tako lepo 
pripravila. Zahvalo velja izreči tudi 
PGD Višnja Gora, ki je za uprizoritve 
pasijona posodila klopi, ki so omogo-
čale 400 sedišč naenkrat.
Kristusov pasijon je bil za Višnjo Goro 
velik dogodek. Nanj smo vsi upravi-
čeno ponosni, saj so odzivi ljudi, ki 
so si predstavitev ogledali nadvse 
pohvalni. Nasvidenje naslednje leto, 
ko bomo pasijonu bili lahko ponovno 
žive priče.

Miha Slapničar,  
član KUD Janeza Ciglerja 

Višnjanski kulturni utrip
Da je delo kulturnega društva Janeza Ciglerja aktivno tudi v času zime, nam 
potrjujejo številni minuli dogodki. Na petek 13. januarja zvečer, smo bili priča 
potopisnemu predavanju o Madagaskarju, ki ga je pripravila študentka teolo-
ške fakultete Živa Kastelic. Svoje bivanje na Madagaskarju, nam je predstavila 
preko zanimive projekcijske predstavitve slik in filmov, ki jih je tam posnela 
sama. Lepo je opisala tamkajšnji način življenja, navade ljudi, ter pripravila za-
nimive primerjave med našim evropskim in tamkajšnjim afriškim svetom. V 
predstavitvi je pokazala tudi kar nekaj predmetov, med drugim njihova oblači-
la, nakit in tudi tradicionalna glasbila. Vsak udeleženec je lahko poskusil mada-
gaskarski kokos, ananas in arašide, ki jih je Živa prinesla prav iz tam.
Potopisnemu predavanju je kmalu zatem sledil praznik Franceta Prešerna. 
Člani kulturnega društva, smo na 8. februarja tako v dvorani gasilskega doma 
v Višnji Gori, ponovili mladinsko veseloigro Lenča Flenča. Ponovno polna dvo-
rana, je na samem začetku prireditve prisluhnila tudi domačemu mladinskemu 
pevskemu zboru, ki je zapel Prešernovo Zdravljico.
Kulturniki pa smo sodelovali tudi na predvečeru že tradicionalnega 19. Jur-
čičevega pohoda. V mestni hiši v Višnji Gori je namreč na predvečer pohoda 
potekala prireditev ob italijanskem prevodu Jurčičeve Kozlovske sodbe. Na 
prireditvi je pod vodstvom Maje Škufca, je poleg mladinskega pevskega zbora 
nastopil tudi moški pevski zbor Višnjanski fantje. Prireditev so popestrili tudi 
učenci OŠ Višnja Gora. Naša članica Polona Zajc pa je prireditev, ki jo je or-
ganiziralo domače Turistično društvo Višnja Gora v sodelovanju z JSKD – jem,  
lepo povezovala.

Miha SLAPNIČAR, član KUD Janeza Ciglerja

Stiški folklorniki pripravili že 7. folklorni večer
Že vse od marca 2006 plesalci Fol-
klorne skupine Stična v začetku po-
mladi pripravimo folklorni večer. Tudi 
letos smo se potrudili in v soboto, 
31. Marca, organizirali že 7. tovrstno 
prireditev. Folklorni večer je bil spet 
nekaj posebnega, saj smo poleg Mla-
dinske folklorne skupine Račna gostili 
še tamburaško skupino Mlin.
Z Mladinsko folklorno skupino Rač-
na se že dobro poznamo, saj vsako 
leto skupaj nastopamo na območnih 
srečanjih odraslih folklornih skupin. 
Veseli smo bili, da so se odzvali na-
šemu povabilu, saj gre za uveljavljeno 

folklorno skupino, ki pod vodstvom 
Urške Hlupič deluje že sedmo leto. 
V tem obdobju so se udeležili števil-
nih festivalov. Pogosto sodelujejo pri 
Slofolk festivalu, še posebno pa jim je 
v spominu ostal festival v Bolgariji leta 
2009. Tudi v letošnjem letu se odpra-
vljajo na gostovanje na tuje, in sicer v 
Črno goro. 
Na folklornem večeru v Stični se je 
skupina predstavila s pustnimi štajer-
skimi in dolenjskimi plesi. Obisko-
valce so folklorniki navdušili z dobro 
voljo, neverjetno energijo, lepimi no-
šami in zanimivo plesno izvedbo. 

Posebnost letošnjega folklornega ve-
čera je bilo sodelovanje s tamburaško 
skupino Mlin. Njihovi začetki segajo v 
obdobje, ko so tamburaši ljubljanske 
folklorne skupine Emona začeli poleg 
rednega programa izvajati tudi druge 
pesmi. Leta 2010 so prvič nastopili v 
Stični, in sicer v sodelovanju s Stiškim 
kvartetom. Na folklornem večeru 
so tamburaši samostojno izvedli dva 
sklopa belokranjskih in prekmurskih 
ljudskih. Še posebno so bili obiskoval-
ci navdušeni nad sodelovanjem naše 
violinistke in solistke Mance Pirc ter 
tamburaške skupine Mlin. Ob koncu 
čutno zapete prekmurske narodne 
Zrejlo je žito, so obiskovalci skupni 
nastop nagradili z bučnim aplavzom. 
Zaradi očitnega navdušenja vseh nav-
zočih, verjetno to ni bil zadnji nastop 
Mlina v Stični. 
Tudi domači folklorniki smo se potru-
dili in pripravili tri plesne postavitve. 
Najprej smo se domačemu občinstvu 
predstavili z dolenjskimi plesi (Pa sva 
le Stičana), ki izvirajo prav iz naše 
bližnje okolice. V nadaljevanju smo v 
bogatih gorenjskih nošah predstavili 
nove gorenjske plese. Za zaključek 
smo se predstavili še s prekmurskimi 
plesi, s katerimi smo se v letu 2011 

uvrstili na državno srečanje odraslih 
folklornih skupin v Mariboru. 
Po uspešnem folklornem večeru se 
člani Folklorne skupine Stična že 
veselimo novih nastopov in uresni-
čevanja zastavljenih ciljev. V bližnji 
prihodnosti želimo pridobiti nove 
folklorne kostume. Po tem, ko smo 
v lanskem letu uspešno zaključili pro-
jekt nakupa prekmurskih noš, si sedaj 
prizadevamo za nakup gorenjskih. 
Motivacije in veselja do nadaljnjega 
dela na področju folklore nam torej 

ne primanjkuje.
Ob tej priložnosti se moramo čla-
ni Folklorne skupine Stična zahvaliti 
vsem sponzorjem in posameznikom, 
brez katerih 7. folklorni večer ne bi 
bil tako uspešen, kot je bil. Vse ljubi-
telje plesa in glasbe pa vabimo, da se 
nam kot novi člani pridružijo na va-
jah, ki potekajo vsak torek ob 20. uri 
v Kulturnem domu Stična.

Tina Legan
FS Stična

8. SLOFOLK
mednarodni folklorni festival

Dom kulture, Šentvid pri Stični,  
sobota 28. 4. 2012 ob 19. uri

Nastopajo:

• KUD »ABRAŠEVIĆ« Šabac – Srbija
• VIZBULITE, Sigulda – Latvija

• SVĚTLOVAN, Bojkovice – Češka
• FILIGRANI, Ohrid – Makedonija

• VIDOVO - domača folklorna skupina                                 

VABLJENI!
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Stiška trobla
Pod okriljem Glasbene šole Grosuplje mladi glasbeniki 
poleg individualnih ur igrajo tudi v različnih skupinskih 
formacijah. Ena izmed bolj uspešnih ter zanimivih je zago-
tovo Stiška trobla. To je komorna trobilna zasedba dese-
tih fantov ter ene predstavnice nežnejšega spola. Delujejo 
pod mentorstvom Roberta Petriča, umetniški vodja pa je 
Nejc Ljubič.
Začetek zgodbe Stiške troble sega v leto 2005, ko se je 
zgodila prva, zdaj že tradicionalna Stiška trobiliada – pro-
gramski trobilski nastop na glasbeni šoli v Ivančni Gorici. 
Že takrat se je namreč formirala skupinica devetih tro-
bilcev z imenom Stiška trobla, od katerih so štirje ostali 
člani še do dandanes. Tako današnjo postavo Stiške tro-
ble tvorijo: Jurij Piškur, Janez Piškur, Nejc Ljubič, Nace 
Zupančič, Ajda Kenda, Uroš Adamlje, Alen Zadravec, Gal 
Kovačič, Žan Puš, Maj Kavšek in Gašper Okorn. Seveda 
brez veliko volje in vzpodbude mentorja ne bi šlo, vendar 
pa ta prizna, da je obstoj seveda odvisen predvsem od 

iniciative članov, a do sedaj s pomanjkanjem volje ali re-
snosti še niso imeli težav. Prav vsi člani namreč sodelujejo 
z veseljem, kolikor le utegnejo,  poleg vseh drugih obve-
znosti čim bolj zavzeto, saj pravijo, da je njihov osnovni 
cilj muziciranje ter uživanje ob igranju, verjetno pa k temu 
pripomore tudi to, da mentor Robi prepušča izbiro skladb 
prav njim samim. Tako je njihov repertoar precej pester, 
saj tudi niso omejeni na eno zvrst glasbe, temveč izbirajo 
všečne, lahko poslušljive skladbe, ki jih z veseljem igrajo.
Po poklicni, učiteljski deformaciji Robert sicer pravi, da bi 
lahko njegovi varovanci vadili malce več, a ker je tudi sam 
zelo zaseden zaradi rednega poučevanja na glasbeni šoli, 
imajo sedaj vaje le bolj po potrebi oziroma po projektih. 
Doda pa še, da kake hude skupne in naporne vaje niso 
več potrebne, saj so vsi glasbeno dovolj podkovani ter re-
sni in disciplinirani, da vedo, kdaj je treba resno prijeti za 
delo. Tudi mladi trobilci pravijo, da se trudijo, kolikor čas 
dopušča, da pa je mentor zelo razumevajoč in da se tudi 
drugače dobro razumejo tako med sabo, kot tudi z njim.
Do sedaj sta bili med njihovimi bolj zahtevnimi in odmev-
nimi projekti snemanji skladb Blue ter lastne z naslovom 
Dolenjska. Lansko leto posneta Blue je priredba skladbe, 
ki jo v izvirniku izvaja zasedba Monzil Brass, katera je na-
šim trobilcem zelo ljuba ter velik vzornik. Svoj posnetek 
je Stiška trobla objavila na spletnem portalu YouTube in 
skladba je do danes zabeležila preko 14.000 ogledov ter 
mnogo spodbudnih komentarjev. Zato so se letos lotili 
prav posebnega projekta, in sicer snemanja lastne sklad-
be. Robi je za glasbo poprosil svojega očeta Vilija Petriča, 
besedilo pa je napisal Ivan Sivec in tako je nastala skladba 
naslovom Dolenjska. Na pomoč sta trobilcem priskočila 
tudi člana Stiškega kvarteta Marko Okorn in Jože Petek, 
ki sta s svojimi vokali skladbi dodala globino in barvo, na 
koncu pa se jima v večglasnem petju pridružijo tudi sami 
člani Stiške troble. Pesem je bila posneta kar s šolsko 
opremo v učilnici Srednje šole Josipa Jurčiča, a zato ni nič 
manj kvalitetna in je z zabavno predstavitvijo Dolenjske 
že na voljo za ogled na YouTubu. Željo si, da bi pesem 
postala himna trobilnega oddelka, z zgovornim napevom 
pa morda tudi kaj več:

V Stični je predstavljeno 550 let 
ljubljanske škofije
17. aprila je v Muzeju krščanstva na Slovenskem v Stični potekalo odprtje gostu-
joče razstave z naslovom Ljubljanska škofija – 550 let. Razstavo so decembra lani 
ob 550-letnici ustanovitve ljubljanske škofije pripravili v ljubljanskem nadškofijskem 
arhivu, sedaj pa je po gostovanju v Narodnem muzeju postavljena tudi v prostorih 
stiškega muzeja. Razstavo je ob navzočnosti opata Janeza Novaka, župana Dušana 
Strnada in drugih gostov odprl upokojeni ljubljanski nadškof msgr. Alojz Uran.
Na sedemnajstih tematsko zasnova-
nih panojih sta v sliki in besedi pred-
stavljena vloga več kot pet stoletij 
dolga zgodovina osrednje slovenske 
cerkvene pokrajine, ki jo je ustanovil 
leta 1461 cesar Friderik III. Habsbur-
ški. Tako se obiskovalec seznani z 
razvojem škofije njenim delovanjem 

v različnih obdobjih slovenske zgo-
dovine in z vzponi in padci, ki jih je 
katoliška cerkev na Slovenskem do-

življala. Ne nazadnje pa je bilo delo-
vanje ljubljanske škofije marsikdaj po-
vezano tudi s Stično. Že ustanovitelj 
škofije je bil tesno povezan z našimi 
kraji, Friderik III. Habsburški je bil 
vnuk vojvodinje Viride, ki je živela na 
Pristavi nad Stično in je pokopana v 
stiškem samostanu. Samostan je bil 
tudi skozi zgodovino nedvomno po-
vezan z verskim življenjem škofije, v 
kateri je deloval, saj so stiški menihi 
skrbeli tudi za versko življenje ljudi, 
med katere so širili svoj vpliv. V Stič-
ni je jesen svojega življenja dočakal 
upokojeni ljubljanski škof Anton Bo-
naventura Jeglič, ki je med stiškimi 

belimi menihi preživel zadnjih pet let 
pred smrtjo leta 1937. Danes samo-
stan ostaja povezan s Cerkvijo na Slo-
venskem z več dejavnosti, tu se vsako 
leto v septembru zbere tudi sloven-
ska katoliška mladina.
Na razstavi so poleg panojev razsta-
vljene tudi škofovske insignije (med 
njimi naprsni križ škofa Gregorija 
Rožmana in pastoralna palica škofa 
Antona Vovka,. Stiški muzej je iz svo-
je zbirke prispeval nekaj liturgičnih 
predmetov. 
Razstava bo na ogled do 20. maja.

Matej Šteh

Kultura

Slikarski prvenec  
Milke Bradač
V petek, 23. Marca, je v galeriji Kresnička na Jurčičevi 
domačiji potekala otvoritev prve samostojne razstave 
ustvarjalke Milke Bradač, članice KD Josip Jurčič Muljava. 
Milka je svojo slikarsko pot začela šele pred nekaj leti, 
čeprav ji je umetnost že od nekdaj blizu. Sedaj pa je 
bila na ogled njena prva razstava slik, narejenih s tehni-
ko olje na platnu.

»Kakor dekle, vedno mlada je naša Dolenjska,
po vseh doleh, zmeraj ljubka, prijazna, vesela.
Vedri ljudje, delavni smo kot pridna čebela,
A na večer se odpre nam ob pesmi srce.«

Zabavno, vedro in razigrano torej, kot so tudi člani sami, ki so si za del svojih 
»uniform« izbrali tudi rožnate majice z ikono slavne Hello Kitty, s čimer le še 
potrjujejo, da so res nekaj posebnega, da se ob svojem početju izvrstno za-
bavajo in da imajo domišljijo brez meja. Le ta bo gotovo botrovala še kakemu 
zanimivemu projektu, ki ga ne gre spregledati, zatorej vabljeni, da spremljate 
Stiško torblo tudi na njihovi Facebook strani, kjer objavljajo novosti in novičke 
ter tudi s tem podprete njihovo delo in trud.

Kaja Bahor

MePZ KD Stična
ZBORALLICA,

Vas v petek, 4. maja in 
soboto, 5. maja 2012,

ob 20. uri vabi v dvorano Kulturnega doma Stična.

EVOLUCIJA GLASBE
po našem koncertu ne bo več neznanka!

Veselimo se vašega obiska!

Predprodaja vstopnic: Knjižnica Ivančna Gorica, 
Market Marinka Maver, Jama Bar Stična.

Želja po ustvarjanje je bila pri Milki Bradač prisotna že od šolskih let dalje, 
ko je pri likovnem pouku dobila svoje prve izkušnje v risanju. Kasneje zaradi 
študija in obveznosti, ki jih je prinesla družina, svojega umetniškega talenta ni 
uspela razvijati. Vse do pred nekaj let, ko ji je hčerka podarila prvo platno. In 
začelo se je.  
Milka največ slika ob večerih, še posebej pozimi, ko je nekaj več časa za ustvar-
janje. Njene slike so realistične, rada ima naravo, rože, tihožitja. Pri ustvarjanju 
jo podpira družina, ki je tudi zaslužna, da se je odločila za razstavo pred širšo 
javnostjo.
Otvoritev razstave je bila prav svojevrstna, saj so kulturni program ob otvori-
tvi pripravili kar člani njene družine, vsi so namreč aktivni v muljavskem kultur-
nem društvu, zlasti pri igrah v letnem gledališču. Program sta vodila najstarejši 
sin Primož in njegova izbranka, recitacije sta brala mož Franc in najmlajši član 
družine Bradač, Matevž, na harmoniki oz. kitari pa sta se predstavila Martin 
in Mateja. Ob otvoritvi je avtorica nagovorila zbrane in se zahvalila vsem, ki 
so kakorkoli pripomogli, da je do razstave prišlo. Kot je dejala, ji umetniškega 
navdiha še ni zmanjkalo in zato podoben dogodek lahko pričakujemo še kdaj. 
Otvoritvi smo prisostvovali tudi njeni sodelavci iz občinske uprave in ji ob tej 
priložnosti skupaj z županom Dušanom Strnadom čestitali. Želimo ji še veliko 
umetniškega navdiha.

Matej Šteh
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NAPOVED 
SKLADOVIH 
PRIREDITEV 

Regijsko srečanje otroških 
folklornih skupin Osrednje 
Slovenije
četrtek, 10. maja  2012, popoldne - 
kulturni dom v Sori
Srečanje bo potekalo v organizaciji JSKD 
Ljubljana-okolica. Med devetimi izbra-
nimi skupinami po izboru Nine Luša 
se bodo predstavile tudi štiri skupine 
naše izpostave, med njimi tudi otroška 
folklorna skupina Vidovo iz Šentvida pri 
Stični  z mentoricama Anito Kotar in Na-
talijo Šeme.

Vizije, festival mladinskih 
gledaliških skupin in rock 
skupin 
petek, 11. maja - nedelja, 13. maja 
2011 - Ptuj
Na državnem festivalu mladinskih sku-
pin bo nastopila tudi glasbena skupina 
Blood Related iz Zagradca, ki je bila iz-
brana na lanskem glasbenem maratonu 
v Stični. Poleg njih bodo nastopili tudi 
Panic-Stricken iz Ponikev. Festival bo 
potekal v organizaciji  JSKD RS in izpo-
stave na  Ptuju v okviru Evropske pre-
stolnice kulture. 
 

Podelitev Gallusovega  pri-
znanja Stanislavu Fuxu
Sobota, 12.  maja 2012 – Šentvid pri 
Stični, dom kulture
Za več kot 30-letno ustvarjalnost na po-
dročju ljubiteljske glasbene dejavnosti 

bomo zborovodji, Stanislavu Fuxu, po-
delili častno Gallusovo priznanje. 

Ex-tempore mladih 2012
petek, 18. maja 2012, 9.00 do 12.00 
- Dobrepolje, Jakličev dom
Tradicionalno srečanje mladih likovnih 
ustvarjalcev osnovnih šol in srednje šole 
iz treh občin bo tokrat potekal v Do-
brepolju, rojstni občini bratov, Toneta 
in Franceta Kralja. Mladi umetniki bodo 
ustvarjali mozaike na temo ekspresio-
nizma pod likovnim vodstvom, Aljaža 
Vidrajza. 

Podelitev Maroltovih pri-
znanj Ljudskim pevcem s 
Police
nedelja, 20. maja 2012, 16.00 - Poli-
ca, gasilski dom
Za dolgoletno ustvarjalnost na podro-
čju folklorne dejavnosti bomo ljudskim 
pevcem s Police podelili Maroltova pri-
znanja. 

Regijsko srečanje odraslih 
folklornih skupin 
nedelja, 27. maja 2012 - Ribnica
V organizaciji JSKD OI Ribnica bo pote-
kalo regijsko srečanje odraslih folklornih 
skupin Osrednje Slovenije. Izbor bo 
pripravil Vasja Samec, ki si je ogledal in 
strokovno spremljal tudi območno sre-
čanje ivanške izpostave. 

Ruski prevod Kozlovske 
sodbe v Višnji Gori, razsta-
va in predstavitev
torek, 29. maja. 2012, 18.00 - Stič-
na, Muzej krščanstva na Sloven-
skem
V okviru občinskega praznika bomo 
predstavili osmi prevod Jurčičeve hu-

moreske Kozlovska sodba v Višnji Gori. 
Prevod  bo opravila diplomirana preva-
jalka Helena Adamič, ki s svojo družino 
že od malih nog živi v Jurčičevem roj-
stnem kraju, na Muljavi. To je bil tudi ra-
zlog, da smo prvič prepustili prevajanje 
slovenski prevajalki, ki bo svoje prevo-
dno delo korigirala skupaj s svojo rusko 
profesorico. Ruski prevod bo izšel v na-
kladi 300 izvodov. Originalne in izvirne 
ilustracije za prevod je pripravil Omar 
Quintero Solis iz Mehike, ki že nekaj 
časa prebiva in ustvarja v ivanški občini. 

 

Migam, regijska revija ple-
snih ustvarjalcev 
sreda, 30. 5. 2012 - Cerknica
četrtek, 31. 5. 2012 - Ljubljana
V organizaciji JSKD OI Ljubljana in OI 
Cerknica bo potekala regijska revija ple-
snih ustvarjalcev Osrednje Slovenije po 
izboru Igorja Sviderskega. 

MAVRIČNA 
KULTURA ZA 
VSE
Pestra in živahna območna 
revija plesnih ustvarjalcev
Plesna revija je predstavila plesno pro-
dukcijo treh občin, od baleta in hiphopa. 
Aktivne plesalke in plesalci, ki plešejo v 
plesnih skupinah, klubih, šolah in vrtcih 
treh občin so nastopili  pred polno dvo-
rano grosupeljskega kulturnega doma. 
Strokovni spremljevalec Igor Sviderski 
je pohvalil dobre nastope in organizacijo 
prireditve. 
Izbrane skupine bodo nastopile konec 
maja na regijski reviji v Cerknici in v Lju-
bljani. 

Knjižnica Ivančna Gorica

LIKOVNA RAZSTAVA VIDA VILFANA 
z naslovom »V sožitju« bo v knji-
žnici na ogled od 10. maja do 
konca junija. Slikar Vid Vilfan je 
rojen v Metliki, sedaj pa živi in 
ustvarja na Krki. Študiral in delal 
je v Ljubljani, kjer je imel že v 
zgodnji mladosti veliko spodbude 
pri umetniškem izražanju. Spo-
znal je veliko dejavnih umetnikov, 
oče pa ga je poslal v Robovo sli-
karsko šolo. Ostale veščine si je 
pridobil pri akad. slikarki Bredi 
Jontes ter se izobraževal v slikar-
skih šolah v tujini. Udeležuje se 
slikarskih kolonij, najraje pa Ex 
Tempora v Piranu. 

POHOD S KNJIŽNIM NA-
HRBTNIKOM PO GOZDU 
bo organiziran tudi letos, in sicer v 
petek, 18. maja, ob 16. 30. uri v okvi-
ru praznovanja tedna gozdov, zbirno 
mesto bo pred knjižnico. Dejavnost 
poteka v sodelovanju z Zavodom za 
gozdove, in sicer z okrajnim gozdar-
jem Romanom Črničem. Vsako leto 
pripravimo knjižni nahrbtnik, s ka-
terim se podamo na potep in sproti 
rešujemo knjižni kviz. Letos je drevo 
leta gozdni javor, zato bodo tudi naši 
knjižničarji sestavili kviz,  s katerim 
bomo to drevesno vrsto spoznali 
pobliže. Prijave zbiramo že sedaj, do 
zasedbe mest, na tel. št. 787 81 21 
(Petra). Vabljeni ste vsi, stari od 6. 
leta dalje. 

PREDSTAVITEV KNJIGE 
GOSPA MIHAELA IZ  
VIŠNJE GORE 
bo v četrtek., 31. maja, ob 19. uri. 
Večer, ki bo potekal v okviru prire-
ditev ob občinskem prazniku,  bo 
posvečen spominu na ustvarjalko, pi-
sateljico in pesnico Mihaelo Zajc-Jarc 
iz Višnje Gore. Knjiga Gospa Mihaela 
iz Višnje Gore je izšla v domoznanski 
zbirki občin Dobrepolje, Ivančna Go-
rica in Grosuplje. Vabljeni. 

Odgovor na dopolnitve 
prispevka o Franu Erjavcu
Prebral sem dopolnilo v 2. letošnji številki Klasja k mojemu spisu o pri-
rodoslovcu in gimnazijskemu profesorju Franu Erjavcu, ki sem ga priobčil 
v prvi letošnji številki Klasja v rubriki Domoznanska Galerija. Avtoricama 
tega dopolnila moram najprej pojasniti nekaj osnovnega v zvezi s svojim 
spornim člankom. 
Moj prispevek o Franu Erjavcu ni študija o tem našem velikem človeku, 
ampak je romanizirana spominska pripoved o njem, o njegovem življenju 
in delu. V romaniziranih pripovedih se marsikateri enciklopedični podatki 
lahko relativizirajo, ker je bistvo pripovedi nekje drugje, ne v enciklope-
dičnem navajanju nekih, za to pripoved nepomembnih podatkih. Če bi bili 
avtorici prispevka kaj bolj razgledani, bi morali vedeti, da se v romanizi-
ranih pripovedih enciklopedični podatki lahko tudi problematizirajo in se 
prikažejo še iz drugih zornih kotov. Da vaša kritika mojega prispevka v tem 
smislu ni čisto in samo dobronamerna pove že dejstvo, da ste že v prvem 
odstavku navedli samo polovico mojega stavka o poreklu Erjavcev, drugi 
del pa ste zamolčali, samo da ste spravili vkup protislovje. Moj stavek, ki ga 
navajate, se v celoti glasi takole: »Dokaz, da je veja Erjavčevih, ki so živeli 
v Šmartnem pri Litiji, izvirala iz Kriške vasi nad Višnjo Goro, pa je podatek, 
da so le-ti imeli še do nedavna manjšo zemljiško posest v Kriški vasi, ki pa 
so jo prodali domačinom iz te vasi«. Zakaj navajate samo polovico mojega 
stavka, ker z njim samo dokazujem, da sta bila ta dva rodova med seboj 
povezana in sta s tem dokazilom najbrž izhajala iz Kriške vasi, če je bila tam 
zemlja, ki so jo podedovali tudi oni iz Šmartna pri Litiji. 
O vsem drugem z vami ne nameravam razpravljati, ker je nepomembno, 
moj namen je bil spomniti se na Frana Erjavca kot velikega človeka, našega 
rojaka,  prirodoslovca z žlahtnim pripovednim jezikom in domoljuba, kar 
sem tudi prikazal v svojem prispevku.  Moj namen ni bil prepisovati fak-
tografskih podatkov o življenju Frana Erjavca, ki so jih zbrali in objavili  že 
drugi,  zato bi tudi vam priporočil, da znate ločiti študije od romanizirane 
pripovedi. Verjemite mi, da študij ne bi objavljal v občinskem glasilu, ampak 
bi se za to poslužil znanstvenih ali vsaj strokovnih publikacij. Spotikate se 
tudi ob sam naslov mojega prispevka, ne vem kdo je pozabil na Frana Er-
javca, našega rojaka, jaz prav gotovo ne. 

Valentin Skubic, Ljubljana

Nina Luša pohvalila ustvar-
jalnost otroških folklornih 
skupin 
Med šestimi otroškimi folklornimi sku-
pinami so se predstavili tudi otroci OFS 
OŠ Stična in OFS Vidovo iz Šentvida pri 
Stični. Srečanje je strokovno spremljala 
Nina Luša, vodila pa Nataša Hribar. V 
uvodu je obiskovalce, nastopajoče in nji-
hove starše pozdravila dolgoletna članica 
kulturnega društva iz Šentvida pri Stični 
in članica sveta ivanške izpostave, Ani-
ca Čuček. Na regijski nivo so se uvrstile 
kar štiri skupine, in sicer: dve skupini iz 
Dobrepolja, OFS Račna in OFS Vidovo. 

Na gledališkem maratonu 
kar 14 predstav iz treh 
občin 
Med štirinajstimi otroškimi gledališkimi 
skupinami je nastopilo tudi pet skupin 
iz ivanških šol. Srečanje je  strokovno 
spremljal radijski in gledališki režiser, 
Klemen Markovčič, ki je ob koncu po-
dal strokovni komentar. Delo gledaliških 
mentorjev je izredno pomembno, delati 
pa je treba še naprej na izobraževanju 
in izpopolnjevanju mentorjev na igral-
skem in režijskem področju. Za regijsko 
srečanje sta bili predlagani grosupeljski 
skupini Hiška in Šolc s predstavama Pika 
Nogavička in Živeli bi svoje sanje.   

Otroški pevski zbor 
Adamčki si je  pripel zlato 
na tekmovanju v Zagorju ob 
Savi
Na dvodnevni reviji - 23. revija Zagorje 
ob Savi - se je konec marca letos med 
dvajsetimi nastopajočimi otroškimi zbo-
ri predstavil tudi otroški pevski zbor 
Adamčki OŠ Louisa Adamiča iz Grosu-
plja. Pod vodstvom zborovodkinje An-
dreje Bolkovič so mladi pevci nastopili 
pred strokovno žirijo v sestavi Martine 
Batič, Helene Fojkar Zupančič, Andraža 
Hauptmana, Karmine Šilec in Marka Va-
tovca ter prejeli zlato plaketo. Adamčki, 
ki so lani na regijskem tekmovanju že 
prejeli  zlato plaketo, so za svoj nastop 
prejeli 86 točk. Številne vaje, vztrajno 

delo in kvaliteten nastop so s prejetim 
priznanjem spodbuda za ustvarjalno 
delo še naprej. Čestitamo vsem pevcem 
in zborovodkinji! 

Na regijskem srečanju 
mladih literatov tudi ivanški 
pesnik
Na regijsko srečanje mladih literatov 
Osrednje Slovenije se je med več kot 40 
literarnih ustvarjalcev uvrstil dijak Sre-
dnje šole Josipa Jurčiča iz Ivančne Gori-
ce, Aljaž Levstek, ki je s svojim sporo-
čilnim in svežim pesniškim ustvarjanjem  
že opozoril nase na območnih srečanjih.  
Aljažu želimo, da bi na svoji življenjski in 
študijski poti našel še veliko možnosti za 
svoje ustvarjalne trenutke. 

Na območnih gledaliških 
vizijah pestra mladinska 
gledališka produkcija
Četrti petek v marcu je v kulturnem 
domu v Grosuplju potekal prvi festival z 
naslovom Gledališke vizije 2012. V pol-
nem kulturnem domu v Grosuplju so se 
predstavile mladinske gledališke skupine 
iz Ivančne Gorice, Stične, Grosuplja in 
Šmarja-Sapa, ki delujejo v okviru srednje 
šole ter kulturnih društev. Šest zanimivih 
gledaliških predstav z aktualnimi tema-
mi, primernimi za otroke in najstnike, 
sta si strokovno ogledala Simona Zorc 
Ramovš in Matjaž Šmalc. Skupine so 
uprizorile tako znane slovenske drame 
kot avtorske tekste ter prevode sodob-
nih ameriških dramatikov. Ob koncu 
festivala je potekal krajši pogovor z rež-
iserkami in mentorji skupin, na katerem 
je strokovna spremljevalka Simona Zorc 
Ramovš pohvalila delo z mladimi gleda-
liščniki, ki so zapolnili vrzel med že tako 
uspešnimi otroškimi in odraslimi gledali-
škimi skupinami naše izpostave.  Za re-
gijski nivo je bila poleg šmarske skupine 
izbrana mladinska skupina Drzne in Lepi 
Kulturnega društva iz Stične z aktualno 
predstavo Bang bang, mrtev si.

Barbara Rigler
JSKD OI Ivančna Gorica

www.kultura-ustvarjanje.si

Enota Ivančna Gorica, Cesta II. Grupe odredov 17
1295 Ivančna Gorica, tel. št.: 787 81 21, sikivancna@gro.sik.si

PON., TOR., SRE., PET.  od 9. do 19. ure
ČET.  od 9. do 14. ure 
SOBOTA od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Četrtkovi popoldnevi  so namenjeni njihovi odprtosti, in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure (788 45 88)
Stična: od 13. do 15. ure (051 236 436)
Šentvid: od 16. do 18. ure (051 236 436)
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Toni Vencelj 8. na puščavskem 
maratonu v Maroku
Toni Vencelj naš izvrstni ekstremni tekač je pred kratkim zaključil novo tekaško »avan-
turo«. Udeležil se je 27. maratona Des Sables, kar je bil že njegov četrti nastop v 
Sahari. 
Maraton je bil sestavljen iz šestih etap. 
Najkrajša je bila dolga 15,5 km, naj-
daljša 81,5 km, ostale pa nekje med 
35 in 40 km. Tekmovalci, ki jih je bilo 
na startu prve etape 854, so šest etap 
pretekli v sedmih dnevih. Ciljno črto 
jih je preteklo malo manj kot 800. 
Maraton je potekal pretežno po sipi-
nah, osušenih oazah, kamnitem in po-
dobnem puščavskem terenu. Toni se 
je odlično držal v zelo zahtevnih, nam 
Slovencem ne prav domačih pogojih 
(vročina, hud veter s peskom, …). 
Zanimivo je, da med najdaljšo etapo, 
ki ima 81 km, nekateri tekmovalci ne 
pridejo v enem dnevu do cilja, am-
pak preprosto prenočijo v puščavi in 
pridejo do cilja naslednji dan. Toni je 
zmogel tudi to izjemno dolgo etapo, 
a ne brez posledic, saj je bil po teku 
zelo izčrpan in je celo bruhal. Ves čas 
se je v skupnem seštevku držal 7. oz. 
8. mesta. A držati tega mesta ni bilo 
preprosto, saj so bili napori res ek-
stremni. Po pretečeni zadnji etapi je 
bilo veselje v cilju res izjemno. Zma-
govalec je postal Jordanec Salameh 
Al Agra, pred dvema Maročanoma 
Mohamedom Ahansalom in Azizom 
El Akadom. Toni je bil odličen osmi, z 
ne prav velikim zaostankom dveh ur 
in pol. Kako naporen je bil maraton 
priča tudi podatek, da je lanski zma-
govalec Rachid El Morabity odstopil 
1 km pred koncem najdaljše 4. etape 
zaradi hudih bolečin v stegnu. Toni je 
z ekipo Eurosport maraton v ekipni 
razvrstitvi že četrtič končal na zma-
govalnem odru, letos je bila njegova 
ekipa druga.
Toniju lahko res iskreno čestitamo in, 
ko ga naslednjič srečamo preprosto 
samo snamemo kapo pred njim. V 
nadaljevanju si lahko preberete, kako 
je letošnje tekmovanje na afriški ce-
lini doživljal nap »puščavski lisjak« iz 
Šentvida.

Simon Bregar

Moj 4. nastop na Maratonu des Sables
Letos sem šel v Maroko z občutkom, 
da sem res dobro pripravljen. Veliko je 

različnih dejavnikov, posebna oprema, 
visoka temperatura, mehka počasna 
podlaga, teža nahrbtnika, omejena ko-
ličina hrane in vode. Vsi ti dejavniki vpli-
vajo na rezultat, torej ne gre zgolj samo 
za tek, kot na običajnih maratonih. Kar 
veliko izkušenj sem si nabral in se lahko 
povsem enakovredno kosam z najboljši-
mi. Zato se tudi vedno rad vračam na 
to tekmo.
V zadnjem letu nisem kaj dosti tekmo-
val. Vendar to ne pomeni, da tudi nisem 
treniral, prav nasprotno, še celo več sem 
treniral kot običajno. Uspelo mi je zdru-
žiti službo in šport. Poleg dolgoletnih 
izkušenj sem si pridobil tudi ustrezno 
strokovno izobrazbo na področju špor-
ta.  Od novembra dalje nisem več trgo-
vski potnik, delam kot inštruktor fitne-
sa in tekaški trener v športnem klubu 

TekToniK. Časa za trening imam torej 
sedaj res dovolj. Trening sem poskušal 
čim bolj prilagoditi razmeram v Sahari. 
Tekaško stezo v fitnesu sem spremenil 
v neke vrste savno, kjer je temperatu-
ra presegala 30 °C. Veliko sem treniral 
tudi z nahrbtnikom. Le ta je bil letos na 
tekmi na račun lažje opreme in nekoliko 
manjše količine hrane nekoliko lažji kot 
lani. Skupna teža opreme in hrane za 
cel teden je bila 8,5 kg. 
Tekli smo 6 etap v 7-ih dneh v skupni 
dolžini 245 km. Uvodne tri, dobrih 30 
km dolge etape sem končal na skupnem 
7. mestu. Nato je prišla na vrsto odlo-
čilna 82 km dolga etapa. Na tej etapi 
so časovne razlike bistveno večje, zato 
sem imel možnosti za napredek celo 
med prve tri mesta, lahko pa bi tudi ve-
liko mest izgubil. Tudi vsi konkurenti so 
bili zelo dobro pripravljeni na to najdalj-
šo etapo, tako da sem jo končal na 9. 
mestu, razlike v času pa letos niso bile 
tako velike. 8 ur in 25  minut nepreki-
njenega teka ob popitih osmih litrih ra-
znih izotoničnih in energetskih napitkov 
pa je precej obremenilo moj želodec. Po 
prihodu zvečer v cilj me je čakala na-
porna noč z bruhanjem. Šele dopoldne  
sem lahko počasi začel piti vodo. Imel 
sem samo še 24 ur časa, da napolnim 
energetske rezerve za naslednjo, 42 km 
dolgo etapo. Ni mi uspelo pojesti vse, 
a na srečo so bili tudi drugi tekmovalci 
precej utrujeni. Predzadnjo etapo sem 
končal na 20. mestu. Druga polovica te 
etape je bila zame najtežji del letošnje-
ga tekmovanja. Mišice so bile že skoraj 
povsem izpraznjene, tekmovalci so me 
počasi začeli drug za drugim prehiteva-
ti, moral sem se res potruditi, da časovni 
zaostanek ne bi bil prevelik. Komaj mi 
je uspelo obdržati 8. mesto v skupnem 
seštevku. Zadnjo, 16 km dolgo etapo 
mi spet uspelo dobro odteči, končal sem 
jo na 7. mestu. S skupnim 8. mestom 
na koncu sem bil zelo zadovoljen. Na 
prvih štirih mestih so bili ponovno Afri-
čani. Letos mi je na treningih manjkalo  
nekaj več pretečenih kilometrov. V tem 
vidim kar veliko rezervo in to mi pomeni 
tudi motiv za naslednje leto.

RK SVIŠ Pekarna Grosuplje Ivančna Gorica

Člani korak do 
osvojitve lige, mlajši 
dečki B prvič na F4
Članska zasedba rokometašev iz Ivančne Gorice je že nekaj mesecev na vrhu 
lestvice 1. B DRL. Še več, v zadnjem času se je prednost pred drugo Sevnico 
še povečala in tri kroge pred koncem prvenstva znaša že štiri točke, s tem, 
da ima SVIŠ Pekarna Grosuplje tekmo manj. Napredovanje v prvo ligo je že 
zagotovljeno, prav tako pa praktično tudi že prvo mesto v ligi, kar bo SVIŠ-u 
uspelo drugič v zgodovini po sezoni 2005/06. Češnja na izredno uspešne igre 
– moštvo je v vsej sezoni od 17 izgubilo le dve tekmi – je bil veličasten derbi 
pred polno dvorano OŠ Stična in zmaga nad Grosupljim 34:22. 

Velikonočni turnir v mini rokometu Ormož 2012
Minirokometaši iz OŠ Šentvid pri Stični, OŠ Stična in podružničnih šol Zagradec, Krka in Višnja Gora so se na velikonočni ponedeljek na pova-
bilo organizatorja RK Jeruzalem Ormož udeležili mednarodnega turnirja Ormož 2012, kjer so v konkurenci letnikov 2001 osvojili 2. mesto, v 
konkurenci letnikov 2002 in mlajši pa 6. mesto. 
Na 10. jubilejnem velikonočnem turnirju v Ormožu so miniroko-
metaši iz vseh navedenih šol sodelovali z 2 združenima ekipama, 
in sicer letnikom 2001(OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični) in le-
tnikom 2002 in mlajši (OŠ Stična). V obeh kategorijah z medna-
rodno udeležbo je nastopilo po 7 ekip. Za mlade športnike  je 
bil turnir več kot dobrodošel, saj so se pomerili z zelo kvalite-
tnimi ekipami iz Slovenije in Hrvaške. Hkrati so turnir izkoristili 
za druženje in zabavo in prav zanimivo je bilo gledati, kako hitro 
so našli »skupni jezik« z igralci iz Hrvaške in igralci iz sodelujočih 
slovenskih klubov. 
Turnir je uspel v vseh pogledih, tudi v rezultatskem, saj je ekipa 
letnikov 2001 v izjemno močni konkurenci osvojila odlično 2. 
mesto, medtem, ko je ekipa letnikov 2002 osvojila 6. mesto, pri 
čemer je skozi turnir stopnjevala nivo svoje igre, dosegla tudi 
eno zmago in dvakrat bila blizu le tej. Skratka, igralci obeh ekip 
so na turnirju pokazali dopadljivo in predvsem borbeno igro.
Za ekipo letnika 2001 pod vodstvom mentorja Simona Stoparja 
so nastopili: Ambrož Bregar, Matevž Kutnar, Aljaž Vršič, Domen 
Košir, Matevž Tekavčič, Gašper Struna, Klemen Lesjak, Rok Za-

letelj, Matic Ropič, Luka Kuhelj, Rok Strah, Blaž Poljanec in Anej 
Lužar.

Rezultati letnik 2001: 
OŠ Šentvid pri Stični : Vučići Zagreb    12 : 6
OŠ Šentvid pri Stični : Rudar Rude Samobor   14 : 16
OŠ Šentvid pri Stični : Krka Novo mesto   13 : 12
OŠ Šentvid pri Stični : Moškanjci Gorišnica   13 : 10
OŠ Šentvid pri Stični : Krško    15 : 11
OŠ Šentvid pri Stični : Jeruzalem Ormož   13 : 9

Za ekipo letnika 2002 in mlajši pod vodstvom mentorja Uroša 
Šparla so nastopili: Domen Zupančič, Nejc Rus, Matevž Trontelj, 
Jure Perpar, Rožle Pajk, Gregor Možina, Danijel Korevec, Blaž 
Perko, Nejc Ropič, Primož Žgajnar, Jakob Trček,  Mark Česnik, 
Anže Slapničar.

Rezultati letnik 2002:
OŠ Stična : Rudar Trbovlje     8 : 14
OŠ Stična : Rudar Rude     4 : 14
OŠ Stična : Jeruzalem Ormož2    9 : 11

OŠ Stična : Vučići Zagreb     8 : 12
OŠ Stična : Jeruzalem Ormož1    7 : 20
OŠ Stična : Moškanjci Gorišnica    16 : 14

Boštjan Košir
Foto: Uroš Šparl

V prihodnji sezoni se bo v Ivančni Gorici znova igrala prva liga. (Foto: Primož Šuntajs)

Novica meseca aprila o tekmovalnih dosežkih mladih SVIŠ-evih selekcij je, da 
se je najmlajši ekipi mlajših dečkov B (letnik 2000 in mlajši) uspelo uvrstiti na 
FINAL 4 – to je zaključni turnir štirih najboljših ekip v Sloveniji, kar se v zgo-
dovini kluba v tej starostni kategoriji še ni zgodilo. Tako se bodo prvi vikend v 
mesecu maju v Novem mestu z ekipami MRK Krka Novo mesto, ŠD Mokerc 
Ig in RD Izola pomerili za naslov državnega prvaka, kar je izjemen uspeh te 
generacije, ki ga pred začetkom sezone ni pričakoval nihče. Odlično delo z 
mladimi igralci je opravil trener Aleksander Polak, ki je na državnem prven-
stvu, v katerem sodeluje 40 ekip iz cele Slovenije, z ekipo odigral 20 tekem, 
pri čemer so zabeležili kar 17 zmag in samo 3 poraze. To je priznanje in dokaz, 
da se z mladimi igralci v RK SVIŠ dela zelo dobro, da se rezultati iz leta v leto 
izboljšujejo in da so ekipe konkurenčne najboljšim ekipam v Sloveniji. Držimo 
pesti, da bi mladi igralci na zaključnem turnirju pokazali dobro igro in se po-
kazali v lepi luči.
Zelo dobro gre tudi ostalim mladim selekcijam. Mlajši dečki A (letnik 1999 
in mlajši) so na prvenstvu odigrali 22 tekem, jih 16 zmagali in 6 izgubili in se 
bodo na zaključnem turnirju borili za 9. do 12. mesto v Sloveniji, kar je v kon-
kurenci 35 ekip odličen dosežek. Starejši dečki B (letnik 1998 in mlajši) so na 
prvenstvu odigrali 16 tekem, dosegli 7 zmag, 1 remi in 8 porazov in se bodo na 
zaključnem turnirju pomerili za 5. do 8. mesto v Sloveniji, kar je v konkurenci 
26 ekip ravno tako odličen dosežek. V kratkem bosta s tekmovanjem zaključili 
tudi ekipi starejših dečkov A in kadeti, pri čemer vas bomo o njihovem konč-
nem rezultatu obvestili v prihodnjem glasilu.

Boštjan Košir in Lojze Grčman
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Sedaj je pravi čas za vpis v 
Nogometno šolo Ivančna Gorica
V Nogometni šoli iščemo nove igralce in igralke vseh selekcij. Vpis poteka vsak ponedeljek, četr-
tek ali petek od 16.30 do 18.00 v prostorih kluba. Igralko ali igralca pripeljite na ogled treninga, 
kjer se bo pridružil vrstnikom. Staršem ali spremljevalcem pa bodo predstavniki kluba oz. trenerji 
razložili vse podrobnosti. Vabljeni!
Spoštovani starši in mladi nogometaši, 
NOGOMETNI KLUB NOGOMETNA ŠOLA IVANČNA GORICA razvija sistem in organizacijo, ki mladim ponuja najboljše 
pogoje za njihov nadaljnji nogometni in tudi osebnostni razvoj. Poudarek je na profesionalnosti, strokovnosti in dobri orga-
niziranosti na vseh ravneh. S svojo organizacijo in načinom dela skrbimo za vzgojo kvalitetnih igralcev v vseh starostnih ka-
tegorijah. Naša želja je, da postanejo nogometaši, ko bodo končali z vadbo v naši šoli, konkurenčni najboljšim nogometašem 
v državi, ne samo v tehničnem, taktičnem in  kondicijskem smislu, ampak tudi kot osebnosti. Osnova vsega je vzgoja, ki ji 
poleg učenja, treniranja in izobraževanja namenjamo posebno vlogo. Po dobrem letu dni našega delovanja imamo razvese-
ljive rezultate, sposobne in motivirane trenerje, primerne tekmovalne uspehe, dobre pogoje za delo in predvsem voljo za 
nadaljnji razvoj. 
VABIMO VAS, da razmislite o vpisu svojega otroka ali mladostnika v Nogometno šolo in mu priskrbite redno vadbo 
pod strokovnim vodstvom ter ga vključite v zdravo socialno skupino, v kateri je šport in prijateljstvo na prvem mestu. 

Kako to storite?
- Pridete na ogled katerega od treningov po razporedu, ki je objavljen na naši spletni strani www.ns-ivancnagorica.si. Nogo-
metaš ali nogometašica se tako lažje odločita o vpisu v šolo. Predlagamo celo, da najprej opravi nekaj treningov povsem brez 
obveznosti in, če mu (ji) ugaja, ga potem vpišemo v klub. 
- Pokličete katerega od trenerjev, njihovi kontakti so na spletnih straneh, in se z njim dogovorite za sestanek v klubu, kjer 
vam bo razložil potek dela.
- Nam pošljete sporočilo na naslov nsivancnagorica@gmail.com in vam bomo odgovorili z vsemi potrebnimi informacijami.

Kdo se lahko vpiše?
Vpisujemo vse fante in dekleta od dopolnjenega 5. leta do 14. leta starosti. Ob vpisu poskrbimo za zdravniški pregled in 
otroka vključimo v vadbeno skupino vrstnikov. Poskrbimo tudi za osnovno opremo na stroške kluba (torba, vadbeni dres, 
nogavice, brisača, kapa,…), tako, da vam preostane samo nakup primerne obutve. Predlagamo vam, da se nam priključite in 
omogočite svojemu otroku športno dejavnost, ki mu bo v veselje.                                                                                                    

V imenu NŠ Ivančna Gorica Simon Bregar

Nova sezona motokrosistov  
že v polnem teku
Prvič v novi sezoni se v našem Klasju oglašajo tudi motokrosisti iz AMD Šentvid pri 
Stični. 18. marca se je namreč začela letošnja sezona z dirko pokalnega prvenstva v 
Vrtojbi in se teden dni nadaljevala tudi s prvo dirko državnega prvenstva v Brežicah. 
V AMD Šentvid pri Stični pa beležijo tudi že letošnje prve nastope na tujih dirkališčih.
Tako začenjamo pregled dosedanjega 
poteka sezone z dvema dirkama izza 
meja Slovenije. Na velikonočni pone-
deljek so na dirki odprtega državnega 
prvenstva Hrvaške nastopili Jan Pan-
car, Igor Pancar in Borut Koščak. Jan 
Pancar, ki letos prvič nastopa v kate-
goriji MX 85 se je v Savskem Marofu 
odlično znašel in dirko končal na 2. 
mestu, medtem, ko je Borut Koščak 
v elitnem razredu MX Open le za las 
zaostal za najboljšo hrvaško trojico in 
tako končal na 4. mestu, medtem ko 
je bil Igor Pancar deseti.
Teden dni za tem, pa je Jan Pancar 
nastopil tudi na prvi letošnji dirki za 
evropsko prvenstvo. Na dirki v ita-
lijanski Faenzi je sodelovalo več kot 
40 voznikov iz območja srednjee-
vropske cone držav, kamor spada 
tudi Slovenija, potek tekmovanja pa 
so krojile slabe vremenske razme-
re. Jan je kljub temu končal sobotne 

kvalifikacije s šestim najboljšim časom 
med vsemi, a je močan dež v noči na 
nedeljo razmere na progi še dodatno 
poslabšal. Tako je v nedeljo prva in 
edina vožnja, do prekinitve poteka-
la v težkih razmerah, katerim so bili 

kos predvsem starejši in izkušenej-
ši vozniki in tako se je Jan s prvimi 
evropskim nastopom po prestopu v 
močnejšo kategorijo motorjev, vrnil 
v domovino s 27. mestom in kopico 
novih izkušenj.
Sicer pa je omenjena trojica že pred 
tem uspešno začela sezono na do-
mačih tleh. Jan Pancar je bil v Vrtojbi 
2. in v Brežicah 3., Koščak osmi in 
deveti, Igor Pancar pa je novo vete-
ransko sezono začel z zmago in tre-
tjim mestom. Na obeh dirkah je so-
delovala tudi večina ostalih voznikov 
AMD Šentvid pri Stični, ki bodo letos 
zastopali barve šentviškega društva. 
Med vidnejšimi dosežki je tudi 3. me-
sto Roka Viranta v Vrtojbi, priložnosti 
za nove uspešne nastope pa so sledile 
že v drugi polovici aprila o katerih pa 
bomo poročali v naslednji izdaji Klas-
ja. Takrat tudi več o začetku letošnje 
sezone v crosscountryu.

Matej Šteh

Po nesrečnem razpletu 
v končnici se je 3. liga 
izmuznila
Ivančani redni del lige zaključili na 2. mestu
V soboto, 3. 3.2012, se je za ivanške košarkarje končala že četrta sezona na-
stopanja v državnem ligaškem tekmovanju, ki so jo Ivančani, pod trenersko 
taktirko Andraža Ulčarja, zaključili z zmago nad ekipo KK Velike Lašče (90:56). 
Ekipa KK Ivančna Gorica je ob ustanovitvi leta 2008 začela z nastopom v tretji 
slovenski košarkarski ligi, ki je pomenila četrti rang tekmovanja v državi, pred 
letošnjo sezono pa se je liga iz. 3. Skl. preimenovala v 4. skl.  Vse od prve 
sezone dalje, se je kakovost ekipe izboljševala, kar se je odražalo tako na igri-
šču, kot tudi na prvenstveni lestvici. Sedmemu, četrtemu in tretjemu mestu 
v preteklih sezonah, so igralci letos dodali še drugo mesto v skupini Zahod, 
ki pomeni najvišjo uvrstitev v štirih letih nastopanja v državnem tekmovanju. 
Tudi pogled na statistiko pove, da je letošnja sezona za Ivančane najbolj uspe-
šna do sedaj: odigranih je bilo 18 tekem rednega dela,  na katerih so dosegli 
15 zmag in 3 poraze. Pri tem so v napadu dosegli 1440 točk, v povprečju 80,0 
na tekmo, kar pomeni, da so najboljša napadalna ekipa v skupini, 1211 prejetih 
točk v obrambi, oziroma 67,3 na tekmo, pa jih uvršča na četrto mesto med 
najboljšimi obrambnimi ekipami. 
Doseženo končno drugo mesto v skupini Zahod je pomenilo uvrstitev v doda-
tno razigravanje za uvrstitev v višji rang tekmovanja, 3. slovensko košarkarsko 
ligo. V razigravanje so se poleg KK Ivančna Gorica uvrstile še ekipe KK Kraški 
zidar, KK Celjski vitez in KK Posavje Podbočje. Tako so košarkarji odigrali še 
štiri dodatne tekme, v kateri so se po dvokrožnem sistemu pomerili s prvou-
vrščenima ekipama iz skupine Vzhod. Sistem tekmovanja je bil takšen, da sta 
prvouvrščeni ekipi iz vsake skupine v nadaljevanje prenesli točke iz medse-
bojnih srečanj. Za Ivančane je to pomenilo, da so s seboj prenesli dve točki, 
osvojeni ob dveh porazih s prvouvrščeno ekipo KK Kraški zidar. 
V razigravanju so košarkarji nadaljevali z dobrimi igrami, zabeležili so tri zmage 
in en poraz, ki pa se je izkazal za odločilnega, saj je poleg nenadejanega poraza 
Kraškega zidarja proti Celjskemu vitezu v zadnjem kolu, pripomogel, da so 
Ivančani osvojili končno tretje mesto, ki ne vodi več v višji rang tekmovanja. V 
3. košarkarsko ligo sta se tako uvrstili ekipi KK Kraški zidar in KK Celjski vitez.
V sezoni 2011/2013 je Košarkarski klub Ivančna Gorica na 28 tekmah pod 
okriljem KZS dosegel 21 zmag, 6 porazov in 1 neodločen izid. V rednem delu 
prvenstva 4. SKL smo zasedli 2. mesto, v razigravanju za 3. SKL 3. mesto, v 
pokalnem tekmovanju SPAR pa prišli med 20 najboljših ekip.
Ob koncu sezone se zahvaljujemo navijačem, ki so spodbujali naše košarkarje 
na napetih tekmah in sponzorjem tem donatorjem, ki so omogočili delovanje 
kluba.

Rezultati v razigravanju:
Celjski vitez : Ivančna Gorica   58:69
Ivančna Gorica : Posavje Podbočje   77:74
Ivančna Gorica : Celjski vitez   72:80
Posavje Podbočje : Ivančna Gorica   70:82

Končna lestvica razigravanja za vstop v 3. SKL:

 Ekipa tekme zmage porazi točke
dani/

prejeti

povprečni 

dani/

prejeti

1 Kraški zidar Sežana 6 4 2 10 469/389 78.2/64.8

2 Celjski vitez 6 4 2 10 413/383 68.8/63.8

3 Ivančna Gorica 6 3 3 9 436/444 72.7/74.0

4 Posavje Podbočje 6 1 5 7 372/474 62.0/79.0

Končna lestvica rednega dela  4. SKL Zahod:

 Ekipa tekme zmage porazi točke dani/prejeti

povprečni 

dani/

prejeti

1
Kraški zidar 

Sežana
18 16 2 34 1398/1193 77.7/66.3

2
Ivančna 

Gorica
18 15 3 33 1440/1211 80.0/67.3

3 Gorenja vas 18 13 5 31 1337/1188 74.3/66.0

4 Cerknica 18 11 7 29 1357/1300 75.4/72.2

5
Krvavec 

Meteor
18 10 8 28 1195/1170 66.4/65.0

6 Velike Lašče 18 8 10 26 1173/1221 65.2/67.8

7
Lesdog 

Kočevje
18 7 11 25 1275/1327 70.8/73.7

8 Bloke Novolit 18 5 13 23 1189/1319 66.1/73.3

9 Kranjska Gora 18 5 13 23 1155/1300 64.2/72.2

10 Žiri 18 0 18 18 1171/1461 65.1/81.2

Športni pozdrav, Jernej Strnad

Letos trikrat v Dolini  
pod Kalom
Letos bodo na račun prišli tudi 
domači ljubitelji dirk v moto-
krosu in novi popularni disciplini 
crosscountry. AMD Šentvid pri 
Stični sicer letos po treh uspešnih 
organizacijah dirke evropskega 
prvenstva ne bo gostilo dirke na 
tako zahtevni ravni, vendar kljub 
temu bo v »Cukarci« pestro in za-
nimivo:
27. maj – Pokalno prvenstvo Slo-
venije v motokrosu
26. avgust – Državno prvenstvo 
Slovenije v motokrosu
29. september – pokalno prven-
stvo Slovenije v crosscountryu Borut Koščak v novi sezoni.  

Foto: Peter Vasle

Jan Pancar na dirki v Italiji.
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Taekwondo klub Kang Ivančna Gorica

Pokal Šmartno-Litija 2012
V soboto, 10. marca, je bil v dvorani 
Pungrt v Šmartnem pri Litiji tradici-
onalni turnir v taekwondoju Pokal 
Šmartno-Litija, ki se ga je udeležil 
tudi TKD klub Kang. Med 21 klubi 
iz Hrvaške, Italije in Slovenije je klub 
Kang osvojil skupno sedmo mesto, v 
kategoriji kick pa drugo mesto med 
osmimi klubi. Barve kluba je na tek-
movanju zastopalo 27 tekmovalcev 
iz Ivančne Gorice, Ambrusa, Višnje 
Gore in Škofljice; dvanajst otrok je 
tekmovalo v kategoriji kick, petnajst 
se jih je merilo v borbah. Velja izpo-
staviti, da s(m)o v Sloveniji prvič tek-
movali v kategoriji kick; gre za nožne 
udarce oziroma brce v elektronski 
ščitnik, ki je privezan na stoječi vreči. 
Kdor zbere največ točk z omenjenimi 
nožnimi udarci v vrečo in na ta način 
premaga svojega tekmeca, napredu-
je v naslednji krog, kjer se pomeri z 
drugimi zmagovalci dvobojev.
Za višnjegorsko ekipo je bila to druga 
tekma, na kateri je sodelovala in sko-
raj vsi njeni člani so tekmovali v kicku, 
le najstarejši Kenan Huseinovič se je 
meril v borbah. Kenan je tekmoval 
med mlajšimi kadeti (do 47kg) in je 
imel samo enega nasprotnika; v fina-
lu je izgubil proti borcu z Hrvaške z 
0:3 ter tako končal na drugem me-
stu. Nastopili so tudi drugi. Tija Do-
brič je bila najuspešnejša tekmovalka 
v kicku; v finalu je premagala tekmico 
in klubsko kolegico iz Škofljice Živo 
Jovanovič s 86:38, s tolikim številom 
točk pa bi bila uspešna tudi v moški 
konkurenci. Valter Germ je bil v pr-
vem kolu prost in se je prebil do ko-
lajne že z eno zmago, ko je premagal 
rivala iz Maribora z 58:56. Zanimivo, 
pri tem je naredil napako organizator 
turnirja, ki je kot zmagovalca napisal 
slednjega, tako da je Valter izpadel in 
ni mogel nastopiti v polfinalu. Po pri-
tožbi so se mu prireditelji opravičili 
in mu podelili kolajno. Tudi Žan Zu-
pančič je zmagal v prvem kolu pro-
ti domačinu iz Šmartnega s 43:40, v 
drugem pa je klonil proti Tržačanu s 
46:53. Podobno je bilo z Žanom Er-
javcem iz Ivančne Gorice – najprej je 

bil boljši od Ljubljančana z 42:34, nato 
je priznal premoč izkušenemu tek-
mecu s Hrvaške in končnemu zmago-
valcu s 54:83. Z borbenim pristopom 
so se izkazali še Urh Ambrošič (36 
točk), Tilen Koren (51), Dino Hodžič 
(56), Erik Grubišič (32), Jaka Hočevar 
(40), Mark Šalamon (38) in Jan Kušar 
(39). Tekmovali so v kicku, a žal izpa-
dli že v prvem krogu. Vsi tekmovalci, 
ki so se predstavili v kicku, so dobili 
nagrade.

Pri borbah je bil najuspešnejši Aleš 
Tekavčič, mladinec v kategoriji do 51 
kg. V polfinalu je zmagal brez boja, 
saj se njegov prvi tekmec s Hrvaške 
ni pojavil na prizorišču, v finalu pa je 
premagal še enega Hrvata s 5:4 in 
osvojil prvo mesto. Še en mladinec 
Timotej Todič (do 59 kg) je najprej 
ugnal domačina iz Šmartnega z 2:0, 
v drugi borbi pa je kljub zelo dobri 
in privlačni predstavi izgubil proti ta-
ekwondoistu s Hrvaške s 4:10 in bil 
na koncu drugi. Kristijan Glušac (ka-
det B, do 45 kg) je v polfinalu tesno 
izgubil z domačinom z 2:3 in končal 
kot tretji, v finale te kategorije pa je 
bil z žrebom uvrščen naš Matic Pajk 
iz Škofljice, ki je nato premagal Šmar-
čana z visokih 11:1 in osvojil zlato 

kolajno. Njegov brat Jure Pajk (mlajši 
kadeti, do 43 kg) je v prvem kolu pre-
magal hrvaškega predstavnika s 3:2, 
v drugem kolu pa ga je ugnal Hrvat z 
2:0 in tako osvojil bronasto medaljo. 
Lukas Gregorič (mlajši kadeti, do 30 
kg) je v svoj prid odločil dve borbi – 
najprej je premagal domačina z 12:0, 
nato pa z istim izidom predčasno 
še borca s Hrvaške. V njegovi tretji 
borbi je bil zanj premočan poznejši 
zmagovalec v tej kategoriji; Lukas je 
klonil s 4:12 in turnir končal na tre-
tjem mestu. S tem pa nastopov še ni 
bilo konec. Jure Tozon (mlajši kadeti, 
do 33 kg) je dobil prvo borbo proti 
Šmarčanu z 8:1, nato ga je premagal 
gost s Hrvaške s 5:4. V isti kategoriji 
je tekmoval tudi Urh Oven in kljub 
tradicionalni borbenosti klonil proti 
ljubljanskemu borcu. Blaž Kunster ni 
imel tekmeca in mu je tako pripadlo 
zlato, Ambrušan Matic Hočevar pa je 
imel samo eno borbo in je tedaj klonil 
proti Mariborčanu z 1:4. Borili so se 
tudi Luka Hočevar, Miha Škof, Žiga 
Hrovat in Luka Vojščak – v njihovih 
kategorijah so bili prijavljeni le trije 
tekmeci, zato so jim kljub porazom 
pripadla tretja mesta.

Jernej Suhadolnik

Sankukai državno 
prvenstvo 2012 za 
mladinke, mladince, 
člane in članice v 
športnih borbah 
absolutno 
V nedeljo, 18. marca 2012, je v Grosuplju potekalo 
Sankukai državno prvenstvo Slovenije za mladinke, mla-
dince, članice in člane v športnih borbah v absolutni 
kategoriji, ki ga je organizirala SKZS v sodelovanju s SKK 
Grosuplje.

OBČINSKA LIGA V MALEM NOGOMETU

Rekordno število ekip - 20 v 18. 
izvedbi občinske lige 
V prelepi dolini, uvali v Hrastovem Dolu se je 15. aprila 
na asfaltnem igrišču začela nova sezona občinske malo-
nogometne lige. Žal ni bila obsijana s soncem, a tudi dež 
ni mogel skaziti dobrega razpoloženja. Lige se udeležu-
je rekordno število ekip, kar 20, ki so razdeljene v dve 
kakovostni skupini, z 10-imi udeleženci. Že prvi krog je 
ponudil zanimive boje in tudi nekaj presenečenj. Tako je 
v prvi ligi največji papirnati favorit- ekipa Tyson team (je-
dro ekipe lanskih prvakov-Mizarstvo Trunkelj Krka letos 
ne nastopa oz. so se igralci razporedili po drugih ekipah) 
pokleknila že na začetku, z novincem v ligi ekipo Flirt bar 
so izgubili z 1:2. Z enakim izidom je izgubila tudi ekipa 
Mizarstvo Gnidovec Spodnje Brezovo (prav tako ena od 
kandidatk za najvišja mesta), ki je morala v prvem krogu 
priznati premoč ekipi ŠDM Krka, ki se je izkazala za zelo 
čvrsto ekipo, ki bo kandidirala za visoka mesta. Zelo moč-
na in trdna ekipa je tudi ŠD Ambrus. Po zaostanku z 1:3 
so preobrnili rezultat na 5:3 proti zelo solidni ekipi Grad-
beništvo Glavan Muljava, ki lahko še marsikomu zmeša 
štrene. Najvišjo zmago v 1. ligi so zabeležili FSK Mafijozi, 
s 4:0 so premagali novince v ligi, Picerijo Toplar. 
V drugi ligi bodo vrh verjetno krojile 4 ekipe: Pekarna do-

brot, Hrastov Dol, Gostišče Krka in Niko tours. Ne sme-
mo pozabiti tudi na ŠD Temenico in ŠD Ambrus mlade. 
A to so le začetna predvidevanja, potek lige bo lahko dal 
tudi drugačne odgovore. Na začetku je v 2. ligi vsekakor 
največ pokazala ekipa Pekarna dobrot, ki bi tudi v 1. ligi 
igrala zelo vidno vlogo. 
Rezultati 1. kroga: 
1. liga: 
Gradbeništvo Glavan Muljava : ŠD Ambrus      3 : 5 
Picerija Toplar : FSK Mafijozi                               0 : 4
Miz. Gnidovec Sp. Brezovo : ŠDM Krka              1 : 2
Bar pr Livarni : BS ŠD Zagradec                           2 : 1
Tyson team : Flirt bar                                          1 : 2

2. liga: 
Gostišče Krka  : Futsal team Krka                    8 : 3
Hrastov Dol : Ekipa KIP Sl. dimnik                      7 : 2
Niko tours : Pekarna dobrot                              1 : 6
ŠD Temenica : ŠD Ambrus mladi                       2 : 1
Kekčevo moštvo : Elvez raja                                5 : 0

Simon Bregar

Karateisti KK Ivančna Gorica smo 
se celo sezono udeleževali pokalnih 
tekmovanj in pridno nabirali točke 
in izkušnje, da smo dosegli kriterij 
za udeležbo na državnem prven-
stvu. Za državno prvenstvo pa so se 
še posebej pripravljali na dodatnih 
borbenih treningih, kjer je bil velik 
poudarek poleg fizične pripravlje-
nosti tudi na  tehnično taktičnih ele-
mentih borbe, kar se je poznalo pri 
doseganju kvalifikacijske norme, kar 
je pogoj za nastop na državnem pr-
venstvu. Na tekmovanju, je tekmo-
valec  izpostavljen neki vrsti stresni 
situaciji, kajti v trenutku mora pra-
vilno reagirati, istočasno pa ne sme 
poškodovati nasprotnika. Prav tu pa 
pride do izraza kvalitetna pripra-
va tekmovalca, da mu uspe doseči 
notranjo sproščenost, maksimalno 
koncentracijo, obvladovanje čustve-
ne napetosti in izbira prave taktike, 
takrat, ko je pred odločitvenim bo-
jem. To je uspelo dvema našima tek-
movalcema.
Normo za državno prvenstvo je do-
seglo  pet članov in  ena članica iz 
Ivančne Gorice, ki pa  je  prišla bra-
nit  lanskoletni naslov državne prva-
kinje.   Tudi v letošnjem letu je bilo 
tekmovanje zelo napeto in zanimi-
vo. Naša lanskoletna prvakinja Kar-
men je imela v finalnem boju odlično 
tekmovalko iz Ljubljane, a ji je, po 
preudarni, zelo atraktivni, taktični 
borbi, uspelo premagati in osvojiti 
tudi letošnji naslov najboljše v član-
ski kategoriji. Žan pa je letos zadnjič 
nastopil v mladinski kategoriji, na-
mreč naslednje leto bo tekmoval že 

v članski kategoriji. Ves čas tekmo-
vanja je bil uganka za svoje naspro-
tnike in jih uspešno premagoval. V 
finalni borbi pa mu je popustila kon-
centracija in je zaradi kazenskih točk 
izgubil borbo z dokaj enakovrednim 
tekmovalcem.
Uradno je odprl tekmovanje župan 
občine Grosuplje,  g.  Peter Verlič, 
ki je poudaril, da vedno rad vidi mla-
de ljudi, ki se hočejo preko športa 
in tekmovanja naučiti strpnosti in 
doseči željen cilj, tako v športu kot 
v osebnem življenju. 
 
Po zanimivih in dokaj izenačenih 
bojih pa so bili doseženi naslednji 
rezultati:

Mladinke:
1. Tjaša Šinkovec, Domžale
2. Nuša Babnik, Forum
3. Sara Humar, Domžale

Mladinci:
1. Uroš Blagojevič, Forum
2. Žan Dežman, Ivančna Gorica
3. Tadej Grmek, Forum

Članice:
1. Karmen Globokar – Ivančna Go-
rica
2. Katja Čop, Forum
3. Teja Grad, Forum

Člani:
1. Samo Levačič, Forum
2. Dean Levačič, Forum
3. Mihael Borštnik, Grosuplje

za karate klub Gašper Šinkovec

Dobitniki pokalov na SDP v Grosuplju: Karmen –stoji skrajno levo, Žan- stoji skraj-
no desno
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Življenje niso dnevi, 
ki so minili, temveč dnevi, 
ki smo si jih zapomnili.

ZAHVALA
V 94. letu starosti nas je zapustila 
draga teta 

AMALIJA GRABLJEVEC roj. KOTAR 
po domače Fiščilova Malka

z Glogovice 8

Iskrena hvala sorodnikom, prijateljem, vaščanom in znan-
cem za darovano cvetje, sveče, v dober namen in za svete 
maše in jo pospremili na njeni zadnji poti. Hvala dr. Zupan-
čiču in sestri Heleni iz ZD Ivančna Gorica.
Posebna zahvala tudi gospodu Janezu Petku za njegove dol-
goletne obiske na domu in za lepo opravljeno posebno slo-
vesnost.
Hvala tudi pogrebnemu zavodu Perpar za organizacijo po-
greba in pevcem za lepo zapete žalostinke. 
Ohranili jo bomo v lepem spominu.

nečak Marjan z družino

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče,  
ni več tvojega smehljaja, 
utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 
Zato pot nas vodi tja, kjer sredi 
tišine spiš, a v naših srcih ti živiš. 

Vse naše upanje, dobre misli so
bile zaman, a bolezen je bila moč-
nejša. 

ZAHVALA
V 65. letu nas je zapustil naš ljubi mož, ati, brat, stric,  

stari ata in tast

JOŽE ŠTEPEC
Šentpavel 5, Šentvid pri Stični

Z žalostjo v srcu se iskreno zahvaljujemo, vsem sorodni-
kom, prijateljem in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih 
nesebično stali ob strani, izrekli sožalje, darovali za sv. maše, 
dober namen, cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se tudi osebju ZD Ivančna Gorica, gospodu 
župniku Grebencu, gospodu Petku in gospodu Koželju ter 
pogrebnemu zavodu Perpar, Cvet market Jana Žurga in Pi-
ceriji Kegeljček. Vsem iskrena hvala. 

Žalujoči vsi njegovi

Gospod je dal, 
Gospod je vzel, 
naj bo hvaljeno ime Gospodovo
(Job 1, 21)

ZAHVALA

Tiho, kot je živela, je zaspala v večno življenje naša draga 
mama, babica in prababica, tašča, teta

VIDRIH ANA
(6. 2. 1927 – 19. 3. 2012)

Ob izgubi naše drage mame Vidrih Ane, bi se radi zahvalil g. 
Borisu Žirovniku za skrbno opravljen obred, g. Blatniku za 
lepe poslovilne besede, pevcem pod vodstvom Robija Koh-
ka za čudovito petje, pogrebnemu zavodu Perpar za po-
grebne storitve, vsem sorodnikom, znancem, prijateljem za 
darovano cvetje, maše, sveče in sočutne besede. Ne naza-
dnje pa gre največja zahvala našemu Vsemogočnemu Bogu 
za podarjenih 85 let njenega življenja. Resnično še enkrat 
hvala vsem in vsakemu posebej. 

Vsi njeni

Guapa – Vučko team
Plesni klub Guapa se je na prvi aprilski konec tedna odpravil na INTER DAN-
CE FEST – SARAJEVO 2012. Kot se za »olimpijsko« delegacijo spodobi, je 
poleg naših plesalk odšlo na pot še zavidljivo število srčnih navijačev (staršev 
in predstavnikov kluba) ki, smo se za nekaj dni poistovetili z Vučkom.  
Kot pravi Vučki smo se sprehodili po Baščaršiji, se seveda ustavili na pravih 
sarajevskih čevapčičih pri Želju in na lastnih brbončicah ugotovili, zakaj so 
tako močno opevani. Enostavno najboljši so! Morda so  čevapi, morda Vuč-
ko, najverjetneje pa so naše plesalke v Street dance-u najbolj zaslužne za 
olimpijsko bero kolajn in pokalov. Kaja Pekeč si je kot solistka priplesala 1. 
mesto, naši dvojčici Nika&Maja Gjerek sta osvojili med pari 3. mesto, za veliki 

finale pa so si članice mladinske male formacije priplesale še 1. mesto in prejele zlati pokal, ki že krasi 
vitrino in nas vse skupaj v PK Guapa nagovarja in spodbuja, da bomo še naprej pridno trenirali in se 
udeleževali mednarodnih in domačih tekem ter plesnih festivalov.  Za vse plesalke in spremljevalce je 
bil to zelo lep izlet v olimpijsko Sarajevo in že smo si obljubili, da gremo naslednje leto spet na obisk 
k Vučku, s še večjo delegacijo, seveda! 
Fotozgodba vas čaka na Guapa FB profilu.
Čestitke našim plesalkam!                      Grega Zrlilič, PK Guapa

Če je moker april, bo kmet veliko pridelkov dobil.

Zelenjavni vrt spomladi
Spet je leto okoli in čas je, da se posvetimo pridelovanju zelenjave, zelišč, rožic, ... 
Ko se zemlja dovolj osuši, pripravi-
mo gredice za setev in presajanje. Če 

hodimo po mokri zemlji, jo zbijemo 
in zato v njej manjka zračnih prosto-
rov. Korenine pa potrebujejo zračno 
zemljo, da se lahko širijo in poiščejo 
dovolj hranil. 
Zunaj začnemo sejati šele takrat, ko 
se zemlja segreje vsaj na 5 stopinj 
Celzija. Prve zelenjadnice so solata, 
grah, bob, kreša, rukola in mesečna 
redkvica. Korenček in peteršilj po-
trebujeta za dovolj uspešno kaljenje 
vsaj 10 stopinj Celzija. Zato s setvijo 
ne hitimo. Ko se dan podaljša in se 
zemlja še nekoliko ogreje, je čas, da 
posadimo nizki fižol. Kaljenje graha, 
fižola in boba bo hitrejše in enako-
mernejše, če seme čez noč namoči-
mo. 
Proti koncu meseca sejemo blitvo in 
rdečo peso. Čeprav si nista nič po-

dobni, sta sorodnici, zato naj ne ra-
steta skupaj. Ker pa imata obe radi 
soseščino nizkega fižola, jih lahko na 
gredici kombiniramo. 
Tudi izbira sort za spomladanske se-
tve je pomembna. Posebno pri sola-
tah moramo biti pozorni na to, kate-
re sorte posejemo spomladi, poleti 
ali jeseni. Solate slovenskega izvora 
(majska kraljica, atrakcija, posavka) 
so skromnejše in bodo veliko lepše 
uspevale, če zemlja ne bo preveč 
pognojena. Lahko jih sejemo ali sa-
dimo na gredice, gnojene s hlevskim 
gnojem v prejšnjem letu, ne pa šele 
lansko jesen. Sejemo vedno v vrstice. 
Ker nam na vrtu vedno primanjkuje 
prostora, lahko vmesni prostor med 
vrsticami solate izkoristimo za setev 
mesečne redkvice, rukole ali kreše, 

ki jih hitro pospravimo. 
Tako nizki fižol kot bob lahko posa-
dimo med grebene krompirja, a šele 
takrat, ko ga ogrnemo in okopljemo. 
Fižol in bob s simbiotskimi bakteri-
jami na koreninah »pridelata« dovolj 
dušika za svojo rast, veliko ga ostane 
tudi za sosednji krompir. Ko pobere-
mo stroke fižola ali sveža zrna boba, 
rastlin ne populimo, ampak jih pore-
žemo. Bakterije na koreninah tako še 
nekaj časa živijo in »hranijo« krompir. 
Bazilika v bližini bučnic bo pregnala 
pepelasto plesen, ki zelo rada napade 
rastline v vročem in suhem poletju. 
Tudi bučkam, lubenicam in melonam 
bo koristila soseščina nizkega fižola, 
boba ali graha. Bazilika privablja tudi 
opraševalce kumar, ter izboljša okus 
paradižniku.
Sladka koruza odvzema tlom velike 
količine dušika, pa tudi drugih hranil. 
Najboljši sosed ji bo torej stročnica, 
ki veže dušik iz zraka. V družbi stroč-
nic bodo dobro rasli tudi drugi veliki 
porabniki dušika: zelje, cvetača, bro-
koli, kumare ...

Šetraj izboljša okus solatnicam in fi-
žolu, kumina krompirju, krebuljica pa 
korenčku. Kamilica ima najboljši vpliv 
na zelje in čebulo.
Špinača izloča v tla saponine, ki spod-
bujajo rast vseh rastlin, zato naj raste 
po celem vrtu, razen v bližini rdeče 
pese, ki je ne mara. Od zelišč na splo-
šno rast ugodno deluje luštrek.
Ne lotimo se vsega naenkrat, da nam 
bo delo na vrtu v veselje. 

Ihan Irena, dipl.ing.agr. in hort.

ˇ
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Spomladi je sonce že toplo posijalo,
a tvoje srce je prezgodaj zastalo.
In hiša je prazna, a tebe več ni,
zaman te iščejo naše oči. 
Sedaj mirno in spokojno spiš,
a v naših srcih večno živiš. 

ZAHVALA

JOŽEFA STEKLAČIČ
iz Ivančne Gorice, Studenec 8

(1296 – 2012)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, va-
ščanom in znancem, ki ste z nami delili žalost in nam stali 
ob strani.
Hvala za podarjeno cvetje, sveče, svete maše in dober na-
men, hvala župniku Juriju Zadniku in msgr. Jožetu Kasteli-
cu za lepo opravljen poslovilni obred, pogrebnemu zavodu 
Perpar ter pevcem in trobentaču. 
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste jo imeli radi …

Vsi njeni

Ujeta v naša srca,
z najlepšimi spomini,
boš vsak naš korak
spremljala v tišini.

ZAHVALA
V 88. letu starosti nas je zapustila 
draga mama

MARIJA LESJAK
po domače Kofehavzarjeva Mimi iz Stične.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, so-
sedom in znancem za izrečene besede sočutja, darovano 
cvetje, sveče in svete maše, ter vsem, ki ste jo pospremili na 
njeno zadnjo pot. 
Posebej se zahvaljujemo župnikoma g. Fileju in g. Kastelicu 
za lepo izvedeno mašo in obred, Godbi Stična, ter zavodu 
Perpar za organizacijo pogreba.

Vsi njeni  

Ptice so zjutraj glasno zapele, 
da mamo ljubo, s seboj na pot so 
te vzele,
zdaj tam si nekje in čakaš na nas, 
da se srečamo spet, ko pride naš 
čas.
V srcih naših boš vedno sijala,
kot sončni žarek, topla, ljubeča in 
vedno nasmejana.
Mama, pogrešamo te.

V SPOMIN
Dragi mami

MARIJI ERJAVEC
z Bojanjega Vrha 14

20. 3. 2012 je minilo dolgih deset let odkar si odšla od nas. 
Ni dneva, da se te ne bi spominjali, saj te zelo pogrešamo. 
Vsem, ki se je spominjate in postojite pri njenem grobu in 
prižgete svečo, pa se lepo zahvaljujemo.

Vsi njeni 

Mar prav zares odšel si tja, v ne-
znano?
Kako si mogel, ko smo mi še tu …?
Nositi moramo vsak svojo rano
molče, da ti ne zmotimo miru.

      
(S. Makarovič)

ZAHVALA
V sredo, 14. marca 2012,  smo se za vedno poslovili od 
našega dragega ata 

JOŽETA HOČEVARJA, 
s Krke 25.

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga imeli radi, ga obisko-
vali in mu krajšali samotne ure v domu. Hvala sorodnikom, 
prijateljem, znancem, sosedom in vaščanom za izrečena so-
žalja, darovane svete maše, cvetje in sveče. Zahvaljujemo se 
tudi g. župniku za njegove čuteče besede slovesa, govorniku 
Društva upokojencev Ivančna Gorica, Komunalnemu pod-
jetju Grosuplje, pogrebni službi Perpar, krškim  pevcem in 
vsem, ki ste se poklonili njegovemu spominu in ga pospre-
mili na zadnji poti. 
Vsem še enkrat - iskrena hvala.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
V 90. letu starosti se je od nas 
poslovila in odšla v večnost naša 
sestra in teta

IVANKA KAMNIKAR
z Vira pri Stični
(16. 09. 1922 -  15. 02. 2012)

Ob njenem slovesu se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, prijateljem, vaščanom in znancem za izrečeno sožalje, 
darovano cvetje in sveče, mašne in druge namene.
Zahvaljujemo se osebju Doma starejših občanov Grosuplje, 
kjer je preživela zadnje leto in pol svojega življenja.  Hvala 
vsem, ki ste jo obiskovali in ji kar koli pomagali.
Iskrena hvala gospodu opatu Janezu Novaku za darovano 
sv. mašo, lepo pridigo in lep cerkveni obred. Hvala za so-
maševanje župniku g. Maksimilijanu, g. Avguštinu Novaku 
in g. Jožetu Kastelicu, hvala molivcem samostanske druži-
ne Stična. Lepa hvala  Milanu Vrhovcu in Lojzki Cilenšek za 
prebran in napisan govor v imenu vaščanov in Mariji Tratar v 
imenu Društva upokojencev Stična za besede slovesa. Hvala 
pevcem iz Šentvida in pevcem stiškega  cerkvenega zbora 
za lepe in lepo zapete pesmi, hvala pogrebni službi Perpar in 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni

Oko zaprem, 
v spomin vedno znova 
tebe vzrem. 
Nikjer te ni in to boli. 
Spomin na tebe večno bo živel, 
nikoli ti zares od nas ne boš odšel,

 v naših srcih večno boš živel.

V SPOMIN
12. aprila je minilo leto dni, odkar je prag večnosti  

prestopil naš dragi 

RAJKO ŽURGA 
Debeče 2

Zahvaljujemo se vsem, ki se ga spominjate v molitvi, mu 
prižgete sveče, postojite ob njegovem grobu in ga ohranjate 
v lepem spominu.

Vsi njegovi

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal,
a nate, dragi oče

 spomin bo večni ostal.

ZAHVALA

V 77. letu starosti nas je zapustil naš drugi oče, stari oče, 
brat, stric in tast

CIRIL MAVER
Velike Reberce 1, Zagradec
(29. 6. 1935 – 9. 3. 2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in 
sveče. Hvala g. župniku za lepo opravljen obred. Posebna 
hvala g. Slavku Blatniku za tople besede slovesa, pogrebne-
mu zavodu Novak, zagraškim pevcem za lepo odpete pe-
smi, gasilcem in OOZ Grosuplje. Hvala tudi vsem, ki ste bili 
z nami v težkih trenutkih in ste našega očeta pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

Ko pošlje so ti moči, 
zaprla trudne si oči. 
In čeprav pokojni spiš, 
z nami še naprej živiš. 

Spočij si žuljave dlani, 
za vse še enkrat hvala ti, 
dobrota tvojega srca 
nikar ne bo pozabljena.

ZAHVALA
V 81. letu starosti nas je zapustila draga mami, stara mama, 

sestra in teta

JUSTINA FORTUNA
iz Temenice 11, Šentvid pri Stični

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, faranom in znancem, ki ste nam v trenutkih bo-
lečine izrazili svoje sočutje in izkazali spoštovanje do naše 
mami, darovali cvetje, sveče, dobre namene, svete maše in 
jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Iskrena zahvala osebju DSO Grosuplje, g. župniku Jože-
tu Grebencu, ministrantom, pogrebnemu zavodu Perpar, 
trobentaču, pevskemu zboru, kolektivu Sodnega registra 
Okrožnega sodišča v Ljubljani, g. Anici Berčan in g. Stanki 
Lesjak. 
Hvala tudi vsem, ki ste kadarkoli z našo mamo delili radost 
življenja, se veselili z njo, jo imeli radi in jo boste ohranili v 
lepem spominu.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi, ki jo pogrešamo

Niti zbogom nisi rekel, 
niti roke nam podala,
a zavedno v naših srcih boš ostala.

V SPOMIN

14. aprila je minilo eno leto, odkar nas je zapustila draga 
mama, babica in prababica

POTOKAR JOŽEFA
Velike Češnjice 24

(1929 – 2011)

Čas hitro beži a vendar se zdi kot bi bilo včeraj … 
Iskrena hvala vsem, ki prihajate na njen grob, prižigate sveče 
ter tako ohranjate lep spomin nanjo.

Žalujoči vsi njeni 
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Ivankina tržnica 

Dajmo prednost živilom iz domačega okolja
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Dajmo prednost živilom iz domačega okolja
Vsak potrebuje delček stika z zemljo. Če smo hrano pridelali sami, nam veliko bolj tekne in tudi koristi. Ljudje smo navajeni hrane, 
ki izhaja iz našega naravnega okolja, nanjo smo prilagojeni. Tisto, kar nam narava sezonsko ponuja, je to, kar naše telo v tistem tre-
nutku najbolj potrebuje. Prehrana pomembno vpliva na kakovost našega življenja, naš videz, počutje in delovanje. Je zdravilo za 
naše telo in ga varuje pred boleznimi. Lokalno pridelana hrana je najprimernejša za uživanje. Je sveža, naravno dozorela, zdrava 
in boljšega okusa.

Obisk Ivankine tržnice
Pri nas velja, da so tržnice še vedno tiste, 
kjer je ponudba lokalno pridelane hrane 
največja. Včasih so le-te veljale za bistvo 
povezovanja, druženja in spoznavanja pre-
bivalstva, združevali so jih z družabnimi in 
zabavnimi prireditvami, ponudnikom pa so 
pomenile ključen prostor tako za promo-
cijo kot trgovanje. Ob pojavu veleblagov-
nic je njihov pomen slabel, ostajal je zgolj 
prostor za druženje starejših prebivalcev 
in imel vedno manj trženjske funkcije. V 
zadnjem času se trend nekoliko popravlja, 
saj vedno bolj prihaja v ospredje pomen lo-
kalno pridelane hrane. Sprehod po Ivankini 
tržnici in pogovor s ponudniki mi je razkril 
čare in skrivnosti tovrstne prodaje. 
Odpravite se ob sobotah na tržnico v 
Ivančno Gorico in si nakupite lokalno pri-
delana živila.
Ponudba je kljub »majhnosti« območja pri-
delave zelo raznolika. V tem času je moč 
najti različne vrste  zelenjave in sadja, ki so 
značilne za našo regijo in za ta letni čas. Po-
leg tega, kar dejansko zraste na polju, sadje 
in zelenjava, pa je bilo občasno videti tudi 
doma narejene testenine, domače suho 

meso in salame, jajca, mlevske izdelke, sku-
to in ostale mlečne izdelke, med, pecivo in 
kruh in med drugim tudi doma sušene čaje 
za najrazličnejše tegobe.
Zavedanje o lokalno pridelani hrani se sto-
pnjuje in vedno več je potrošnikov, ki sveže 
pridelke kupujejo pri lokalnih pridelovalcih. 
Potrošnik naj predvsem povprašuje/posega 
po slovenskih proizvodih. S tem si bo za-
gotovil kakovosten proizvod, prispeval k 
zmanjševanju energetske potratnosti, izko-
riščanju domačih potencialov in primerjal-
nih prednosti, zmanjševanju onesnaženosti 
okolja in ne nazadnje prispeval k ohranjanju 
delovnih mest.

Prednosti uporabe lokalnih 
živil:
• večja je verjetnost, da bosta lokalno pri-
delana sadje in zelenjava vsebovala večje 
količine antioksidantov v primerjavi z živili, 
ki so bila skladiščena in transportirana dalj-
ši čas, zaradi česar se zmanjša njihova tako 
hranilna kot organoleptična vrednost.
• pri daljši verigi, ki vključuje daljši čas od 
proizvajalca do potrošnika, značilno pade 
vsebnost vitamina C, prav tako se zmanjša-
jo vrednosti vitaminov A, B in E.
• če povečujemo delež lokalno pridelanih 
živil, predvsem sadja in zelenjave v prehra-
ni, lahko ugodno vplivamo na zagotavljanje 
virov živil in zmanjšamo možnost primanj-
kljaja mikrohranil.

Hrana, ki pripotuje od daleč, prispeva k:
•povečanemu dodajanju umetnih barvil in 
konzervansov živilom,
•povečani porabi fosilnih goriv,
•povečanemu hrupu,
•povečanemu onesnaženju zraka,
•povečani nepotrebni uporabi embalaže.

K sreči živimo na takšnem območju, da lah-
ko veliko hrane za domačo uporabo pride-
lamo na okoliških vrtovih in njivah. Lokal-
no pridelana in predelana hrana ima velik 
pomen za ljudi, zato je mogoče ravno zdaj 

pravi čas za drugačno razmišljanje o načinu 
prehranjevanja. 
Začnimo ceniti domače! 

Izbiro živil prilagodimo letnemu 
času
Če opazujemo spreminjanje letnih časov, 
hitro opazimo, da nam narava pozimi ne 
daje svežih živil. Zato moramo svojo pre-
hrano prilagoditi naravnim danostim in 
poleti uporabljati veliko svežega sadja in 
zelenjave z vrta in od kmetov. Pozimi pa 
se nam ponuja domače sadje in zelenjava 
iz shrambe. Uvoženim svežim proizvodom 
pa se lahko tako iz ekonomskega, kot iz 
ekološkega vidika odpovemo, saj lahko tudi 
z domačimi zadovoljujemo potrebe po vi-
taminih in mineralih.

Špargljeva juha
Sestavine: 15-25 dag špargljev, 1 kisla sme-
tana, velika žlica pšeničnega zdroba (srednje 
velika žlica moke), 1 l vode (ali 0,5 l vode + 
0,5 l mleka), sol, sladkor, muškatni orešek 
Priprava: Očiščene, na koščke narezane 

šparglje kuhamo 10 min. v približno 5 dl 
osoljene in rahlo sladkane (1 kavna žlička) 
vode. Zmešamo s palčnim mešalnikom 
ter zalijemo s preostankom vode (po želji 
z delom mleka). Ko juha zavre, zakuhamo 
pšenični zdrob ter v juho vlijemo kislo sme-
tano. Začinimo z muškatnim oreškom. Če 
gostimo z moko, jo zamešamo v smetano 
in prevremo. V primeru, da ne želimo go-
stiti z moko ali zdrobom, uporabimo več 
špargljev.

Špinačni njoki v česnovi omaki
Sestavine: 500 g krompirja, 100 g špinače, 
150 g ostre moke, 50 g pšeničnega zdroba, 
40 g masla, 1 manjše jajce, 10 g soli 
Priprava: Še mokro špinačo pristavimo v 
posodi in počasi segrevamo le toliko, da 
upade. Nato jo odstavimo, ožamemo in 
drobno sesekljamo. Špinačo lahko nado-
mestimo tudi z doma nabranimi koprivami.
Kuhan krompir odcedimo, še vročega olu-
pimo in pretlačimo. Dodamo sesekljano 
špinačo, moko, zdrob, maslo, jajce in sol. 

Ugnetemo gladko testo, ki ga oblikujemo 
v štruco, to pa razdelimo na več delov. Te 
na pomokani delovni površini z dlanjo obli-
kujemo v za sredinec debele, podolgovate 
svaljke, ki jih z nožem narežemo na pribli-
žno 2 centimetra dolge njoke.

Njoke vložimo v soljen krop, v katerem jih 
kuhamo le toliko časa, da splavajo na po-
vršje. Kuhane s penovko jih poberemo iz 
vode. 
Sestavine za omako: 2 dl smetane za 
kuho, 3 stroke česna, sol, poper, sesekljan 
peteršilj, olivno olje
Priprava: Na olivnem olju na hitro popra-
žimo sesekljan česen, vendar pazimo, da ga 
ne zažgemo preveč, ker dobi grenak okus. 
Dodamo sladko smetano za kuhanje, po-
pramo in solimo. Dodamo lahko tudi sese-
kljan peteršilj po okusu.

Mesni rezanci s spomladansko 
čebulo
Sestavine: 200 g teletine ali perutnine, sol, 
1 žlica oljčnega olja, paprika, spomladanska 
čebula in ostala sezonska zelenjava, strok 
česna
Priprava: Meso narežemo na trakove, 
začinimo s soljo in na hitro popečemo na 
vročem olju. Prihranimo ga na toplem. 
Medtem na hitro popražimo na koščke 
narezano spomladansko čebulo, papriko in 
ostalo sezonsko zelenjavo iz ponudbe. Za-
činimo s sesekljanim česnom in solimo. Po 
želji lahko dodamo tudi sesekljan peteršilj 
in drobnjak. Na koncu popraženi zelenjavi 
primešamo pečeno meso. Postrežemo s 
proseno kašo ali rižem.
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Kdo trdi, da ne vem! (KVIZ)

1. Koscu kosa slabo reže. Kaj 
mora kupiti?
    a) kozico
   b)) oslico
  c) kobilico

2. Katero ljudstvo najbolj »diši« 
po živalskih maščobah?
    a) Bantu črnci
    b) Eskimi
    c) Kitajci

3. Kaj delajo opraševalci?
    a) prenesejo pelod na seme
    b) prenesejo trose na cvetove
    c) prenesejo cvetni prah na
        pestiče

4. Kam so v preteklih stoletjih iz 
naših krajev s kulcami prevažali 
drobno robo?
     a) v Trst
     b) v Budimpešto
     c) na Dunaj

5. Koliko let traja županski man-
dat? 

......................................………….

6. Katero »levo« besedo pri nas 
pišemo z veliko začetnico?
    a) lev

    b) levičar
    c) levstik

7. Najbolje se spi:
    a) v otavi
    b) v slami
    c) v mrvi 

8. Fran Milčinski je napisal:
    a) Ptički z gnezdom
    b) Ptički pod gnezdom
    c) Ptički brez gnezda

9. Kako se je imenoval kratki 
rimski meč?
    a) gladius
    b) božajus
    c) sunijus

10. Kaj je na podobi?

Kdor se bo potrudil, bo odgovore našel 
nekje v bližini.

Lahka križanka
V preteklih stoletjih in tisočletjih so naši predniki pretežno živeli na podeželju. 
Njihovo gospodarstvo je temeljilo predvsem na agrarni samooskrbi. Le-ta pa 
je bila v veliki meri odvisna od vremenskih razmer. Ena izmed ujm, ki so se je 
ljudje najbolj bali, je poimenovana z geslom naše križanke. Rešitev  bomo našli 
na navpičnici z oznako IV.

NAGRADNA KRIŽANKA

Pokrovitelj nagradne križanke: KMETIJA ERJAVEC, Go-
renja vas 7, 1295 Ivančna Gorica
Spoštovani bralci! Pošljite pravilni gesli tokratne nagra-
dne križanke najkasneje do 15. maja 2012. Izžrebali bomo 
tri praktične nagrade pokrovitelja, Kmetije Erjavec: 1. nagrada 
(zaboj jabolk), 2. nagrada (1 kg jabolčnih krhljev), 3. nagrada 
(0,5 kg  jabolčnih krhljev). Pravilni gesli pošljite po elektronski 
pošti na naslov urednistvo@klasje.net, ali po navadni pošti z do-
pisnico na naslov: Uredništvo Klasja, Cesta II. grupe odredov 17, 
1295 Ivančna Gorica.
__________________________________________________

Nagrajenci križanke iz zadnje številke: 1. nagrada Pepca No-
vljan, Kriška vas, 2. nagrada Andrej Sekirnik, Ivančna Gorica, 3. 
nagrada Lea Koban, Zagorje ob Savi. Za koriščenje nagrade v 
Trgovini Bella v Ivančni Gorici obiščite poslovalnico na Sokolski 
ulici. 
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I II III IV V VI VII Vodoravnice: 
1. oglašanje klo-
potca, 
2. mazivo za 
kmečke vozove, 
3. šolski pripomo-
ček, 
4. hrvaško pogor-
je, 
5. vrsta pihal, 
6. afriška travna-
ta pokrajina. 

Stara »novica«
Grinte okoli ust
»Grinte imajo pogosto dečki, ki pogosto pohajajo 
naokoli in pobirajo odvržene čike. Grintavi dečki 
so pogosto bledikasti in slabega zdravja. Tobak je 
že sam po sebi škodljiv. S tujo slino prepojeni čiki 
pa so še bolj strupeni. Pustite nesnago!«
Ilustriran glasnik, september 1915
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Uganka šaljivka
Katera žival ima najbolj nerodno ime?

Odgovor kaže podoba!

France Ceglar

Iz zakladnice naših domov  
(Narodopisni kotiček)
Naša dolgoletna prizadevanja so obrodila sadove: Občinski svet je potrdil 
predlog Komisije za priznanja (naslov je kajpak daljši) o uvedbi priznanja 
imenovanega po našem zaslužnem narodnjaku  Mihi Kastelicu doma iz Go-
renje vasi. Priznanja v obliki plakete simbolično nagrajujejo dolgoletno skrb 
za našo narodno zapuščino, skromni gmotni dodatek pa je le drobtinica pri 
pokrivanju nemajhnih stroškov pri desetletja trajajočem oblikovanju ko-
lekcije. Zategadelj so očitki o slednjem le cenen in neumesten populizem.  
Zato velja še naprej zbirati, urejati, konzervirati in dokumentirati čim več 
tega, kar so nam zapustili prednamci.  Nekaj je k vzniku te aktivnosti pri-
pomogla tudi pričujoča rubrika.
Sedaj pa h konkretni stvari. Podoba kaže predmet, ki so ga do pred nekaj 
desetletji še veliko uporabljali predvsem v kuhinji. Sporočite njegovo ime 
in vaše spomine v povezavi s tem pripomočkom. V olajšavo dodajam, da 
je izdelan iz železa.

Lepo vas pozdravlja Klasjev Polde 

J u r j e v o
Mihaela Jarc

Bukove vejice mlade,

hej, moje vznesene so nade

vpletle se v bujno zelenje.

Kaj bi zdaj pusto bedenje.

Venec zeleni na glavi –

veš, kdo je zdaj ljubi moj pravi?

Vetrc mi krade poljube,

pijem njegove obljube.

Spomini na 2. svetovno vojno  
(XIV. nadaljevanje)

Ljudska primerljivka

Je pregnan, da bi še vraga v kotlu skuhal!

KOMENTAR:  
NI SLABO, KAKŠNEGA BI PA RES LAHKO POGREŠILI.

Na starega leta večer smo imeli v Vi-
nici prazničen miting. Poleg drugega 
programa smo imeli tudi skeč, v ka-
terem sem moral nastopiti tudi jaz. 
Kak ducat so nas našemili v uniforme 
sovražnikovih voditeljev: Paveliča, 
Rupnika, Nediča, Mačka, Mussolinija 
in še nekatere druge. Vsak je imel 
poudarjeno neko značilnost. Hrva-
škemu Mačku so med drugim pritrdili 
dolg črn rep, jaz, ki sem bil bolj dolg 
in suh, sem bil primeren za genera-
la Rupnika. Vsak se je moral na nek 
način oglašati in vzklikati gesla; jaz na 
primer sem se na ves glas drl: »Živel 
veliki general Rupnik, Maček pa je 
mahal z repom in pri tem presunljivo 
mijavkal. Tedaj sem prvič in zadnjič v 
življenju nastopil na odrskih deskah 
pred publiko. 
Po novem letu smo imeli vsak dan 
politično uro. Tam smo znova in zno-
va poslušali, kako bomo odpravili iz-
koriščevalne kapitaliste, si sami volili 
voditelje in bili vsi enaki. Tedaj sem 
prvič slišal, da se temu pravi demo-
kracija. Iz Vinice smo se premaknili v 
Duplice. Tja so nekega dne pripeljali 
dva moža in ju vpričo celega bataljona 
postavili pred komisarja, ki je prebral 
obtožnico in hkrati tudi sodbo. Enega 
so obsodili na dve leti prisilnega dela, 
drugega pa na »to in to«. Šele potem 

sem videl, kaj to pomeni. Na stražar-
jevo vprašanje, kam naj ga odpeljejo, 
je komisar z roko nakazal smer, in ko 
so se premaknili, je stopil za obsojen-
cem namestnik četnega komandirja 
Žan in ga s pištolo ustrelil v tilnik,
da je na mestu obležal. 
Komandir naše desetine je pretre-
seno šepnil po belokranjsko: »Pa baš 
moj sosed, pa dobar človek je bil.«  
Nikoli nismo natanko zvedeli, kaj je 
nesrečnik zagrešil. Če se prav spomi-
njam, je bil doma iz Drnovca pri Vini-
ci  Tisti dan smo bili vsi poparjeni in 

nismo dosti govorili, tudi hrana nam 
ni teknila. Žana smo se po tistem, če 
je bilo le mogoče, izogibali. Govorili 
so, da je bil po rodu Rus. 
 Čez nekaj dni smo se spet postrojili 
in komandant je vprašal, kdo bi šel 
v tečaj partizanske tehnične službe. 
Javil sem se brez daljšega premisle-
ka, saj sem hotel biti čim bolj stran 
od kraja, kjer se dogajajo take stvari. 
Prostovoljci smo se še isti dan odpra-
vili proti Metliki, kjer so se zbirali te-
čajniki tudi iz drugih enot. Tam so nas 
razdelili po različnih vojaških strokah: 
oficirska, podoficirska, tankovska, le-
talska in minerska. Jaz sem bil dode-
ljen k minerjem. 

Eden izmed mitingov Belokranjskega odreda, na katerem jaz nisem nastopil kot 
»igralec«. Mitinge smo imeli večinoma pod večjimi vaškimi kozolci. 

Nekaj burkelj
Vsi nimajo priložnosti
Klošar ustavi precej zajetno gospo in potarna: »Gospa že nekaj dni nisem 
jedel, bi mi lahko poklonili nekaj evrov.«
Gospa prosilca predirno pogleda in reče: »O srečnež, ko jaz imela tako 
trdno voljo!«

Dopolnila
Med mašo je nastopil čas darovanja. Preden se je »ofer« začel, je župnik 
nagovoril navzoče: »Dragi farani in faranke, sedajle bo darovanje za cerkev; 
ker imamo gumbov že dovolj, vrzite v puščico še igle in sukanec, da bomo 
naredili komplete!«

Prepričljiva tolažba
Matic: »Gospod doktor, ves se tresem od skrbi, kako bo poseg uspel. Ve-
ste, to je moja prva operacija!« 
Zdravnik: »Ne vem zakaj tolikšno vznemirjenje; tudi zame je to prva ope-
racija, pa poglejte, kako sem miren!« 

Vzrok je pojasnjen
Gost: »Gospod natakar, juha, ki ste mi jo prinesli je čisto mrzla!«
Natakar: »Že vem, kje je vzrok – po pomoti sem vam ponudil včerajšnji 
jedilni list.« 

Med pevskimi kolegi
»Tone, ne boš verjel, moja bivša žena je mutirala.«
»Nemogoče, da bi pri teh letih spremenila višino glasu,« zmajuje z glavo 
Tone.
»Je, kar poglej«, dokazuje prijatelj, »prej je hodila z menoj, ki sem tenorist, 
sedaj pa hodi z nekim basistom.«

Obratno sorazmerje
Polde: »Pustil sem ženo, ker sem jo imel končno dovolj.«
Karel: »Pri meni je pa ravno obrnjeno – pustil sem jo, ker sem jo imel 
premalo.«
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Med ostalinami 
davnega naravo-
verja je Tičnica pri 
Loškem Potoku 
najjužneje ležeča 
duhovna postojan-
ka na dolenjskem 
zahodu. Prva sled 
se je pokazala na 
seznamu Geodet-
skega zavoda RS, 
ki je omogočila 
določitev približne 
lokacije. Natanč-
nejšo lego pa je 
opredelila karta 1: 
5000, ki so nam jo 
prijazno pokazali 
na občini v Loškem 

Potoku.
Na moje veliko presenečenje je Tič-
nica pri Loškem potoku pri starejših 
domačinih dobro poznana, čeprav 
prejšnja poizvedovanja niso kazala te 
podobe.
Tičnica leži dober kilometer seve-
rovzhodno od občinskega središča, 
kjer je strma vzpetina s cerkvijo 
in pokopališčem z imenom Tabor. 
Vzpetina ima več naravnih danosti za 
uspešno obrambo, zato ne bi smeli 
dvomiti, da je bilo ondi v starejši že-
lezni dobi gradišče, ki se je kasneje 
preimenovalo v današnji Tabor.
Tičnica leži na višini okoli 800 metrov 
in je porasla z gozdom. V širši okolici 
se razprostirajo obsežne senožeti in 
pašniki, ki pa se naglo zaraščajo. 
Na vrhu Tičnice je skoraj pravokoten 
obredni prostor, orientiran v smer 
vzhod – zahod. Njegova vzdolžna 
stranica meri okoli 10, prečna pa 7 
metrov, kar daje približno 70 metrov 
površine.  Po nekaterih znamenjih bi 
smeli sklepati, da gre za tako imeno-

Tičnica pri Loškem Potoku

Severna stran

160. rekord:  
Rešta od celega grunta
Če bi France Prešeren letošnjo jesen stopil na dvorišče Staneta Rusa v Ar-
tiži vasi, bi najbrž zapisal: »Rešta visi v Rusovem dvoru, vrh vzdiguje svoj 
v oblake« … in tako naprej, saj veste, kako je naš France to znal.  Rusov 
koruzni niz je res impresiven, saj sega do slemena visokega poslopja. Ker 
se ekzaktnih zadev ne da izraziti s pesniškimi sredstvi, sva s Stanetom re-
štine parametre določila s štetjem, merjenjem, tehtanjem in računanjem. 
Suma sumarum tega početja je bila: višina 7,2 metrov ; število storžev: 
nekaj manj kot 2ooo; povprečna teža storžev: 0,3 kilogramov; skupna 
masa: skoraj 600 kilogramov. To pa je enako teži lepo rejenega vola. Celo 
orjaški dinozaver bi se lahko več dni mastil z rešto velikanko, če bi nena-
doma prilomastil iz bližnjega Vodičnega boršta. Trikrat lahko ugibate, kaj 
pripada Artižanu Rusu po vsem tem, kar smo našteli: Klasjev rekord in 
čestitke na vse pretege. Večino koruze z rešte velikanke in njenih nekaj 
manjših sester bodo pohrustale Stanetove štiri kravice, ostanek pa bo 
končal pod kljuni njegovih kokoši. Kaj hočemo – vsega bo enkrat konec.

Leopold Sever

Barva koruze se je zlila z barvami zahajajočega sonca in zlatorumeno odsli-
kavala v okolico.  

Mačke so brihtne 
K moji hiši zahaja sose-
dova muca: nekaj zaradi 
sončenja, nekaj pa zaradi 
socialne podpore v obliki 
kakega priboljška, ki ga 
dobiva. Če pa je preveč 
nadležna, namesto pri-
boljška dobi pospešek z 
metlo. Po naključju je po-
spešek dobivala s pome-
talko, ki ima rdeč ročaj. In 
glej ga zlomka – kadarkoli 
primem v roko »rdečo« 
metlo, tudi če mislim 
pometati, jo pobriše, da 
komaj rep odnaša, med-
tem ko prijem metle z 
rjavim držalom ne sproži 
te reakcije. Mačka torej 
loči rdeče od rjavega. To 
zmorem tudi jaz - pa naj 
kdo reče, da nisem brih-
ten vsaj toliko kot mačka.

Kako sta sestri Mica in Angela 
spravo dosegli

vano »pastirsko« tičnico in da je mo-
rala biti bliže gradišču še ena obredna 
vzpetina, ki pa je imensko šla v poza-

bo. Okolica je bogata s starosvetnimi 
imeni selišč in ledin. 

Leopold Sever

Težko dostopen holm Tabor s farno cerkvijo in pokopališčem je bil nekoč zagotovo 
obrambno središče (gradišče) gradiške skupnosti. Pogled s tičniškega vznožja.

Vrh Tičnice z dobro vidno obredno ravnico 
je bil v marcu delno še pokrit s snegom

Zaradi strmega pobočja so davni gra-
ditelji severno stran posvečenega pro-
stora  utrdili s suhim zidom. Za njim je 
viden del obredne ravnice.

Tičnica na karti 
1: 5 000

Pri Ovseniku so imeli malo otrok; na svet sta prišli 
le hčeri, Mica in Angela, potem se je pa ustavilo. Ko 
sta punci zrastli, je oče pred smrtjo določil za nasle-
dnico Angelo, Mica pa je odšla za mlado na drugo 
domačijo v vasi in od doma dobila balo in denar. Pri 
doti je šlo med sestrama vse gladko, lahko bi rekli 
prijateljsko, le v eni stvari se je pozneje grdo zatakni-
lo.  Kriva je bila teta Urša, ki je neomožena ostala pri 
hiši. Le-ta je od sestre iz Amerike dobivala pakete z 
različno kramo. Nekega dne pa je bilo v pošiljki ne-
kaj posebnega – čudovito pregrinjalo za posteljo, da 
so ga občudovali vsi naokoli - menda je bilo iz čiste 
svile. Pregrinjalo je bilo pri hiši v velikih časteh, zato 
so ga razgrnili le za praznike in še to jako previdno. 
Dekleti sta kajpak z veliki očmi gledali prelepi kos 
posteljnine in vsaka zase teti kazali poželenje. Tedaj 
pa je teta naredila usodno napako: dragocenost je 
ločeno obljubila obema nečakinjama in pri tem vselej 
pristavila: »Vendar po moji smrti!«
Ko je čez leta teta Urša res odšla po večno plačilo, je 
tempirana bomba eksplodirala.  Na poti s pogreba je 
namreč Mica omenila, da bo spotoma vzela pregri-
njalo, Angela pa v zrak, češ da je bila stvar obljublje-
na njej, Mica pa, da ni res. Ženski sta se tako hudo 
spreklali, da sta si vrgli vse najgrše in se več let nista 
niti pogledali. Razprtija bi najbrž trajala do smrti, da 
ni vmes posegel sam »buono Dio«, dobri bog. V po-
letni noči je poslal nevihto in strela je udarila ravno v 
Ovsenikovo kaščo, v kateri je Angela imela zaklenje-
no pregrinjalo.
Kako teden po upepelitvi kašče sta se sestri slučajno 

srečali prav tam, kjer sta se nekoč sprli. V obeh se je naenkrat 
nekaj zganilo. Stisnili sta si roki in družno ugotovil: »Zakaj bi se 
grdo gledali za nekaj, česar sploh ni več,« in sta prijateljevali, 
kot da ni bilo nič.
Vidite, tako se rešuje po božji postavi, kadar se ljudje ne mo-
remo sami spraviti.

Leopold Sever


